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میزبان سالگرد سردار 
صف اول مدیریت بحران

 خسارت سیل  در جنوب کرمان زینی وند  را  راهی  رودبار جنوب کرد

مدافعان امنیت در کنار 
 مدافعان سلامت قرار دارند

دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی:

 نماینده های مجلس باعث 
گرانی بلیت هواپیما شدند

منوجان با ۱۹۵ میلی متر 
پربارش ترین 

منطقه استان کرمان 
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قالیباف: فرهنگ 
دفاع مقدس و انقلاب 

نیاز به غلو ندارد

حذف ارز ۴هزار و ۲۰۰ 
در سال آینده 

تایید شد

قر  با محمد
قالیباف رییس 

مجلس شورای اسلامی گفت: فرهنگ 
جبهه، دفاع مقدس و انقلاب نیاز به 
غلوگویی ندارد و اگر درست مطرح شود 
جوانان می پذیرند و در این مسیر حرکت 
می کنند.قالیباف با حضور در منزل مرحوم 
حاج حسین اسماعیل بیگی از رزمندگان 
دفاع مقدس و دبیر پیشین جمعیت 
پیشرفت و عدالت در کرمان گفت: جوانان 
نباید در حرف و عمل ما اختلاف ببینید و 

احساس ریاکاری در کارها کنند.

رییس مرکز پیش بینی اداره کل هواشناسی استان 
کرمان گفت:در ۲۴ ساعت گذشته منوجان با ۱۹۵ میلی 

متر پربارش ترین منطقه استان کرمان بوده است.حمیده حبیبی، رییس مرکز 
پیش بینی اداره کل هواشناسی استان کرمان با اعلام اینکه در ۲۴ ساعت گذشته 
منوجان با ۱۹۵ میلی متر باران پر بارش ترین منطقه استان بوده است گفت: قلعه 

گنج هم با ۱۰۸ میلی متر دومین منطقه پر باران استان است.
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بـه گـزارش روابـط عمومـی دانشـگاه علـوم 
نتظامـی  ا فرمانـده  جیرفـت،  پزشـکی 

شهرسـتان جیرفـت در دیـدار بـا رییـس دانشـگاه علـوم پزشـکی 
ر سـلیمانی و تسـلیت  ضمـن تبریـک و تسـلیت شـهادت سـردا
یـن مناسـبتهای عظیـم فرصتـی  یـام فاطمیـه اظهـار داشـت: ا ا
لگوهـای خدمـت و اخـلاص بهـره بگیریـم. یـن ا ز ا  اسـت تـا ا

دبیـر انجمـن شـرکت های هواپیمایـی بـا اشـاره به 
وضع مالیات بـر ارزش افزوده بر بلیـت هواپیما گفت: 

با اجـرای ایـن قانـون، همـان نماینده های مجلسـی که نسـبت به بـالا بردن 
قیمت بلیت هواپیما معترض بودند خودشـان به طور مسـتقیم باعث افزایش 
قیمت بلیت هواپیما شـدند و تصمیم گرفتند که بلیت هواپیمـا را گران کنند.

صفحه۱را 
بخوانید صفحه 3 را 

بخوانید

قلب مردم هنوز از فراق قلب مردم هنوز از فراق 
 حاج قاسم می سوزد  حاج قاسم می سوزد 

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه              ۸        ۱۴۰۰ دی   ۱۴ سه شــنبه         ۱۱۴۵ پیاپــی  شــماره  چهــارم          ســال 
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

مدافعان امنیت در کنار مدافعان سلامت قرار دارند

 خسارت سیل در جنوب کرمان زینی وند را راهی رودبار جنوب کرد

میزبان سالگرد سردار صف اول مدیریت بحران

سایه شوم درختان اکالیپتوس بر سر شبکه آب و فاضلاب کهنوج

بـه گـزارش روابـط عمومـی دانشـگاه علـوم 
انتظامـی  فرمانـده  جیرفـت،  پزشـکی 
شهرسـتان جیرفـت  در ایـن دیـدار ضمـن 
تبریک و تسـلیت شـهادت سـردار سـلیمانی 
و تسـلیت ایـام فاطمیـه اظهـار داشـت: ایـن 
مناسـبتهای عظیـم فرصتـی اسـت تـا از این 
الگوهـای خدمـت و اخـلاص بهـره بگیریـم.
سـرهنگ محمـد رضایـی ضمـن تبریـک به 
دکتـر خیرخـواه بـرای قبـول خدمتگـذاری 
بـه مـردم بـه عنـوان رئیـس دانشـگاه علـوم 
پزشـکی جیرفـت افـزود: خدمـت در ایـن 
جایـگاه مسـئولیت سـنگینی اسـت،چرا کـه 
بحـث سـلامت و جـان انسـان هـا در میـان 
اسـت و هیـچ چیـز مهمتـر از حفـظ جـان 
همنوع نیسـت که تـلاش شـما در منصبهای 
قبل بـه ویژه حـوزه بهداشـت جنـوب کرمان 
نتایـج مهمـی در ایـن مسـیر داشـته اسـت. 
او ضمن تاکید بـر حفظ همدلی و انسـجام در 
مجموعه دانشـگاه علـوم پزشـکی جیرفت در 
راسـتای خدمت به خلـق تصریـح کرد:اتحاد 

همواره باعث پیشـرفت یک مجموعه اسـت و 
نتیجـه همکاریهـا تحول اسـت، امید اسـت با 
حضور شـما شـاهد تعامل و هم افزایی بیشتر 
در این مجموعه باشـیم تا در ادامـه انقلاب در 
حوزه سـلامت جنوب کرمان اتفاقـات بهتری 

را شـاهد باشیم.
فرمانده نیـروی انتظامی شهرسـتان جیرفت 
با بیان اینکـه اگر وفاق و همدلـی در مجموعه 
دانشگاه نبود، شـاهد این دسـتاوردهای مهم 
حـوزه سـلامت در جنـوب کرمـان نبودیـم، 
گفـت: نیـروی انتظامـی بـه عنـوان خادمان 
امنیـت بـا تمـام اسـتعداد، تـوان و امکانـات 
در همه سـاعات شـبانه روز در کنـار حافظان 

سـلامت اسـت.
دکتـر علـی اصغـر خیرخـواه سرپرسـت 
دانشـگاه علوم پزشـکی جیرفـت نیـز در این 
جلسـه ضمن تسـلیت ایـام شـهادت صدیقه 
طاهـره علیـه السـلام و تبریـک و تسـلیت 
شهادت شهید حاج قاسم سـلیمانی به عنوان 
اسـطوره اسـتقامت و حافـظ امنیـت ایـران 

اسـلامی اظهار داشـت:اهمیت مقوله امنیت و 
سلامت بر کسی پوشیده نیسـت، شما ضامن 
امنیـت هسـتید و مـا هم بـه عنـوان حافظان 
سـلامت در کنـار شـما وظیفـه ای خطیر در 
خدمـت بـه جامعـه داریـم کـه توفیـق الهی 
اسـت، خداونـد بـه قداسـت ایـن ایـام بـه ما 

عاقبـت بـه خیـری عطـا کند.
او بـا اشـاره بـه همدلـی و همراهـی مجموعه 
دانشـگاه به دور از مسـائل قومـی و منطقه ای 
در مسـیر خدمت به مـردم جنـوب کرمان به 
ویـژه در روزهـای سـخت کرونا بیان داشـت: 
نیـروی انتظامـی همـواره بـا  حوزه سـلامت 
تعامـل نزدیکـی داشـته اسـت و یـاور حـوزه 
سـلامت بوده کـه ایـن همراهی جـای تقدیر 

دارد.
رئیـس دانشـگاه علـوم پزشـکی جیرفـت 
گفت:هـدف خدمـت بـه خلـق اسـت و آنچه  
مهـم اسـت، وفـاق و دوسـتی را در جهـت 
اهـداف حـوزه بهداشـت و درمـان تقویـت 

. کنیـم

سـرانجام و برابـر بـا پیش بینـی هواشناسـی 
بـارش بـاران کرمـان را در بـر گرفـت. 
نتظـار می رفـت جنـوب  ا همانگونـه کـه 
کرمـان بارندگـی بیشـتری را تجربـه کـرد. 
بـارش بـاران بـه حـدی بـود کـه اسـتاندار 
کرمـان را راهـی شهرسـتان های جنوبـی 
بـود.  جنـوب  رودبـار  و  ا مقصـد   کـرد. 
زینی ونـد کـه در شـهر کرمـان مشـغول 
تـدارک میزبانـی مراسـم سـردار سـلیمانی 
رسـیدگی  بـرای  شـد  مجبـور  بـود، 
در  گذشـته  روز   ۱۷:۰۰ سـاعت  بهتـر 
رودبـار جنـوب حاضـر شـود و بـه صـورت 

زد.  بپـردا شـرایط  بررسـی  بـه  نـی   میدا
بـارش بـاران سـیلاب در جنـوب اسـتان 
کرمـان را در پـی داشـت. آن طور کـه معاون 
اسـتانداری  بحـران  مدیریـت  ره کل  دا ا
چندیـن  دسترسـی  ه  را گفتـه  کرمـان 
رزوئیـه،  ا شهرسـتان های  در  روسـتا 
قلعـه گنـج، منوجـان و رودبـار جنـوب بـه 
 دلیـل وقـوع سـیلاب قطـع شـده اسـت.

بـه گفتـه امیـری مقـدم بدتریـن وضعیـت 
را شهرسـتان رودبـار جنـوب بـا حـدود 
رد  ۲۰ روسـتای در محاصـره سـیلاب دا
تلفـات  بـر  مبنـی  گزارشـی  تاکنـون  و 

یـم. ا نداشـته  مصدومیـت  و   جانـی 
بحـران  مدیریـت  کل  ره  دا ا معـاون 
مـداد  ا مقدمـات  می گویـد  اسـتانداری 
هوایـی فراهـم شـده و قـرار اسـت  دو یـا 
نیـروز بـه مناطـق سـیل  سـه بالگـرد هوا
 زده بـرای امـداد رسـانی اعـزام شـوند.
در پی سـیلاب محور رمشـک  کتیـج و محور 
قلعـه گنـج  بشـاگرد مسـدود شـده انـد و 
همچنین پل مسـیر زهکلوت بـه رودبار دچار 
خسـارت شـده و عبور و مـرور در این مسـیر 
نیز به صـورت موقت قطـع اسـت و راهداران 

در حـال بازگشـایی ایـن محورها هسـتند.

گفت:طـی  کهنـوج  آبفـای  مـور  ا مدیـر 
تفاقـات  ۱۴۳ مـورد ا ۶ مـاه گذشـته در 
ریشـه درختـان اکالیپتـوس و کنوکارپـوس 
شـبکه  های آب و فاضـلاب را بسـته و باعـث 

ند. شـده ا مشـکلاتی 
بـه گـزارش روابـط عمومـی شـرکت آبفـا 
اسـتان کرمان،حامـد یوسـف زاده بیـان 
کرد:در شـش ماه گذشـته ۱۴۳ مورد اتفاقات 
شـبکه به دلیـل محصور شـدن شـبکه و نفوذ 
ریشـه درختـان کنوکارپـوس و اکالیپتـوس 
بـط و کمربنـد لولـه هـای آب  ز محـل را ا

آشـامیدنی و انشـعابات بـوده اسـت.
او ادامـه داد:به تازگـی نیز در مـواردی قطعی 

آب گـزارش و پـس از بررسـی ها مشـخص 
شـد درگیـری ریشـه درخـت اکالیپتـوس و 
کنوکارپـوس بـا شـبکه منجـر به قطع شـدن 

شـبکه آب شـده اسـت.
مـور آبفـای کهنـوج خاطـر نشـان  مدیـر ا
کرد:ریشـه درختانـی ماننـد اکالیپتـوس و 
کنوکارپـوس پـس از مـدت کوتاهـی بعـد از 
کاشـت به سـرعت رشـد می کنـد و بـه دلیل 
اینکه به آب کمـی نیاز دارد بـرای تامین آب، 
ریشه هایشـان به سـمت آب های زیرزمینی و 

لوله هـای آب و فاضـلاب می رونـد.
د  نسـدا ا بـر  فزود:عـلاوه  ا زاده  یوسـف 
شـبکه های آب بـر اثـر درگیـری بـا ریشـه 

درختـان،ورود آن ها بـه شـبکه فاضلاب های 
شـهری سـبب می شـود تا مجرای فاضلاب ها 
بسـته شـود و فاضـلاب از کـف خانه هـا بـالا 

بزنـد.
یوسـف زاده بـا ذکـر اینکـه توجـه بـه محیط 
زیسـت و فضـای سـبز بـه عنـوان یـک اصـل 
مـورد توجـه اسـت، خاطرنشـان کـرد:از آنجا 
کـه ایـن درختـان باعـث آسـیب جـدی بـه 
تاسیسـات آب، بـرق، مخابرات و فونداسـیون 
سـاختمان ها می شـود از مردم تقاضـا داریم 
کـه ایـن درختـان را بـا درختـان دیگـری 
ز بـروز خسـارات جلوگیـری  جایگزیـن و ا

ینـد. نما

قالیباف: فرهنگ دفاع مقدس و انقلاب نیاز به غلو ندارد
مجلـس  رییـس  قالیبـاف  محمدباقـر 
شـورای اسـلامی گفـت: فرهنـگ جبهـه، 
دفـاع مقـدس و انقـلاب نیـاز بـه غلوگویی 
نـدارد و اگـر درسـت مطـرح شـود جوانان 
حرکـت  مسـیر  یـن  ا در  و  می پذیرنـد 

. می کننـد
قالیبـاف بـا حضـور در منـزل مرحـوم حاج 
حسـین اسـماعیل بیگی از رزمندگان دفاع 
مقدس و دبیـر پیشـین جمعیت پیشـرفت 
و عدالـت در کرمـان گفـت: جوانـان نبایـد 
در حـرف و عمـل مـا اختـلاف ببینیـد و 

احسـاس ریـاکاری در کارهـا کننـد.
او اظهارداشـت: حـاج حسـین اسـماعیل 
بیگـی در فضـای فرهنگـی، اجتماعـی، 
سیاسـی و فعالیت های توسـعه ای اسـتان 
کرمـان اقدامـات خوبـی انجام داده اسـت.

او ادامـه داد: تاکنـون هـر فعالیتـی از حاج 
یـم بـا  حسـین اسـماعیل بیگـی دیـده ا
روحیـه انقلابـی و سـبک، منـش و مکتـب 
شـهید سـلیمانی کـه تربیـت شـده سـبک 
و مکتـب حضـرت امـام )ره( و بـا معیارها و 

ارزش هایـی که رهبـر معظم انقـلاب بر آن 
تاکیـد دارنـد، بـوده اسـت.

رییـس مجلـس شـورای اسـلامی تاکیـد 
کرد: حاج حسـین اسـماعیل بیگـی مردی 
انقلابـی بـود کـه مبتنـی بـر عـدل و عقـل 

تصمیـم مـی گرفـت.
و هیـچ زمانـی داوطلـب  ا د: مـه دا دا و ا ا
مـا همیشـه  پذیرفتـن مسـئولیت نبـود ا
درصـدد جمـع کـردن شـرایط و همراهـی 

در کارهـا بـود.
قالیبـاف گفت:هـر زمـان بـه کرمـان مـی 
آمـدم تمامی زحمـات بر شـانه ایشـان بود 

و مـا بـا افتخـار در کنـار وی بودیم. 
او تصریـح کـرد: مرحـوم اسـماعیل بیگـی 
مجاهد واقعـی بـود و حرکت هـا و اقدامات 

ایشـان مبتنـی بر عـدل و عقـل بود. 
ز  بـرا رییـس مجلـس شـورای اسـلامی ا
امیـدواری کـرد کـه توفیق داشـته باشـیم 
مسـیر فرهنـگ جهـاد، شـهادت و بسـیج 
یثارگـری  ز فرهنـگ ا را کـه برخاسـته ا
و شـهادت اسـت پیـش ببریـم و از خـدا 

بخواهیـم همـه عاقبـت بخیـر باشـیم.
ینکـه عـزت و ذلـت دسـت  و بـا بیـان ا ا
خداسـت گفت:امروز می بینیـم وقتی خدا 
بخواهـد بـه کسـی مانند شـهید سـلیمانی 

عـزت بدهـد، بـه ایـن درجـه می رسـد.
قالیبـاف بـا ذکـر خاطراتـی از دوران دفـاع 
مقـدس و عملیـات هایـی کـه حـاج قاسـم 
در آنها حضور داشـت تصریح کـرد: انقلاب 
اسـلامی چنین فرصت هـا و چنیـن مردان 
بـا اخلاصـی دارد و اینهـا همـه برگرفتـه از 
مکتـب امـام و اهـل بیـت )ع( و فرهنـگ 
قرآنـی اسـت کـه چنیـن مسـیری را پیش 

می بـرد.
رییـس مجلس شـورای اسـلامی افـزود: تا 
زمانـی کـه توفیـق داشـته باشـیم در ایـن 
مسـیر پیش برویـم و مجاهـدت کنیم خدا 
نیـز از کارها گره گشـایی می کنـد و نصرت 

و پیـروزی وعده خداسـت.
او اظهـار داشت:سـختی هـا صـف مومنـان 
یـن  ا ز سـایرین جـدا مـی کنـد و  ا را 
مسـیر،رهروان خـاص خـود را دارد کـه 

جز بـا هدایـت الهی امـکان حرکـت در این 
نیسـت. مسـیر 

رییـس مجلـس شـورای اسـلامی بـا بیـان 
ینکـه بـدون شـک مرحـوم اسـماعیل  ا
بیگـی بـا حضـور در جنـگ تحمیلـی و 
سـایر صحنه هـای نظـام یکـی از رهـروان 
ره در میـدان بـود،  یـن مسـیر و همـوا ا
اظهارداشـت: اسـماعیل بیگی فرصـت را به 
جوانـان مـی داد و هر جایـی به کمـک نیاز 

بـود وارد عرصـه مـی شـد.
او بـا بیـان اینکـه بـه کرمـان و خوزسـتان 
به دلیـل دوران جنـگ و حاج قاسـم علاقه 
منـد هسـتم افـزود: مـا مکلـف و موظفیـم 
بـرای ایـن نسـل هـای جـوان باورهـای 
انقـلاب را بـه عنـوان و عدالـت را رعایـت 

. کنیـم
سـردار پاسـدار حـاج حسـین اسـماعیل 
نبـاز دوران دفـاع  بیگـی، رزمنـده و جا
مقـدس، پـس از تحمـل یـک دوره بیماری 
ناشـی از کرونا، شبانگاه پنجشـنبه دوم دی 

سـال جـاری آسـمانی شـد.

۴۸ساعت بعد از انتشار ویدیو  شیر باغ وحش سیرجان، همچنان این شیر درمان 
نگرفته. روز  یک شنبه  از انجام فرایند درمانی توسط یک دامپزشک مستقل 
در این حوزه جلوگیری شد تا روز گذشته با برگزاری شورای محیط زیست در 
سیرجان در خصوص فرایند درمان تنها بازمانده باغ وحش سیرجان تصمیم 

گیری شود. موضوعی که در نهایت به چند تماس تلفنی بدون خروجی مشخص 
خلاصه شد. حالا دادستان سیرجان دستور انتقال این شیر را صادر کرده. 
موضوعی که از دید رئیس اداره حفظ و مدیریت حیات وحش استان کرمان 
 اگراتفاق بیفتد منجر به مرگ شیر خواهد شد چرا که حیوان تاب بیهوشی ندارد.
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کاغذ اقتصادیکاغذ استان

۴۰ واحـد مسـکونی مددجویـان تحـت حمایت 
کمیتـه امـداد کرمـان در قالـب طرح"چهـل 
قسـیم" بـه مناسـبت دومین سـالگرد شـهادت 
شهید سـپهبد حاج قاسم سـلیمانی در روستای 

سـعیدی کرمـان افتتاح شـد.
یحیـی صادقـی در مراسـم افتتـاح ایـن واحدهـای مسـکونی 
ضمن گرامیداشـت یاد و خاطره سـردار دلها شـهید حاج قاسم 
سـلیمانی گفت:کلنگ احداث طرح"چهل قسـیم"حاج قاسم 
سـلیمانی به مناسـبت اولین سالگرد شهادت شـهید سلیمانی 
به زمین زده شـد وبـا همـکاری و مشـارکت خیران ایـن واحد 
های مسکونی احداث و به مناسـبت دومین سالگرد این شهید 
بزرگـوار افتتـاح و تحویـل مددجویـان کرمـان شـد.  مدیرکل 
کمیتـه امـداد اسـتان کرمـان خاطرنشـان کرد:به دنبـال این 
هسـتیم در مسـجد و یا حیـاط این منـازل مسـکونی مکانی را 
به منظـور ارائـه آموزش هـای فرهنگـی و تربیتـی و همچنین 
اشـتغال برای مددجویـان راه انـدازی کنیم تا زنان سرپرسـت 
خانـوار در کنـار خانـه داری و تربیـت فرزنـدان، از محـل ایجاد 

مشـاغل خرد و خانگـی منبـع درآمدی نیز داشـته باشـند.  
او در ادامـه از اهـداء ۶۵۰ فقـره جهیزیـه بـه زوج هـای 
نیازمند،واگـذاری ۵۰ دسـتگاه وانـت نیسـان بـه فرزنـدان 
مددجویـان تحت حمایـت کمیته امداد اسـتان و افتتـاح ۲۰۰ 
پنـل خورشـیدی مددجویـان بـه مناسـبت دومیـن سـالگرد 
شهادت شهید سـپهبد حاج قاسم سلیمانی در اسـتان خبر داد 
و افزود: اجـرای این برنامه از برکات و یاد و نام سـردار سـلیمانی 
اسـت.صادقی در ادامه از کلنگ زنی ۴۰۰ واحد مسـکونی برای 
مددجویان و نیازمندان با مشـارکت سـپاه ثارالله استان کرمان 
خبـر داد و گفت: کلنگ سـاخت ایـن واحد های مسـکونی روز 
چهارشـنبه ۱۵ دی ماه به صـورت نمادیـن در روسـتای قنات 

ملک زادگاه شـهید سـلیمانی بـه زمیـن زده خواهد شـد.
مدیـرکل کمیتـه امداد اسـتان کرمـان در ادامـه به آمـار بالای 
فقـر و محرومیـت در اسـتان کرمـان اشـاره کـرد و گفـت: این 
آمار زیبنـده اسـتان ثروتمنـد کرمان بهشـت معادن کشـور و 

خاورمیانه نیسـت.
او بـه ایـده دکتـر زینی ونـد اسـتاندار کرمـان در زمینـه ایجاد 
مسـئولیت های اجتماعـی در اسـتان اشـاره کـرد و افـزود: 
امیدواریم موضوع مسئولیت های اجتماعی سـریعتر در استان 

اجرایـی و سـاز و کاری بـرای آن تعریـف شـود.

رییس مرکز پیش بینی اداره کل هواشناسی 
استان کرمان گفت:در ۲۴ ساعت گذشته 
منوجان با ۱۹۵ میلی متر پربارش ترین منطقه 

استان کرمان بوده است.
حمیده حبیبی، رییس مرکز پیش بینی اداره کل هواشناسی 
استان کرمان با اعلام اینکه در ۲۴ ساعت گذشته منوجان با 
۱۹۵ میلی متر باران پر بارش ترین منطقه استان بوده است 
گفت: قلعه گنج هم با ۱۰۸ میلی متر دومین منطقه پر باران 

استان است.
به گفته او کهنوج با ۸۷ میلی متر، عنبرآباد با ۸۲ میلی متر، 
میان ده جیرفت با ۶۵ میلی متر، رابر ۶۱ میلی متر و رودبار 

۵۲ بیشترین بارش ها را داشته اند.
او می گوید: در شبانه روز گذشته بارش برف هم در رابر، 
بافت، ساردوییه، لاله زار، گدارخانه سرخ، سرچشمه و سیرچ 

گزارش شده است.

افتتاح ۴۰ واحد مسکونی 
مددجویان تحت حمایت 

کمیته امداد کرمان

منوجان با ۱۹۵ میلی متر 
پربارش ترین منطقه

 استان کرمان 

خبر

خبر

بازاروبورساخبارشرکتها

دبیر انجمن صنفی صنایع بیســکوئیت، 
شیرینی و شــکلات ایران از کمبود روغن 
صنعت، افزایش بیــش از دو برابری قیمت 
این ماده اولیه و کاهش تولید این محصولات 
خبر داد و علــت آن را بلاتکلیفی حذف ارز 

۴۲۰۰ تومانی عنوان کرد.
جمشــید مغازه ای در گفت وگو با ایسنا، با 
بیان اینکه مشــکل اصلی صنایع شیرینی 
و شــکلات در حال حاضــر تامین روغن 
است، گفت: روغن صنعتی از حدود ۴۵ روز 
گذشته در بازار نیســت و قیمت هر کارتن 
۱۶ کیلویی روغن صاف )روغن قنادی( از 
حدود ۲۰۰ هزار تومان به بیش از ۵۰۰ هزار 
تومان رسیده است.وی با اشاره به برگزاری 
جلساتی و نامه نگاری برای حل این مشکل، 
تصریح کرد: هیچ کدام از تلاش های فعالان 
صنایع مصرف کننده روغن تاکنون به جواب 
نرسیده است. بنابراین تولیدکنندگان تحت 
فشار شدید قرار دارند و اکثر آنها با حداقل 
ظرفیت فعالیت می کنند، چــرا که روغن 
یکی از مواد اصلی تولید شیرینی و شکلات 
است.دبیر انجمن صنفی صنایع بیسکوئیت، 
شیرینی و شکلات درباره علت کمبود روغن 
صنعت نیز گفت: ظاهراً علت این وضعیت، 
تصمیم در رابطه با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 
روغن است که مشــخص و قطعی نیست. 
پیش تر اعلام شــده بود از اول دی ماه ارز 
۴۲۰۰ تومانی حذف می شود. در این راستا 
از کارخانجات روغن درخواســت شده بود 
موجودی خود را اعلام کنند. در این شرایط 
تولیدکنندگان روغــن، تمایلی به عرضه 

روغن ندارند.
مغازه ای در ادامه درباره پایان معافیت قند و 
شکر از پرداخت مالیات بر ارزش افزوده در 
قانون جدید، اظهار کرد: این قانون بر قیمت 
شیرینی و شــکلات تاثیر خواهد داشت و 
احتمالاً قیمت ها کمی افزایش پیدا می کند.

رئیس ســازمان برنامه و بودجه گفت: سال 
آینــده ارز دو نرخی در بــازار وجود نخواهد 
داشت، یارانه ای که از طریق دو نرخی کردن 
ارز پرداخت می شد، در سفره مردم قرار نگرفته 
است.مســعود میرکاظمی، رئیس سازمان 
برنامه و بودجه در حاشیه نشست کمیسیون 
تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ کل کشور در 
خصوص مطالب مطروحه در این جلسه گفت: 
بیشــتر مباحث پیرامون جهت گیری های 
بودجه سال آینده بود و تحلیلی از آسیب های 
بی تدبیری در بودجه طی سنوات گذشته و 
اثرات مثبت یا منفی آن در زندگی مردم ارائه 
شد.وی با بیان اینکه از این آسیب شناسی به 
مسیری رسیدیم که جهت گیری های دولت و 
مجلس باید به چه شکلی در سال آینده باشد، 
تصریح کرد: یکی از مهم ترین محورها کنترل 
تورم است که ریشه های تورم شناسایی و دقیقا 
هدف گیری شده اســت و مشخص شده که 
کنترل منابع و مصارف کشور نباید منجر به 
استقراض از بانک مرکزی شود و از سوی دیگر 
برای ایجاد انضباط بانکی شورای پول و اعتبار 
مکلف شده و دولت برای آنها دیگر تکلیفی 
مشــخص نمی کند.میرکاظمی در پاسخ به 
سوالی مبنی بر اینکه وضعیت یارانه ها در سال 
آینده به چه صورتی خواهــد بود، گفت: این 
مسائل تا پایان سال جاری باید تعیین تکلیف 
شود، طبق قانون دیگر نمی توانیم ارز ۴۲۰۰ 
را داشته باشیم و می توانیم از این پس با ریال 
حمایت های خود را انجام دهیم یعنی دیگر ارز 

دو نرخی در بازار وجود نخواهد داشت.

مجمع عمومی فوق العاده شستا به منظور تصمیم گیری درباره افزایش 
سرمایه ۱۰۵۲ درصدی این شرکت برگزار شد. و این تصمیم با اکثریت آرا 
تصویب شد.در این مجمع که با حضور نزدیک ۹۰ درصدی سهامداران 
برگزار شد، پیشنهاد افزایش سرمایه شستا از محل تجدید ارزیابی 
دارایی ها تصویب شد و سرمایه این شرکت از ۱۴٫۲ هزار میلیارد تومان به 
بیش از ۱۶۳ هزار میلیارد تومان افزایش یافت.بر اساس اعلام مدیرعامل 
شستا در این مجمع بیش از ۹۱ درصد از پرتفوی سرمایه گذاری شستا 
بورسی است و هدف این شرکت هم حفظ ارزش دارایی بیمه شدگان 

تامین اجتماعی و سهامداران این شرکت است.
بر اساس گزارش های قرائت شده در این مجمع، شستا در حال حاضر 
در ۹۴ پروژه سرمایه گذاری کرده که ارزش این پروژه ها بیش از ۶۳ هزار 
میلیارد تومان است.مدیر عامل شستا افزود: هدف از افزایش سرمایه از 
محل تجدید ارزیابی داده  ها در راستای حداکثر استفاده از توان تولیدی 
و خدماتی کشور و حمایت از کالای ایرانی است و به منظور رونق تولید 
و ایجاد اشتغال از طریق اصلاح ساختار مالی شرکت  ها و کارآمدسازی 
افزایش بهای ناشی از تجدید ارزیابی دارایی  ها، افزایش سرمایه شستا 
را از بیش از ۱۴۲ هزار میلیارد ریال به ۱۶۳۰ هزار میلیارد ریال انجام 
گرفته است.شستا در حالی در پایان ۳ ماهه منتهی به شهریور امسال 
حدود ۲۵ هزار میلیارد تومان سود انباشته داشته که نسبت به مدت 
مشابه سال قبل رشدی ۹۲ درصدی را تجربه کرده است. این شرکت 
همچنین در پایان سال مالی منتهی به ۳۱ خرداد ۱۴۰۰ توانسته ۲۱۹ 
تومان به ازای هر سهم سود محقق کند که از این میزان ۱۳۵ تومان به 
ازای هر سهم به سهامدارانش سود نقدی داده است. بر اساس اطلاعیه 
منتشر شده در کدال، سود سهامداران این شرکت از تاریخ ۵ آبان از 
طریق سامانه سجام به سهامداران پرداخت شده است. با این حال با 
توجه با افزایش سرمایه سنگین این شرکت، احتمالا میزان سود نقدی 
امسال به مراتب کمتر از سال گذشته باشد. در ۳ ماهه نخست سود 
خالص شستا به ازای هر سهم تنها ۱۲ ریال بود.شستا در انتهای آذر ماه 
چندین شرکت با بهای تمام شده ۲۰٫۵ هزار میلیارد تومانی در پرتفوی 
بورسی خود داشته که با رشد ۵۵۲ درصدی به مبلغ ۱۳۴ هزار میلیارد 

تومان رسیده است.

افزایش هزار درصدی
 سرمایه شستا

بلاتکلیفی ارز ۴۲۰۰،
 قیمت روغن 
را ۲ برابر کرد

حذف ارز ۴هزار و ۲۰۰
در سال آینده تایید شد

به گفته سخنگوی گمرک در آذر ماه امسال یک میلیون و ۵۷ هزار تن 
کالای خارجی از مسیر جمهوری اسلامی ایران ترانزیت شد که این میزان  

نسبت به آذر ماه سال گذشته ۵۳ درصد رشد داشته است.
به گزارش ایرنا از گمرک، »روح اله لطیفی« اظهار داشت: از مجموع 
تجارت ۱۲۲ میلیون تنی کشور  به ارزش ۷۲ میلیارد دلار در ۹ ماهه 
امسال، ۱۳ میلیون و ۱۷۲ هزار تن کالا به ارزش هشت میلیارد و ۹۵۱ 

میلیون دلار مربوط به ماه آذرماه است.
وی افزود: صادرات ایران در آذر ماه ۹ میلیون و ۵۹۳ هزار تن به ارزش 
چهار میلیارد و ۴۱ میلیون دلار بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل 

رشد نیم درصدی در وزن و ۲۳ درصدی در ارزش داشته است.
لطیفی در خصوص مقاصد صادراتی کشور در آذرماه، گفت: پنج کشور 
مقصد کالاهای صادراتی ایران در آذر ماه به ترتیب چین، عراق، امارات ، 

ترکیه و افغانستان بودند.

رشد ۵3 درصدی 
ترانزیت کالا در آذرماه

   

مردم ایران اسلامی در دومین سالگرد شهادت سردار دل ها، 
حاج قاسم سلیمانی هنوز نبودنش را باور ندارند و همه جا 
صحبت از شجاعت قهرمانی است که خود را وقف مردم 

مظلوم و بی دفاعی کرد که جز خدا یاری نداشتند.
۲ سال از شهادت تاریخ ساز سردار دلها،حاج قاسم 
سلیمانی می گذرد. ۲ سالی که هر شبانه روز آن، ابعاد 
جدید، شگفت انگیز و ناشناخته ای از شخصیت برجسته و 
بی بدیل او را آشکار کرد و حتی دشمن را در محبوبیت بی 

نظیر او معترف کرده است.
محبوبیتی که  فارغ از رنگ ،تعلقات و آئین ها و مذاهب است 
و همه مردم خاورمیانه و آزادگان جهان از هر دین و آئین و 

رنگ و نژادی او را متعلق به خود می دانند.
کافی است یک سفر در ایام اربعین راه نجف تا کربلا را 
پیاده طی کرده باشید تا این علاقه و محبت مردم عراق و 
دیگر کشورها را در این اجتماع بین المللی به حاج قاسم 

درک کنید.
مردی که از جنس آسمان بود و اخلاص، مردم داری و 
صداقتش در کنار شجاعت، اقتدار و صلابتش هنوز بین 
همگان زبانزد خاص و عام است. کسی که همه دوستش 
دارند بی آنکه او را دیده باشند و تنها اوصاف او را شنیده اند.

کرمان در سوگ سید الشهدای مقاومت
این روزها کرمان پایتخت مقاومت جهان اسلام میزبان خیل 
عظیم زائرانی است که از گوشه و کنار ایران، جهان اسلام و 
حتی دنیا خود را به گلزار شهدای کرمان رساندند تا عشق و 

ارادت خود به شهید سلیمانی را نمایش بگذارند.
تمام راه ها و مسیرها در کرمان به گلزار شهدا منتهی 
می شود همه از جایی تلاش می کنند تا خود را به اقیانوس 
بی کران دلدادگی به سیدالشهدای جبهه مقاومت شهید 

سلیمانی برسانند.
روایت بغض آلود زنجانی ها از فراق حاج قاسم

بامداد ۱۳ دی ماه سال ۹8 بود که تروریست های کوردل، 
قهرمان ملی و سردار پرافتخار اسلام را به همراه یاران 
باوفایش در نزدیکی های فرودگاه بغداد به شهادت رساندند 
و امروز دقیقاً دومین سالگرد آسمانی شدن سردار حاج 

قاسم سلیمانی است.
امروز پایتخت شور و شعور حسینی غرق در ماتم قهرمانی 
است که نه تنها نامش بلکه راه و آرمانش هم در میان 
جهانیان ماندگار شد؛اگرچه سردار سلیمانی دلش گمنامی 
می خواست اما شهادتش به دست پلیدترین نمادهای ترور 
و حامی تروریست های دنیا نشانمان داد به دنبال خدا که 
باشی خدا هم تو را عزیز همه دنیا خواهد کرد و در تمام دنیا 
این روزها، حرف حاج قاسم سلیمانی است و حتی اسم 
سردار سلیمانی بر سر زبان هایی است که نمی خواستند 

باشد.
چشمان اشکبار مردم اصفهان در فراق سردار دل ها
سردار ما تا بحال فکر می کردیم که تو فتح الفتوح کردی اما 
نقش بستن عکس های پر لبخندت بر درد و دیوار شهر به ما 

فهماند که تو فتح القلوب کردی.
برای نوشتن از تو باید وضو گرفت،بی شک باید ذکر تنهایی 
و دلدادگی را هم خواند و اشک ها را پاک کرد تا چشم بینا 
شود برای نگارش واژه شهید در کنار اسم قهرمان گونه ات، 
گرچه که تو به آرزویت رسیدی و ما جوانان داغ دیده از 

زمستان سرد نبودنت.
"کمربندها را محکم ببندید، بند پوتین هایتان را محکم 
کنید، فشنگ اسلحه هایتان آماده باشد، تجهیزات را به 
بدنهایتان محکم ببندید،خیلی قبراق،آماده  عملیات 
باشید،برادران،جنگ بدون تلفات، زخمی، شهید اصلًا معنا 
ندارد، در قاموس جنگ، سختی، خشنی، تشنگی، یک 
واقعیت و جزو لاینفک جنگ است" ... این ها حرف های 

حاج حسین خرازی رفیق دیرینه ات بود و تو چنان مسلک 
عشق را باور داشتی که حرف رفیقت را زمین نگذاشتی و تا 
لحظه آخر بند پوتین هایت محکم بود برای دفاع از میهن و 

حمایت از مظلومیت.
حاج قاسم این دل نوشته از دلی بر می آید که سیمای 
پدرانه ات را در نثار لبخند به آن دختر کرمانشاهی سرمازده 
از زمستان محرومیت به خوبی به یاد دارد، آن هنگام که 
میدان برای تو فرق نمی کرد اصل بر خدمت بود، چه در 

میدانی در سیل و زلزله و چه در میدان رزم با داعش.
سردار در روزگاری که شما نیستید، ترس حتی یک حرف از 
واژگان نامتان در دل بسیاری لرزه می اندازد، هوش مصنوعی 
به استخدام درمی آورند برای حذف نام تو اما تو در قلب این 
ملت چندان ریشه دوانده ای که هیچ تعلقی صدایت، نگاهت 

و لبخندت را از دل ها پاک نمی کند.
در تقویم امروز روز توست اما حاج قاسم بگذار کمی ساده تر 
برات بگویم، از روزی که تو آسمانی شدی، دلمان را به 
مکتبت خوش کردیم وگرنه بدون تو این دنیا نه امن است 

و نه امین.
این واگویه ها،رنج نامه ای دردناک برای ماست، نسلی که همه 
سربازند در مکتب تو و همه با تک تک کلام ها و اشک های 
تو در فراق همرزمان دیروزت عجین شده اند و انقلابی در 
قلب ها رخ داد که هیچ نفوذ و نیرنگی رسوخ نمی کند به 

باورهایمان.
حاج قاسم اجازه هست کمی دخترانه هم برایت 
بنویسم،وقتی دلمان از بازی میز و قدرت،تملق و ریا، 
دسته بندی های سیاسی می گیرد،وقتی فراموش می شود 
همه ما فرزندان این خاک و انقلاب هستیم، وقتی خطی 
نامرئی تقسیم می کند جوان ایرانی را، دلمان برایت تنگ تر 

می شود.
پدر جان وقتی آب سیل می شود بر سر شهرها، آجرها آوار 
می شود بر تله های زلزله، وقتی رودخانه تشنه می شود برای 

زیستن و وقتی کوچ می کند جوان روستایی از سر مزرعه 
.. . وقتی مرد همسایه شرمگین است از نگاه زن و بچه اش، 
وقتی کودک کار نگاه حسرت به ویترین  یک اغذیه فروشی 
دارد، وقتی مادری برای یک شیر خشک التماس می کند ...

حاج قاسم دلمان برات تنگ تر می شود،آنقدر تنگ که 
یادمان نمی آید کی آخرین بار لبخند از ته دل زده ایم، وقتی 

شما نیستید و شهر هوایت را دارد.
حاج قاسم ببخش که درجه ای نظامی بالاتر از سپهبد 
نداریم که بر دوش و یا بر سینه ات بگذاریم، سردار ما تا بحال 
فکر می کردیم که تو فتح الفتوح کردی اما نقش بستن 
عکس های پر لبخندت بر درد و دیوار شهر به ما فهماند که 

تو فتح القلوب کردی.
ما هم بند پوتین هایمان را محکم بسته ایم برای ادامه راه 

تو سردار قلب ها ...
 واگویه های عاشقانه مردم

 استان مرکزی از حاج قاسم
بامداد سیزدهم دی ماه سال ۹8 خبری تلخ و باورنکردنی 
با عنوان "شهادت سردار سلیمانی در فرودگاه بغداد" بر 
خروجی رسانه های داخلی و خارجی قرار گرفت و اگرچه 
باور این خبر برای مردم ایران و کشورهای مختلف و 
آزادیخواه جهان باورکردنی نبود اما ساعاتی بعد از انتشار 
توسط نهادها و مقامات رسمی کشورمان مورد تائید قرار 

گرفت و ملت ایران در سوگ سردار دل ها نشست. 
این درحالیست که هنوز بعد از گذشت دو سال داغ شهادت 
شهید سلیمانی که بر دل ایران ها و ملت آزاده و مسلمان 
جهان نشسته التیام نیافته است و همچنان مردم داغدار 
این شهید والامقام بوده و یاد و نام وی را زنده نگاه داشته اند.

عشق مردم به فرمانده قهرمان جبهه مقاومت که در زمان 
تشییع میلیون سردارسلیمانی در ایران اسلامی و کشور 
عراق به شدت موج می زد و حضور حماسی مردم در بدرقه 
شهید سلیمانی تا بهشت تیتر یک رسانه های سراسر دنیا 
شد.مردم مومن و متدین سرزمین آفتاب،استان مرکزی 
اعم از زن و مرد،پیر و جوان، همه و همه بر جایگاه ارزشمند 
و بی بدیل حاج قاسم تاکید داشته و تداوم راه این شهید 
والامقام را به عنوان قدردانی از مجاهدت های وی می دانند.
 بغض  در گلو مانده شیرازی ها در فراق سردار پایانی ندارد 

صبح ۱۳ دی ماه ۹8 هیچگاه از خاطر نمی رود؛ آن روز صبح 
که همه دنیا از نبودنت می گفتند اما ما در بهت و حیرت 
اینکه چگونه می شود که نباشی؟ اصلا مگر می شود حاج 

قاسم نباشد. 
حاج قاسم اگر نباشد سپاه قدس و جبهه مقاومت چه 
کند؟یتیمان شهدای مدافع حرم چه کنند؟مادران و پدران 
چشم انتظار مدافعان حرم چگونه دل محکم باشند از بودن 
تو در کنار فرزندانشان؛ اصلا همه اینها به کنار ایران بدون 

تو چه کند؟ 
همه اینها در لحظات مخابره خبر شهادتت در ذهن ما 
بود اما این خبر تلخ واقعیت داشت و ما دیگر تو را کنار 

خود نداشتیم.بهت ما کم کم جای خود را به بغض و 
اشک داد و این واقعیت تلخ را پذیرفتیم که تو دیگر 
بین ما نیستی؛ درست موقعی که همه ما خواب بودیم 

شقی ترین افراد این دنیا تو را از ما گرفتند. 
درست موقعی که ما خواب بودیم .. . اما شهادتت هم 
مانند زندگی ات نجات بخش بود مانند شیشه عطری 
که سرش باز شود، عطر مکتب و مرام تو در دنیا پیچید و 

نهال نازک مقاومت ریشه دواند و محکم شد.
شهروندی در توصیف شهید سلیمانی می گوید:»موقعی 
که همه فکر میز بودند او فکر جنگ بود و فکر آرامش و 
آسایش مردم بود« و چه خوب و سنجیده می گوید این 
سخن مصداق شخصیت توست سردار که تو را با دیگران 

متمایز کرده است.  
به گفته شهروند دیگری شهید سلیمانی خیلی گردن ما 
حق دارد ما هر چه داریم از شهید سلیمانی است، شهید 
سلیمانی بود که داعش را ریشه کن کرد واقعا اگر شهید 

سلیمانی نبود داعش حتما در کشور ما بود. 
مردم قدردان تو هستند و تو را سردار دل ها می دانند 
آنجا که یکی از اهالی این شهر می گوید: شهید سلیمانی 
سردار دل های همه ایرانی هاست، کارهایی کردند که 
کوچک و بزرگ او را دوست دارند و درباره ش صحبت 

می کنند و دل ما همیشه با سردار سلیمانی است. 
آری دل مردم ایران همیشه با توست چون تو الگوی 
اخلاق و عمل اسلامی بودی تا جایی که جوانان دیگر 
کشورها نیز تو را می شناسند و برای تو دست ارادت بر 
سینه می نهند. »به عنوان یک جوان افغانستانی که در 
کشور ایران زندگی می کنم به سردار سلیمانی خیلی 
احترام دارم و دوستش دارم مردی بود که برای ایران و 
امنیت مردم ایران زحمت می کشید و از دفاع مقدس 

تاکنون در حال جنگ بود«. 
از دفاع مقدس تا لحظه شهادت برای ایران و عزت ایران 
جنگیدی و این شد که مردم مدیران را با تو مقایسه 
می کنند و آرزو دارند که مدیران نیز از تو بیاموزند. 
»سردار سلیمانی یک الگوی عملی و انسانی اخلاقی 
برای تمام اقشار ایرانی و حتی جهان بود. نمونه و الگوی 

خوبی برای مدیران ما می تواند باشد«.
سردار مردم این کلامت را به خاطر دارند که:همه 
اقشار از تمام گروه های سیاسی چپ راست بدحجاب و 
باحجاب همه فرزندان من هستند، حال این مردم تو را 
سردار جبهه مقاومت چون پدر معنوی خود می دانند. 

این همه محبوبیت تو میان مردم برای این بود که تو 
خود را از مردم جدا نمی دیدی، برای تو صندلی و جایگاه 
مخصوص مسئولان معنا نداشت وقتی پای مردم به 
میان می آید. امین فائضی، عکاس خبری شهر شیراز 
می گوید: مراسم چهلمین روز رحلت آیت الله حائری 
بود و سردار سلیمانی وارد شبستان امام خمینی در حرم 
شاهچراغ شدند؛ صندلی هایی برای مسئولان گذاشته 
بودند سردار بدون توجه به این صندلی ها به میان مردم 
رفت و در بین مردم نشست و همینطوری هم توی دل 

مردم جا گرفت و سردار دل ها شد. 
گلزار شهدای کرمان در به وقت حاج قاسم غوغا بود 
و این سیل اشک های روان از دیدگان بود که اوج 
ارادت مردم به سیدالشهدای جبهه مقاومت را به دنیا 

مخابره کرد.

تسنیم 

گزارش

محبوبیتی که  فارغ از رنگ ،تعلقات 
و آئین ها و مذاهب است و همه مردم 
خاورمیانه و آزادگان جهان از هر دین و آئین 
و رنگ و نژادی او را متعلق به خود می دانند.

گلزار شهدای کرمان در به وقت حاج 
قاسم غوغا بود و این سیل اشک های 
روان از دیدگان بود که اوج ارادت مردم 
به سیدالشهدای جبهه مقاومت را به دنیا 
مخابره کرد.

 قلب مردم هنوز از فراق حاج قاسم می سوزد 
ایران اسلامی در سوگ سردار دل ها

م  
سنی

س: ت
عک

رقم اقساط طرح نهضت ملی مسکن مشخص 
نیست، اما معاون وزیر راه و شهرسازی در 
جدیدترین اظهار نظر خود از کاهش این قسط 
به کمتر از ۵۰درصد برای دهک های یک تا پنج 
خبر داده است. همچنین به گفته او دهک های 
درآمدی نیز در این طرح براساس سامانه رفاه 

ایرانیان تعیین و به وزارتخانه معرفی می شود.
محمود محمودزاده در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصادی ایلنا با اشاره به جزییات مرتبط با 
اقساط پروژه نهضت ملی مسکن اظهار داشت: 
در حال حاضر براساس مصوبات شورای پول و 
اعتبار نرخ سود تسهیلات اعطایی ۱8 درصد 
است اما نکته مهم و مثبت در طرح نهضت ملی 
مسکن این است که دولت به واسطه توانی که 
در صندوق ملی مسکن وجود دارد و به استناد 
قانون جهش تولید بخش قابل توجهی از سود 
تسهیلات را تقبل می کند به این مفهوم که در 
بین متقاضیان هر چه دهک درآمدی پایین تر 
باشد میزان بیشتری از سود تسهیلات توسط 
صندوق ملی مسکن به نمایندگی از دولت 

تامین می شود و در نهایت اقساط پرداختی 
مردم بسیار کمتر از اعدادی است که براساس 
سود ۱8 درصد محاسبه و اعلام عمومی شده 

است.
وی با بیان اینکه بر اساس این طرح جدید 
میزان پرداخت اقساط کاملا مبتنی بر توان 
اقساط دهک های مختلف است، ادامه داد: 
دهک های اول تا پنجم شامل این طرح حمایتی 
در سود تسهیلات پروژه نهضت ملی مسکن 
می شوند و بین دهک های اول تا پنجم هم بسته 
به درآمدی که دارند، سودی پرداخت خواهند 

کرد متفاوت خواهد بود .
معاون وزیر راه و شهرسازی افزود: شروع 
پرداخت اقساط برای متقاضیان پس از اتمام 
ساخت و تحویل واحد خواهد بود یعنی بین ۲ 

تا ۳ سال زمان می برد.
محمودزاده تاکید کرد:  میزان پرداخت اقساط 
متقاضیان بعد از تحویل گیری واحد حدود 
۵۰ درصد اعدادی است که قبلا به عنوان 
سود تسهیلات ۱8 درصد اعلام شده است. 

البته این سازو کار مختص دهک های اول تا 
پنجم درآمدی خواهد بود و مابقی دهک ها 
که درآمد بالاتری دارند طبیعتا باید کارمزد 

بیشتری بپردازند.
وی گفت: دهک های اول تا سوم در اولویت این 
طرح هستند و اولویت بعدی تا دهک پنجم 
است و میزان اقساط تسهیلات طوری تنظیم 
شده که در توان پرداخت این دهک ها باشد و 
حداقل بیش از ۵۰ درصد کمتر از اعدادی است 

که قبلا اعلام شده است.  
معاون امور مسکن و ساختمان  ادامه داد: 
دهک های اول تا پنجم براساس سامانه رفاه 
ایرانیان تعیین و به وزارتخانه معرفی می شود. 
بخش عمده ای از دهک های اول تا سوم تحت 
پوشش کمیته امداد و بهزیستی هستند و 
دهک های بالاتر جزو  حقوق بگیران بخش 
دولتی و خصوصی  هستند و که حداقل حقوق 
را دریافت می کنند و بر اساس آیین نامه ها تا دو 
برابر حداقل حقوق دهک کم درآمد محسوب 

می شوند.   

فرمانده کل انتظامی گفت:با توجه به ارتقای ســاختار و ســازمان 
فرماندهی انتظامی کشــور که به برکت تدبیر مقام معظم رهبری 
صورت گرفت باید نسبت به آن خدمت بیشتری انجام دهیم تا رضایت 
مردم نسبت به پلیس بیشتر از قبل شود.سردار حسین اشتری در 
جلسه قرارگاه امام علی)ع(افزود:پلیس وظیفه امنیت داخلی و ایجاد 
نظم را بر عهده دارد و در تمامی مدت شــبانه روز با مردم در ارتباط 

است.
او افزود:پلیس در سرلوحه کار خود هم اقتدار و هم رافت و مهربانی 
را دارد و بنا به فرمایش مقــام معظم رهبری )مدظله العالی( پلیس 

باید در تراز انقلاب اسلامی باشد.سردار اشتری در ادامه با اشاره به 
سالگرد شهادت سردار سلیمانی گفت:حاج قاسم با تمامی توانمندی 
های نظامی، دیپلماسی و تفکر استراتژیکی که در این شهید بزرگوار 
وجود داشت خود را سرباز ولایت می دانست و به همین دلیل بود که 

فرماندهی معظم کل قوا فرمودند:"مکتب حاج قاسم..."
او ضمن عرض تســلیت به مناســبت ایام فاطمیــه)س(و دومین 
سالگرد شهادت ســپهبد ســلیمانی و گرامیداشــت یاد و خاطر 
شهدا،اظهار داشت:اگر مجاهدت و ایثارگری های رزمندگان اسلام و 
کسانی که وظیفه حفاظت از مرزها و شهرها را دارند نبود،امروز این 

امنیت را نداشتیم و ما مرهون و مدیون این شهدا هستیم.
سردار اشــتری در ادامه از تلاش های شبانه روزی فرمانده انتظامی 
استان و همکاران تشــکر و تاکید کرد:باید کاری کنیم تا شرمنده 

شهدا نشویم.
فرمانده کل انتظامی جمهوری اسلامی با اشاره به اینکه ولایتمداری 
حاج قاسم در شخصیت وی بســیار تاثیرگذار بود گفت:باید از این 
مکتب پیروی کنیم و در زندگی شخصی، سازمانی و در هر جایگاه و 
مقامی که هستیم، پیرو این مکتب باشیم که راه سعادت و رستگاری 

است.

سردار اشتری بیان کرد:نفوذ کلام و اثربخشی اقدامات حاج قاسم، چه 
در دوران دفاع مقدس چه بعد از آن که تمام مشکلات را حل می کرد 
صرفنظر از توانمندی های او، مطمئنا به دلیل اخلاص و ولایتمداری 
سردار سلیمانی بود و هرکس که رنگ و بوی الهی پیدا کند کارهایش 

نیز درست می شود.
کرمان استانی ویژه

او همچنین کرمان را استانی ویژه معرفی کرد و گفت:کرمان با اینکه 
استان مرزی نیست ولی بسیاری از مسائل استان های مرزی مانند 
کویر،قاچاق کالا،اتباع بیگانه غیر مجاز،مواد مخدر و .. را دارد و باید 
تعامل بین سازمان ها و مجموعه انتظامی استان ویژه باشد تا به اهداف 

مان در تامین امنیت و آرامش مردم دست پیدا کنیم.

دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی با اشاره به وضع 
مالیات بر ارزش افزوده بر بلیت هواپیما گفت: با اجرای 
این قانون، همان نماینده های مجلسی که نسبت به بالا 
بردن قیمت بلیت هواپیما معترض بودند خودشان به 
طور مستقیم باعث افزایش قیمت بلیت هواپیما شدند 
و تصمیم گرفتند که بلیت هواپیما را گران کنند.»رضا 
جعفرزاده« سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری در 
گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا عملیاتی شدن قانون 
مالیات بر ارزش افزوده بر بلیت هواپیما را از دوشنبه، 
سیزدهم دی ماه تایید کرد و گفت: از امروز عوارض ۵ 
درصدی شهرداری بر بلیت هواپیما حذف و مالیات ۹ 
درصدی ارزش افزوده برروی بلیت اعمال می شود.این 
اقدام دولت و مجلس انتقاداتی را به همراه داشته است 
و شرکت های هواپیمایی نسبت به اخذ این مالیات که 
به طور مستفیم از مسافران دریافت می شود، منتقد 
هستند.مقصود اسعدی سامانی دبیر انجمن شرکت های 
هواپیمایی در گفت وگو با ایلنا با انتقاد از اجرای این 
تصمیم مجلسی در بخش حمل ونقل عمومی اظهار 

داشت:  از امروز ۵ درصد عوارض شهرداری بر بلیت 
هواپیما حذف و ۹ درصد مالیات بر ارزش افزوده به آن 
اضافه می شود که در نهایت مابه تفاوت آنها افزایش 
قیمت ۴ درصدی بلیت هواپیما خواهد شد.وی با 
بیان اینکه مالیات بر ارزش افزوده به طور مستقیم به 
خزانه واریز می شود،گفت: شرکت های هواپیمایی 
هیچ دخل و تصرفی در هزینه مالیات بر ارزش افزوده 
ندارند.سامانی تاکید کرد: با اجرای این قانون، همان 
نماینده های مجلسی که نسبت به بالاب ودن قیمت 
بلیت هواپیما معترض بودند خودشان به طور مستقیم 
باعث افزایش قیمت بلیت هواپیما شدند و خودشان 
تصمیم گرفتند که بلیت هواپیما را گران کنند.      دبیر 
انجمن شرکت های هواپیمایی افزود: در یک ماه گذشته 
پس از برگزاری نشست های متعدد بین وزارت راه و 
شهرسازی و ایرلاین ها، موفق به کاهش متوسط ۱۵ 
درصدی نرخ بلیت هواپیما شدیم اما این تصمیم مجلس 
باعث شد که بلیت هواپیما ۴ درصد گران شود.  وی با 
بیان اینکه نمایندگان باید توضیح دهند چرا وقتی مدام 

به این معترض هستند که چرا شرکت های هواپیمایی 
قیمت بلیت را کاهش نمی دهند خودشان مالیات ۹ 
درصدی بر بلیت اعمال کردند، گفت: ایرلاین ها هیچ 
نفعی از این مالیات ندارند  و در حال حاضر ایرلاین ها 
مامور وصول انواع عوارض شده اند که نماینده ها و 
دستگاه های مختلف انها را وضع کرد ه اند.  سامانی با بیان 
اینکه این تصمیمات غیرکارشناسی تبعات اقتصادی 
برای سفر های هوایی ایجاد می کند، ادامه داد: وصول این 
عوارض و مالیات نه تنها برای ایرلاین ها نفعی ندارد بلکه 
هزینه زا است و تعدادی از  نیروی انسانی باید محاسبات 
مالیات بر ارزش افزوده و انواع عوارض را انجام دهند.   دبیر 
انجمن شرکت های هواپیمایی تاکید کرد: میزان مالیات 
بر ارز افزوده برای بلیت یک میلیون تومانی ۹۰ هزار 
تومان است که تمام آن را مسافر باید بپردازد و در حال 
حاضر حدود ۱۲ درصد از قیمت بلیت هواپیما سهم 
عوارض و مالیات  ۴ دستگاه سازمان هواپیمایی کشوری، 
شرکت فرودگاه ها، هلال احمر و سازمان امور مالیاتی 

است که تمام آن را مسافر پرداخت می کند.

مبلغ قسط تسهیلات مسکن نهضت ملی  نصف می شود

سردار اشتری: رضایت مردم  از پلیس را باید افزایش دهیم

  دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی:

 نماینده های مجلس باعث گرانی بلیت هواپیما شدند

درمان شیر باغ وحش سیرجان روی هوا/ شیر باغ وحش سیرجان همچنان درمان نگرفت

پورسینا،رئیس اداره حفظ و مدیریت حیات وحش استان کرمان:  باید با دادستان نامه نگاری شود
 که  اگر بخواهیم  حیوان را بیهوش کنیم، این شیر تلف می شود؛ چنین ریسکی را می پذیرید؟

دادستان سیرجان دستور انتقال شیر را صادر کرد
عه

جام
ع: 

منب

۴8ساعت بعد از انتشار ویدیو  شیر باغ وحش سیرجان، 
همچنان این شیر درمان نگرفته. روز  یک شنبه  از انجام 
فرایند درمانی توسط یک دامپزشک مستقل در این حوزه 
جلوگیری شد تا روز گذشته با برگزاری شورای محیط 
زیست در سیرجان در خصوص فرایند درمان تنها بازمانده 
باغ وحش سیرجان تصمیم گیری شود. موضوعی که در 
نهایت به چند تماس تلفنی بدون خروجی مشخص خلاصه 
شد. حالا دادستان سیرجان دستور انتقال این شیر را صادر 
کرده. موضوعی که از دید رئیس اداره حفظ و مدیریت 
حیات وحش استان کرمان اگراتفاق بیفتد منجر به مرگ 

شیر خواهد شد چرا که حیوان تاب بیهوشی ندارد.
صدای عابد کوهپایه از پشت تلفن کلافه و خسته است. 
این دامپزشک حوزه حیات وحش که بعد از دیدن اولین 
ویدیو به سیرجان آمده بود و برای درمانش اعلام آمادگی 
کرده بود به »کاغذ وطن« می گوید: » روز یک شنبه ابتدا به 
من گفتند که حتما باید شیر  منتقل شود، زیر بار بیهوشی 

نرفتم، چرا که درصد مرگ حیوان در اثر بیهوشی بالاست. 
قرار شد همان جا درمانش را انجام دهم ولی مجددا 
تصمیمشان را عوض کردند و گفتند حیوان باید منتقل 
شود. بعد از آن دوباره گفتند درمان را شروع کن و غذای 
حیوان را خودمان تامین می کنیم. شبش هم تصمیم 
گرفتند که درمان را خودشان انجام دهند.«این خلاصه 
مکالماتی است  که روز یک شنبه با او صورت گرفته. 
دوشنبه اما قرار بود تا شورای دامپزشکان محیط زیست در 
سیرجان پیرامون این موضوع شکل گرفته و در خصوص 
شیر یک تصمیم قاطع گرفته شود. کوهپایه در این رابطه 
می گوید:»روز دو شنبه گوشت را گرفتیم و آمدیم ولی 
مالک باغ وحش با ما تماس گرفت و گفت اجازه ورود به 
شما را نمی دهیم و خودم شیر را درمان می کنم. من که 
نمی توانستم به زور به باغ وحش بروم و همین گفته را به  
محیط زیست منتقل کردم. اداره حیات وحش سیرجان 
هم در پاسخ به بنده اعلام کرد که شما اجازه درمان ندارید 

و دخالتی نکنید.«
بعد از این تماس دو بار دیگر هم با او تماس گرفته شده، 
یکبار به صورت تلفنی اجازه درمان صادر شده وبار دیگر 

نقض شده. ازاین تماس به بعد اما کوهپایه تماس های 
دیگر را بی پاسخ گذاشته و اطلاع دیگری از وضعیت این 

شیر ندارد.
*جلوگیری مالک باغ وحش از درمان شیر

کورش دری، مالک باغ وحش سیرجان همچنان از ورود 
دامپزشکان و فرایند درمانی جلوگیری می کند. موضوعی 
که باعث شده تا اداره محیط زیست استان دست به دامان 
دستگاه قضا شود. منصور پورسینا، رئیس اداره حفظ و 
مدیریت حیات وحش استان کرمان به »کاغذ وطن« 
می گوید:» مالک حیات وحش جواب ما را نمی دهد. روز 
گذشته مجبور شدیم تا حکم دادستان را بگیریم و پلمب را 

بشکینم تا وارد شویم .«
درمان این حیوان هنوز آغاز نشده. دامپزشکان سازمان 
حفاظت از محیط زیست همچنان تصمیمی در 
خصوص انتقال و یا درمان  این حیوان نگرفتند. در 
جدیدترین اقدام  اما دادستان سیرجان دستور انتقال 
این شیر از باغ وحش را داده است. موضوعی که از 
دیدگاه منصور پورسینا، رئیس اداره حفظ و مدیریت 
حیات وحش استان کرمان منجر به مرگ حیوان 

خواهد شد. او به »کاغذ وطن « می گوید:»دادستان  
سیرجان دستور جابه جایی داده و ما حالا باید جواب 
دادستان را بدهیم که آقای دادستان اگر بخواهیم  
حیوان را بیهوش کنیم، این شیر تلف می شود؛ چنین 

ریسکی را می پذیرید؟«
محیط زیست استان کرمان برای فرایند درمان این شیر 
چهارگزینه روی میز دارد. اول بیهوشی حیوان و انتقالش 
به کرمان برای درمان. دوم بیهوشی حیوان و انتقالش به 
یک مرکز مجاز جهت نگهداری و درمان، سوم نگهداری و 
دادن مکمل به حیوان در همان باغ وحش و چهارم یوتانایز) 

مرگ آسان(
به گفته پورسینا تاکنون دو مرکز برای  نگهداری این 
حیوان اعلام آمادگی کردند اما هنوز هیچی تصمیمی 
دراین خصوص گرفته نشده. هر چند که به گفته او برای 
انتقال حیوان و یا حتی درمانش در همان محل باز هم باید 
حیوان را بیهوش کرد. بیهوشی اما نه از دید کوهپایه و نه 
حتی از دید دامپزشکان مورد مشورت کرمان در سازمان 
حفاظت از محیط زیست توصیه نشده و ریسک مرگ شیر 

با بیهوشی بالاست.

مرضیه قاضی زاده|کاغذ وطن
گزارش 

درمان این حیوان هنوز آغاز نشده. دامپزشکان 
سازمان حفاظت از محیط زیست همچنان 
تصمیمی در خصوص انتقال و یا درمان  این 
حیوان نگرفتند. در جدیدترین اقدام  اما 
دادستان سیرجان دستور انتقال این شیر 
از باغ وحش را داده است. موضوعی که از 
دیدگاه منصور پورسینا، رئیس اداره حفظ و 
مدیریت حیات وحش استان کرمان منجر به 
مرگ حیوان خواهد شد. او به »کاغذ وطن « 
می گوید:»دادستان  سیرجان دستور جابه 
جایی داده و ما حالا باید جواب دادستان را 
بدهیم که آقای دادستان اگر بخواهیم  حیوان 
را بیهوش کنیم، این شیر تلف می شود؛ چنین 
ریسکی را می پذیرید؟«

آگهی دعوت به افراز  

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان

نظربهاینکهخانمبتولرحیمیپورفرزندحسینبموجبنامه
ازپلاک افرازسهممشاعیخودرا شماره1102/18719-1400/09/01درخواست
0فرعیاز2911اصلیبخش2کرمانرانمودهوبهعلتمعلومنبودناقامتگاه
سایرشرکاءدعوتآنهاراازطریقآگهینموده،لذابدینوسیلهباستنادماده6آیین
نامهقانونافرازوفروشاملاکمشاعبهسایرمالکینوهمچنیناشخاصی
فوق پلاک افرازششدانگ میداردکه مزبورذینفعهستنداعلام درپلاک که
به الذکردرتاریخ1400/10/19روزیکشنبهساعت8درمحلوقوعملکمزبور
عملخواهدآمدکلیهافرادذینفعمیتواننددرتاریخذکرشدهدرمحلحضوربههم
رسانندعدمحضورآنانمانعازانجامعملیاتافرازنخواهدبوداینآگهیمطابق
ماده17آییننامهاجراییمفاداسنادرسمیلازمالاجرابهکلیهافرادذینفعابلاغ

وفقطدریکنوبتمنتشرمیگردد.
شناسهآگهی:1252659
تاریخانتشار:1400/10/14

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي-آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي-برابر راي شماره 
140060319078008392 هيات دوم مورخه 1400/09/08موضوع قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي خانم مهديه عبداللهي 
خبيصي فرزند رمضان بشماره شناسنامه 3791 صادره از شهداد در ششدانگ يك 
باب خانه به مساحت 100 مترمربع تحت پلاك 16717فرعي از 3968 اصلي مفروز و 
مجزي شده از پلاك 899 فرعي از 3968 اصلي بخش2کرمان واقع در کرمان شهرک 
امام حسن)ع(بلوارشهیدان محمدی کوچه22 خريداري از مالك رسمي آقاي رضا 
رشیدفرخی محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت 
انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد

شناسه آگهی : 1253923
تاريخ انتشار نوبت اول:1400/10/14 -تاريخ انتشار نوبت دوم:1400/10/28

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکمنطقهدوکرمان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین  ماده 13  و  قانون  ماده 3  موضوع  اگهی 
ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140060319078008292 هیات دوم مورخه 1400/9/4 موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سیدنظام الدین معین زاده میرحسینی فرزند مرتضی بشماره شناسنامه 89 
صادره از راین در ششدانگ یک باب خانه و باغ به مساحت 952/9 متر مربع تحت پلاک 8 فرعی از 929 اصلی بخش 28 
کرمان واقع در کرمان راین خیابان 17 شهریور نبش شرقی 5 کوچه مدرسه شهید نظری خریداری از مالک رسمی آقای 
سید مجید میرحسینی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی . تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م الف 1358
تاریخ انتشار نوبت اول :  سه شنبه 1400/9/30
تاریخ انتشار نوبت دوم : سه شنبه 1400/10/14

محمودمهدیزاده-رئیسثبتاسنادواملاک

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکجیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی اصلاحی موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی و 
ساختمانهای فاقدسند رسمی برابررای اصلاحی شماره140060319014003501-1400/08/22هیات دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی اقای رضا جوشن فرزند سیف الله بشماره شناسنامه 4صادره ازجیرفت در ششدانگ یک باب 
خانه به مساحت 569متر مربع پلاک 127فرعی از70- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 6فرعی از 70-اصلی قطعه یک 
واقع دراراضی گداراسفندقه جیرفت  بخش 44کرمان خریداری از مالک رسمی آقای صمدالله اسکندری گدارمحرزگردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دریک  نوبت آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار آگهی به مدت یکماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی 

است در صورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررا ت سند مالکیت صادر خواهدشد . م الف:552
 تاریخ انتشار نوبت اول:1400/10/14

جوادفاریابی-رئیسثبتاسناداملاک

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکجیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی اصلاحی موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی و 
ساختمانهای فاقدسند رسمی برابررای اصلاحی شماره14006031901403532-1400/08/24هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی خانم زهرا سالاری  فرزنداصغر بشماره شناسنامه 3020219991صادره ازجیرفت در ششدانگ 
یک باب خانه به مساحت 319متر مربع پلاک 249فرعی از9- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک -فرعی از 9-اصلی 
قطعه یک واقع دراراضی جنگل ابادجیرفت بخش 45کرمان خریداری از مالک رسمی آقای حسین سالاری محرزگردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دریک  نوبت آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار آگهی به مدت یکماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی 

است در صورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررا ت سند مالکیت صادر خواهدشد . م الف:537
 تاریخ انتشار نوبت اول:1400/10/14 

جوادفاریابی-رئیسثبتاسناداملاک

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکجیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
واراضی و  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  نامه  و ماده 13آئین  قانون  آگهی موضوع ماده3 
ساختمانهای فاقدسند رسمی برابررای شماره140060319014003582-1400/08/30هیات دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی اقای مهران داودی  فرزند نجات  بشماره شناسنامه 52صادره ازجیرفت در ششدانگ 
یک باب خانه  به مساحت 227/16متر مربع پلاک -فرعی از79- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 22 فرعی از 
79-اصلی قطعه یک واقع دراراضی سقدر جبالبارز جیرفت  بخش 34کرمان خریداری از مالک رسمی آقای سیاوش 
صفوی  محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله 15روزآگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشاراولین آگهی به مدت 
دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررا 

ت سند مالکیت صادر خواهدشد .م الف:545
 تاریخ انتشار نوبت اول:1400/10/14 -  تاریخ انتشارنوبت دوم :1400/10/28

جوادفاریابی-رئیسثبتاسناداملاک

آگهیتحدیدحدوداختصاصی
180مترمربع  بمساحت  اصلی   -549 از  فرعی   1228 پلاک  خانه  یکباب  ششدانگ  چون 
بخش45کرمان واقع دراراضی کلرودجیرفت مورد تقاضای آقای افشین اعمی سالاری به ستناد 
رای هیات محترم حل اختلاف ثبت جیرفت بشماره139960319014001758مورخ 1400/04/276 
درمالکیت نامبرده قرارگرفته وآگهی موضوع ماده 3قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای 
فاقد سند رسمی و ماده13- آیین نامه قانون ثبت منتشر ودر موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته ونیاز به 
تحدید حدود دارد لذا حسب درخواست شماره 13789مورخ 1400/10/07مالک بدینوسیله آگهی تحدید حدود 
آن با ستناد تبصره ماده 13قانون مزبورمنتشر و عملیات تحدید ی آن از ساعت 8صبح روزچهارشنبه مورخ 
1400/11/20در محل وقوع ملک شروع وبعمل خواهد آمد لذا به مالک یا مالکین املاک مجاور رقبه مزبور اخطار 
میگردد که در موعد مقرر در این اعلان به محل وقوع ملک حاضر و در صورت عدم مراجعه مجاورین عملیات 
تحدید ی با معرفی مالک انجام و چنانچه کسی از مجاورین بر حدود وحقوق ارتفاقی آن اعتراض داشته باشد 
بر طبق ماده 20قانون ثبت و ماده 86- اصلاحی پس از تنظیم صورتمجلس تحدیدی اعتراض خود را کتبا 
ظرف مدت 30روز به این اداره اعلام ودادخواست به مراجع ذیصلاح قضائی تقدیم و گواهی دادخواست به این 

اداره ارائه نماید وپس از گذشت مهلت یاد شده هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود.
تاریخ انتشار :1400/10/14-روز : سه شنبه 

جوادفاریابی-رئیسادارهثبتاسنادواملاکجیرفت.مالف:535

آگهیفقدانسندمالکیت
شماره  به  امراله  فرزند  علائی  محمد  آقای  اینکه  به  نظر 
شناسنامه 312وشماره ملی 3030482979صادره از مالک 
ششدانگ یک قطعه زمین دارای پلاک 228فرعی از 99-

بخش  از شهرداری کهنوج  انتقالی  یک  ،قطعه  در شهرکهنوج  واقع  اصلی 
46کرمان که سند مالکیت آن ذیل ثبت 2752صفحه 517دفتر 18محلی 
برگ  دو  تسلیم  ،ضمن  وتسلیم گردیده  به شماره چاپی 267239 صادر 
استشهادیه محلی تصدیق امضاءشده اعلام نموده که سند مالکیت پلاک 
فوق مفقود شده ودر خواست سند المثنی نموده است ،لذا با استناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهی میشود 
تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر یا وجود سند 
مالکیت نزد خود میباشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی به اداره 
ثبت شهرستان کهنوج مراجعه واعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت 
یا سند معامله تسلیم نماید والا پس از مدت مذکور نسبت به صدور سند 

مالکیت المثنی اقدام خواهد گردید .
اصغرنارویی-رئیسثبتاسنادواملاککهنوج.مالف:378

آگهیتحدیدحدوداختصاصی
آگهی تحدید حدود به شماره فوق در اجرای بند 2 ماده یک قانون الحاق موادی به قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن 
مصوب 1388 و ماده 10 آئین نامه اجرایی آن بخش 13 کرمان به استناد اجرای قانون مذکور تحدید حدود آن قسمت از املاک واقع 

محدوده بافت مسکونی یزدانشهر که ملک آنها در اراضی کهنوج یزدانشهر پلاک 11270 اصلی قرار دارد و نیاز به تحدید حدود دارند در 
 به ترتیب پلاک فرعی منظور شده که با ذکر نام متصرف در تاریخ تعیین شده از ساعت 8 صبح روز ذیل الذکر به ترتیب شروع و بعمل خواهد آمد.
مترمربع.  359.97 بمساحت  خانه  ششدانگ  عباس  فرزند  آبادی  یزدان  فرد  حسین  آقای  اصلی   11270 از  فرعی   4 پلاک   _1 

در روز چهارشنبه مورخه 1400/11/9 شروع و بعمل خواهد آمد.
روز  در  که  شود  می  اعلام  آگهی  این  بوسیله  الذکر  فوق  های  شماره  مجاورین  و  املاک  و  صاحبان  به  فوق  مواد  بموجب  لذا 
تحدید حدود حاضر  موقع  در  آنها  قانونی  نماینده  یا  املاک  از صاحبان  و چنانچه هر یک  رسانند  به هم  در محل حضور  مقرر  و ساعت 
یا کسانی  از طرف مجاورین تحدید حدود خواهد شد و چنانچه کسی  اظهار شده  با حدود  آنها  قانون ثبت ملک  نباشد مطابق ماده 15 
بر حدود یا حقوق ارتفاقی املاک مورد تحدید حدود اعتراض  داشته باشند باید اعتراض خود را ظرف مدت بیست روز از تاریخ تحدید 
حدود کتبا به اداره ثبت زرند تسلیم و رسید دریافت نمایند و باید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت دادخواست 
را  دادخواست  تقدیم  عدم  و گواهی  دادگاه  به  مراجعه  با  تواند  می  متقاضی  اینصورت  غیر  در  تسلیم  زرند  ثبت  اداره  به  را کتبا  خود 
224 الف  م  داد.  خواهد  ادامه  مقررات  رعایت  با  را  ثبتی  عملیات  اعتراض  به  توجه  بدون  اداره  این  و  ارائه  ثبت  اداره  به  و   دریافت 

تاریخ انتشار: سه شنبه 1400/10/14
حسینتوحیدینیا-رییسادارهثبتاسنادواملاکشهرستانزرند

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکجیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی و 
ساختمانهای فاقدسند رسمی برابررای شماره140060319014004194-1400/09/30هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم فاطمه تناورفرزند موسی بشماره شناسنامه 17504صادره ازجیرفت 
در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 311/60متر مربع پلاک -فرعی از579- اصلی مفروز و مجزی شده از 
پلاک 19فرعی از 579-اصلی قطعه دو واقع دراراضی رهجرد جیرفت  بخش 45کرمان خریداری از مالک رسمی 
آقای نوروز فرخی محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله 15روزآگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشاراولین 
آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکوروعدم 

وصول اعتراض طبق مقررا ت سند مالکیت صادر خواهدشد . 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1400/10/14 
 تاریخ انتشارنوبت دوم :1400/10/28

جوادفاریابی-رئیسثبتاسناداملاک

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکجیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
و ساختمانهای فاقدسند رسمی برابررای شماره140060319014003507-1400/08/23هیات دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم ثریا نخعی بهرامی فرزند حسین  بشماره شناسنامه 798صادره 
ازجیرفت در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 144متر مربع پلاک -فرعی از581- اصلی مفروز و مجزی 
شده از پلاک-فرعی از 581-اصلی قطعه دو واقع دراراضی حسین اباد جیرفت  بخش 45کرمان خریداری 
از مالک رسمی آقای ابراهیم سیدیان محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله 
15روزآگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشاراولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررا ت سند مالکیت صادر خواهدشد . م الف:536
 تاریخ انتشار نوبت اول:1400/10/14 
 تاریخ انتشارنوبت دوم :1400/10/28

جوادفاریابی-رئیسثبتاسناداملاک

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکجیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی و 
ساختمانهای فاقدسند رسمی برابررای شماره139960319014002939-99/07/02هیات دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای عباس کمالی سراب فرزند حسین  بشماره شناسنامه 374صادره 
ازجیرفت در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 280متر مربع پلاک -فرعی از581- اصلی مفروز و مجزی 
شده از پلاک - فرعی از 581-اصلی قطعه دو واقع دراراضی حسین اباد جیرفت  بخش 45کرمان خریداری از 
مالک رسمی آقای کیومرث منشی زاده  محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله 
15روزآگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشاراولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررا ت سند مالکیت صادر خواهدشد .م الف:290
 تاریخ انتشار نوبت اول:1400/10/14 
 تاریخ انتشارنوبت دوم :1400/10/28

جوادفاریابی-رئیسثبتاسناداملاک

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکجیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی و 
ساختمانهای فاقدسند رسمی برابررای شماره140060319014004000-1400/09/23هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم آذرمحمدی انائی  فرزند رسول بشماره شناسنامه 9صادره ازرابر در 
ششدانگ یک باب خانه مشتمل برطبقه فوقانی به مساحت 429/80متر مربع پلاک -فرعی از579- اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک 16 فرعی از 579-اصلی قطعه دو واقع دراراضی رهجرد جیرفت بخش 45کرمان 
خریداری از مالک رسمی آقای امرالله گیلانی   محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به 
فاصله 15روزآگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشاراولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است 

در صورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررا ت سند مالکیت صادر خواهدشد .م الف:544
 تاریخ انتشار نوبت اول:1400/10/14 
 تاریخ انتشارنوبت دوم :1400/10/28

جوادفاریابی-رئیسثبتاسناداملاک

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکزرند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
اگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140060319008002590 هیات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
حمیدرضا سنکار فرزند محمد به شماره شناسنامه 29 صادره از زرند در یک باب خانه به مساحت 255 مترمربع مفروز و 
مجزی شده از پلاک 1 فرعی از 2389 اصلی واقع در زرند خیابان شهید خلیلی حد فاصل کوچه 34 و 36 خریداری از  
مالک رسمی آقای محمدعلی جعفرزاده محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت  به فاصله 15روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف 255
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/10/14

 تاریخ انتشار نوبت دوم:1400/10/29
حسینتوحیدینیا_رییسادارهثبتاسنادواملاکشهرستانزرند

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکزرند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
اگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140060319008002413 هیات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای سیدعلی غلامی پور فرزند سیدمحمد به شماره شناسنامه 4568 صادره از زرند در یک باب ساختمان به مساحت 
369.83 مترمربع از پلاک 7566 اصلی واقع در زرند خیابان مطهری کوچه 14خریداری از مالک رسمی آقای غلامعباس 
نظریان محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت  به فاصله 15روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. م/الف 256
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/10/14

 تاریخ انتشار نوبت دوم:1400/10/29
حسینتوحیدینیا_رییسادارهثبتاسنادواملاکشهرستانزرند

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکجیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی اصلاحی موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
و ساختمانهای فاقدسند رسمی برابررای اصلاحی شماره1400603190140035060-1400/08/22هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای باقر کمالی مسکونی فرزندقاسم بشماره شناسنامه 1633صادره ازجیرفت در 
ششدانگ یک باب خانه وباغچه به مساحت 759/35متر مربع پلاک 52فرعی از174- اصلی مفروز و مجزی شده از 
پلاک 3فرعی از 174-اصلی قطعه یک واقع دراراضی میموج مسکون جبالبارزجیرفت  بخش 34کرمان خریداری از مالک 
رسمی آقای قاسم کمالی  محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دریک  نوبت آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار آگهی به مدت یکماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررا ت سند 

مالکیت صادر خواهدشد . م الف:549
 تاریخ انتشار نوبت اول:1400/10/14 

جوادفاریابی-رئیسثبتاسناداملاک

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکجیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
و ساختمانهای فاقدسند رسمی برابررای شماره140060319014003942-1400/09/22هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
202صادره  بشماره شناسنامه  یدالله  رضا ساویزفرزند  اقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  جیرفت  
ازجیرفت در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 250متر مربع پلاک -فرعی از1- اصلی مفروز و مجزی 
بخش  جیرفت   جبالبارز  مسکون  اباد  محمد  دراراضی  واقع  یک  قطعه  از1-اصلی  8فرعی  پلاک  از  شده 
34کرمان خریداری از مالک رسمی خانم سکینه حسام عارفی محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مالکیت  به صدور سند  نسبت  اشخاص  در صورتی که  فاصله 15روزآگهی می شود  به  نوبت  دردو  مراتب 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشاراولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررا ت سند 

مالکیت صادر خواهدشد .م الف:548
 تاریخ انتشار نوبت اول:1400/10/14 
 تاریخ انتشارنوبت دوم :1400/10/28
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ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکجیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
موضوع  اول  شماره140060319014003829-1400/09/14هیات  برابررای  رسمی  فاقدسند  ساختمانهای  و 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت 
بشماره  فرزند محمدیار  مطلق  تراب سنجری  اقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  ملک جیرفت  
-فرعی  پلاک  مربع  410متر  مساحت  به  خانه   باب  یک  ششدانگ  در  ازجیرفت  222صادره  شناسنامه 
دهنوفتح  دراراضی  واقع  دو  قطعه  440-اصلی  از  -فرعی  پلاک  از  و مجزی شده  مفروز  اصلی  از440- 
المبین جیرفت  بخش 45کرمان خریداری از مالک رسمی آقای حسن ابراهیم پور محرزگردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله 15روزآگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به مدت  آگهی  انتشاراولین  تاریخ  از  توانند  باشند می  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  به صدور سند 
تسلیم  تاریخ  از  ماه  رسید، ظرف مدت یک  اخذ  از  و پس  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  دوماه 
مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی   . نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست 
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ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکجیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
موضوع  اول  شماره140060319014004001-1400/09/23هیات  برابررای  رسمی  فاقدسند  ساختمانهای  و 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای رحیم راینی زاده  فرزند کرم بشماره شناسنامه 
17149صادره ازجیرفت در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 148/90متر مربع پلاک -فرعی از581- 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک - فرعی از 581-اصلی قطعه دو واقع دراراضی حسین اباد جیرفت  
به منظور  آقای کیومرث منشی زاده  محرزگردیده است.لذا  از مالک رسمی  بخش 45کرمان خریداری 
اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله 15روزآگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
انتشاراولین آگهی به مدت دوماه اعتراض  از تاریخ  مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض 

طبق مقررا ت سند مالکیت صادر خواهدشد .م الف:550
 تاریخ انتشار نوبت اول:1400/10/14 
 تاریخ انتشارنوبت دوم :1400/10/28

جوادفاریابی-رئیسثبتاسناداملاک

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکجیرفت

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 
موضوع  دوم  شماره14060319014003568-1400/08/29هیات  برابررای  رسمی  فاقدسند  ساختمانهای  و 
حوزه  ثبتی  مستقردرواحد  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
ثبت ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای احمد امیرمحمدی دولت آباد  فرزند امید 
علی بشماره شناسنامه 1113صادره ازجیرفت در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 446/5متر مربع 
پلاک -فرعی از564- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک - فرعی از 564-اصلی قطعه دو واقع دراراضی 
محرزگردیده  غزنوی   غلامعباس  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  45کرمان  بخش  جیرفت   کهوروئیه 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله 15روزآگهی می شود در صورتی که اشخاص 
آگهی  انتشاراولین  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت 
به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت 
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پاسخ یک روحانی به کارزار مراجعه زنان به 
پزشک زن:

هر کسی خودش تشخیص می دهد 
نزد دکتر زن برود یا مرد

بعد از انتشــار اظهارات اخیر نایب رییس کمیســیون بهداشت و 
درمان مجلس درباره ضرورت معاینه بیماران زن توســط پزشک 
زن، بعضی از سایت های خبری و کاربران فتواهای مراجع مختلف 
تقلید در این باره را بازنشر کردند. در فتوای رهبر انقلاب در پاسخ 
به این استفتا که »فتوای معظم له درباره معاینه بیمار زن توسط 
پزشک مرد چیست؟« آمده است: »در صورتی که معاینه ضرورت 
داشته و منوط به لمس و نگاه کردن به آن باشد و معالجه با مراجعه 
به پزشک زن امکان نداشته باشد، اشکال ندارد.«  مصطفی درایتی، 
روحانی و عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت می گوید: اگر زنی 
به کار پزشکی نیاز پیدا کند و نتواند برای امراض زنانه، متخصص 
مورد اعتمادی پیدا کند، مجاز است که به پزشک مرد مراجعه کند: 
»اما به نظر من کلا ورود به مسائل این شکلی، مشکل ساز است. ما 
که نباید در جامعه فقط ایجاد جرم و باید و نباید کنیم. اگر مساله 
شرعی وسط اســت، هرکس از هر مرجعی که از او فتوا می گیرد، 

می تواند مساله را برای خودش حل و فصل کند.
به گزارش خبر آنلاین، وی افزود: مــن فکر نمی کنم این موضوع 
در ایران اصلا تبدیل به مشــکل شده باشد که نمایندگان مجلس 
بخواهند درباره آن حرف بزنند. این موضوع، موضوعی شــخصی 
است که شخص باید خودش تصمیم بگیرد. مردم در این جور مواقع 

بهتر از حکومت ها تصمیم می گیرند.«

کارشناس مسائل خانواده :
تجرد قطعی در دهه ۶۰ بیشتر از 

دهه ۷۰
یک کارشناس مسائل خانواده گفت: در جامعه ما تمایل به ازدواج 
وجود دارد و دختران و پسران دانشجو و جوان، موضوع ازدواج را در 
دوره ای از زندگی مدنظر دارند و این فرصت خوبی است که تمایل 

به ازدواج در جوانان داریم.
"مریم اردبیلی" کارشناس مسائل خانواده در گفت وگو با خبرنگار 
اجتماعی برنا، درباره تجرد قطعــی، اظهار کرد: برخی از مجردین 
نسبت به سایر مجردها، شــانس ازدواج کمتری دارند خصوصا به 
دلیل تغییرات جمعیتی برای برخی از سنین شانس ازدواج کمتر 
شده است. وی افزود: تناسبی میان سن پسران مجرد با دختران 
مجرد متاسفانه دیگر وجود ندارد که دلیل آن تغییرات ناگهانی در 
هرم جمعیتی است و در همه کشورها این مشکل بروز پیدا می کند 
و در کشورهایی که تغییراتی در هرم جمعیتی داشتند عدم تناسب 

سن میان پسران و دختران شان ایجاد شده است.
اردبیلی تصریح کرد: آمار تجــرد قطعی روبه افزایش بوده و حرف 
درستی است، البته این مشــکل برای دهه ۷۰ نسبت به دهه ۶۰ 
کمتر است، اتفاق خوبی که در کشور ما رخ داده این است که تمایل 
به ازدواج وجود دارد و دختران و پسران دانشجو و جوان، موضوع 
ازدواج را در دوره ای از زندگی مدنظر دارند و این فرصت خوبی است 

که تمایل به ازدواج در جوانان داریم.
این کارشناس مسائل خانواده ادامه داد: حالا که جوان ما تمایل به 
ازدواج دارند باید شرایط ازدواج را برایشان تسهیل کنیم تا بتوانند 
به این تمایل شان به موقع و به هنگام جامه عمل بپوشانند. افرادی 
هم که مجرد ماندند شرایطی برای شــان فراهم شود که زندگی 

خوبی داشته باشند.
وی اظهار کرد: وقتی درباره آمار بالای تجرد قطعی و یا پدیده های 
اجتماعی به صورت اغراق آمیز صحبت کنیم باعث می شود افرادی 
که به هر علتی ناخواسته یا خواســته در این شرایط قرار گرفتند 
احساس ناخوشایندی را تجربه کنند، استفاده از عبارت قطعی برای 
مجردان  کار درستی نیست، افرادی هستند که احتمال ازدواج شان 

به دلیل افزایش سن کمتر است.

به زندگی اش پایان می دهند و حق حیات را 
می گیرند، شاید از کاری هم که می کنند احساس 
خوبی نداشته باشند اما تنها با چند ورق برای حیات 

موجودی زنده تصمیم می گیرند.
به گزارش خبرنگار برنا؛ به زندگی اش پایان 
می دهند و حق حیات را می گیرند، شاید از کاری 
هم که می کنند احساس خوبی نداشته باشند اما 
تنها با چند ورق برای حیات موجودی زنده تصمیم 
می گیرند. خودشان را محق این می دانند که این 
جنایتشان مشکلی ندارد و شرع این اجازه را به آن ها 
داده است. سقط می کنند و به گفته خودشان قصد 
دارند که معلولی به دنیا نیاورند، اما آیا واقعا جنین 
معلول بوده است؟ سقط جنین قانونی متاسفانه آمار 
خوبی ندارد شاید در ابتدا بگوییم که وقتی سقطی 
در چارچوب قانون و با مجوز پزشکی قانونی صورت 
می گیرد قطعا شرعی هم بوده و از نظر شرع ایرادی 
ندارد، درصورتی که اینطور نیست. در سال ۱۳۸۴ 
پس از بررسی نظرات فقهی و حقوقی، قانون سقط  
درمانی تصویب شد که به موجب این قانون سقط 
جنین پس از ولوج روح مطلقاً حرام و غیرقانونی 
اعلام و قبل از ولوج روح با شرایط خاص پذیرفته 
می شود؛ البته باورهای غلطی در این باره وجود دارد 
و برخی گمان می کنند سقط زیر چهار ماه خالی از 
اشکال است! در حالی که از نظر شرع اسلام سقط 
جنین حرام است و تنها برخی از مراجع در صورت 
وجود خطر مرگ مادر  و یا نگهداری از جنین ناقص 
الخلقه ای که سبب عسر و حرج مادر شود، اجازه 

سقط جنین زیر چهار ماه را می دهند.
شرایطسقطجنیندرآمریکا!

جالب است که شرایط سقط جنین در آمریکا 
که کشور اسلامی هم نیست به مراتب سخت تر 
و پیچیده تر از کشور اسلامی ماست. سال های 
سال در آمریکا موضوع قانونی شدن سقط جنین 
مورد بحث بود و اعتراضات زیادی را نیز دنبال 
داشت اما در نهایت به دلیل اینکه برخی معتقد 
بودند قانونی نبودن سقط جنین باعث افزایش 
سقط های زیرزمینی در آمریکا شده است سرانجام 
سقط جنین به صورت قانونی درآمد اما در همین 
چندسال اخیر در مجلس سنای آمریکا هر بار 
شرایط برای سقط جنین سخت تر می شود به 
عنوان مثال در سال ۲۰۱۹ ایالت لوییزیانا در 
جنوب شرقی آمریکا به جمع ایالاتی پیوست که 
سخت گیرانه ترین قوانین را علیه سقط جنین 

وضع کرده اند. مجلس ایالتی لوئیزیانا با اکثریت 
آرا تصویب کرد که سقط جنین توسط زنان پس 
از شش هفته بارداری ممنوع است. مجلس سنای 
این ایالت پیشتر این قانون را تایید کرده بود. حدود 
یک ماه قبل از آن نیز، مجلس سنا در ایالت آلابامای 
آمریکا یکی از شدیدترین لوایح علیه سقط جنین 
در این کشور را به تصویب رساند. بر اساس آن  قانون 
سقط جنین زنان در ایالات آلاباما در هر شرایطی 
ممنوع خواهد بود، حتی اگر زن در پی تجاوز یا 
زنای با محارم باردار شده باشد. در همان سال ۱۶ 
ایالت در آمریکا لایحه محدودیت سقط جنین را به 

مجلس برده  بودند.
آمارسقطجنینقانونیدرایران...

اما آمار سقط در کشور ما وضعیت خوبی ندارد، 
فعلا کاری به آمار سقط جنایی یا همان سقط 
غیرقانونی نداریم، سقط قانونی هم در کشور ما روبه 
افزایش است. عباس مسجدی آرانی رئیس سازمان 
پزشکی قانونی کشور مدتی پیش اعلام کرده بود: 
در سال گذشته )۱۳۹۹(، حدود ۱۲ هزار تقاضای 
سقط درمانی به پزشکی قانونی ارائه شد که از این 
تعداد حدود ۱۰ هزار متقاضی مجوز گرفتند. آنچه 
موجب نگرانی ما در حوزه سقط جنین است، بحث 
سقط های جنایی است که در تضاد با سیاست های 
جمعیتی مقام معظم رهبری قرار دارد؛ در این 
سقط ها که وزارت بهداشت متولی آن است و 
گاهی آمار تا ۶۰۰ هزار مورد در سال نیز برای آن 
عنوان می شود، باید به کنترل و حذف این موارد در 

کشور برسیم.
آزمایشات پرده پشت کثیف، تجارت

غربالگریاست
در همین باره امیرحسین بانکی پور فرد نماینده 
مجلس شورای اسلامی و رئیس کمیسیون ویژه 
جوانی جمعیت و حمایت از خانواده در گفت وگو با 
خبرنگار اجتماعی برنا، گفت: آزمایشات غربالگری 
متاسفانه به دلیل چرخه تجاری پشت آن، بدون 
استانداردهای علمی صورت می گرفت و خانواده ها 
را مجبور به انجام این آزمایشات می کردند و در 
قانون آمده که انجام آزمایشات غربالگری به 
خواست خانواده باشد. در قانون جوانی جمعیت 
غربالگری قانونی شده است و هر خانواده ای که 
درخواست انجام این آزمایش را داشته باشد 
به صورت اختیاری زیر نظر پزشک متخصص 
می تواند انجام دهد و آزمایشگاه ها نیز باید طبق 
دستورالعمل های وزارت بهداشت عمل کنند. 
متاسفانه پیش از این، آزمایشات بدون نظارت 

صورت می گرفت به همین دلیل نتایج منفی و 
مثبت کاذب زیاد داشته است و حتی گاهی برای 
بچه های سالم را دستور سقط داده می شد در قانون 
گفته شده این آزمایشات باید طبق استانداردهای 

به روز علمی و زیر نظر وزارت بهداشت باشد.
وی با تاکید بر اینکه متاسفانه در سال های گذشته 
آمار سقط افزایش پیدا کرده که این موضوع 
نگران کننده شده است، ادامه داد: در قانون جوانی 
جمعیت و حمایت از خانواده حدود ۹ ماده را به این 
مسئله اختصاص دادیم و در قانون به تمام انواع 
سقط جنین که شامل درمانی، عارضی و جنایی 

بوده اشاره شده است.
بانکی پورفرد در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه 
برنامه ای برای فرهنگ سازی به منظور کاهش 
سقط جنین در قانون جوانی جمعیت شده است، 
اظهار کرد: چند قسمت برای فرهنگسازی و قبح 
سقط در این قانون آورده شده است. سازمان صدا و 
سیما، وزارت بهداشت و خانه های بهداشت موظف 
شده اند که روی موضوع قبح و حرمت سقط کار 

کنند و به مردم آگاهی دهند.
رئیس کمیسیون جمعیت اضافه کرد: متاسفانه در 
جامعه طی چند سال اخیر فضایی ایجاد شده که 
سقط اقدامی طبیعی و راهی برای ختم بارداری 
است و برخی از متخصصان ما متوجه نیستند 
که دستور قتل نفس می دهند و این برخواسته از 
فرهنگ غلطی است که برای جنین ارزشی قائلی 
نیست. انتظار داریم رسانه ها در این زمینه وارد 

میدان شوند و از جنین ها دفاع کنند.

نظر مراجع تقلید درباره سقط جنین
خامنه ای:  العظمی  الله  آیت  حضرت  دفتر 
ناقص  الخلقه بودن جنین، مجوّز شرعی برای 
سقط جنین حتی قبل از ولوج روح در آن محسوب 

نمی شود.
دفتر حضرت آیت الله العظمی سیستانی: سقط 
جنین قبل از دمیدن روح در آن جایز نیست البته 
در صورتی که تشخیص داده شود وجود جنین 
خطر جانی برای مادر دارد قبل از دمیده شدن 
روح مانعی ندارد ولی بعد از دمیدن روح که اصولاً 
حدود سه ماه و نیم شاید باشد، سقط جنین به 
هیچ عنوان جایز نیست و مسئول کسی است که 
خود اسقاط می کند البته والدین می توانند از دیه 

او گذشت کنند.
دفتر حضرت آیت الله العظمی مکارم شیرازی: 
اسقاط جنین حرام است ولی هرگاه جنین در 
مراحل ابتدایی باشد و به صورت انسان کامل در 
نیامده باشد و باقیماندن جنین در آن حالت و 
سپس تولد ناقص آن به تصدیق اهل اطلاع متدین 
باعث عسر و حرج شدید برای پدر و مادر گردد، 
پایان دادن به حاملگی جایز است و احتیاطاً باید 

دیه را بدهند.
دفتر حضرت آیت الله العظمی صافی گلپایگانی: 
در فرض سؤال، اسقاط جنین جایز نیست و مباشر 
سقط، ضامن دیه است و در جهت عدم جواز هم 
فرقی بین قبل از ولوج روح یا بعد از آن نیست 
و چنانچه بدانید با آزمایش بچه سقط می شود 

آزمایش کردن هم جایز نیست.

وزیـر میـراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایـع 
دسـتی با بیان این که کمیته ای از کارشناسـان 
مجـرب در حـال بررسـی و مطالعـه »طـرح 
توسـعه حـرم شـاهچراغ )ع(« )به وسـعت ۵۷ 
هکتار در بافت تاریخی شـیراز( هسـتند، گفت: 
آن هایـی کـه فکـر می کنند در سراسـر کشـور 
»بافـت تاریخـی« مشـابه »بافـت فرسـوده« 
اسـت و می شـود بولـدوزر گذاشـت و همـه را 
صـاف کـرد و بناهـای جدیـد سـاخت، حتمـا 

اشـتباه می کننـد.
بـه گـزارش ایسـنا، عـزت الله ضرغامـی کـه 
در سـفر بـه اسـتان هایی چـون سـمنان، 
فـارس )شـیراز(، اصفهـان، یـزد، قـم و ... بـا 
درخواسـت هایی بـرای تجدیدنظـر در بافـت 
تاریخـی و یـا مطالباتـی از سـوی مسـئولان 
اسـتانی برای تخریـب ایـن بافت ها با ایـن ادله 
کـه فرسـوده شـده اند و امـکان ایجـاد و تامین 

خدمـات شـهری وجـود نـدارد، مواجـه شـده 
اسـت، در جمـع خبرنـگاران بـه بیـان نظـرش 
در این بـاره پرداخـت و اظهـار کرد: در شـورای 
اداری قـم بـا صراحـت دربـاره بافـت تاریخـی 
صحبـت کـردم. بعضی هـا تصـور می کننـد 
»بافت تاریخـی«، یعنی »بافت فرسـوده«، یک 
طـوری خط کشـی شـده و دعواهـای قبیله ای 
هـم راه افتـاده اسـت و افـراد همدیگـر را متهم 
می کننـد. بافـت تاریخـی بافت تاریخی اسـت. 
اگـر جایی هـم بافت فرسـوده اسـت، آن جا هم 
بافـت فرسـوده اسـت. مهم این اسـت کـه نظر 
کارشناسـی وزارت میـراث فرهنگـی و قوانیـن 
ثبتـی مـا چـه ارزش گـذاری ای روی آن بافـت 

کـرده اسـت.
او همچنیـن بیـان کـرد: آن هایـی کـه فکـر 
می کننـد در سراسـر کشـور بافـت تاریخـی 
مشـابه بافت فرسوده اسـت و می شـود بولدوزر 

گذاشـت و همـه را صاف کـرد و بناهـای جدید 
سـاخت حتمـا اشـتباه می کننـد. گـول ظاهـر 
فرسـوده آن جـا )بافـت( را نبایـد بخورنـد، 

فرسـوده هسـت، امـا تاریخـی اسـت.
ضرغامی ادامـه داد:  ما بـا توجه بـه توصیه های 
آقـای رییس جمهـور در جلسـه شـورای اداری 
تـلاش می کنیـم در محوطه هـای کـه بـه 
عنـوان بافـت تاریخـی ثبـت شـده اسـت، اگر 
بناهای مشـهور تاریخی وجـود دارنـد، آن ها را 
بـا قوانینی کـه داریـم حفظ کنیـم. اگـر جایی 
هیچ ربطـی به بنـای تاریخی نـدارد و بـه بافت 
آسـیبی می رسـاند با یـک تصمیم گیـری فنی 
و کارشناسـی کـه کمیتـه ای بـرای ایـن کار 
تشـکیل شـده اسـت و مورد بـه مورد بررسـی 
دقیق می کند، تـا آن جایی که لازم اسـت برای 
حل مشـکلات کشـور و حل مسـائل توسعه ای 
کـه بـه مـردم برمی گـردد و بایـد رفـع شـود، 
نظـر کارشناسـی بدهـد و مـا مـوردی تصمیم 

می گیریـم.
وزیـر میـراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایـع 
دسـتی تاکید کـرد: بافـت تاریخی یـک ارزش 
بسـیار جدی و روشن اسـت که )وزارت( میراث 
فرهنگـی به حسـب مأموریـت و با همـه وجود 

و همچنیـن دولـت از بافـت تاریخـی و میـراث 
فرهنگـی بایـد حفاظـت و حمایـت کنند.

ضرغامـی مهرمـاه ۱۴۰۰ سـفری بـه شـیراز 
داشـت که همزمان درباره اجرای طرح توسـعه 
حـرم شـاهچراغ )ع( و تخریـب بافـت تاریخی 
اطـراف آن صحبت هـای بحث برانگیزی مطرح 
شـده بـود. او کـه آن زمـان از ارجـاع طـرح 
"لـزوم بازنگـری میراثـی بـودن ۲۰۰ خانـه در 
بافـت تاریخـی شـیراز" به هیـأت کارشناسـی 
سـخن گفته بود،   پس از گذشـت سـه مـاه که 
درخواسـت های بسـیاری از سـوی اسـتادان، 
کارشناسـان،   فعـالان میـراث فرهنگـی و 
معمـاری بـرای جلوگیـری از تخریـب بافـت 
تاریخـی شـیراز مطـرح شـده اسـت،  دربـاره 
آخریـن اقدامـات صورت گرفتـه در این بـاره در 
جمـع خبرنـگاران گفت: همـان کمیتـه ای که 
توضیـح دادم، درحـال کار اسـت. ایـن کمیتـه 
متشـکل از کارشناسـانی مجـرب اسـت کـه 
سـال ها در وزارت میـراث ایـن کار را انجـام 
داده انـد. آن هـا روی ایـن موضـوع مطالعـه 
می کننـد و جلساتشـان را گذاشـته اند تـا همه 
نیازهـای آن جـا را بـا حفـظ جایـگاه میـراث 

فرهنگـی حـل کننـد.

خبرگزاری برنا آمار رو به افزایش سقط جنین قانونی را بررسی می کند؛

کشتار دسته جمعی تو راهی ها

نظر ضرغامی درباره تخریب بافت تاریخی: 

اشتباه می کنند

گزارش
خبرگزاری برنا

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی :
تعیین دستمزد کارگران برای 

سال آینده در اسفند ماه
عبدالملکی گفت: از زمان استقرار دولت سیزدهم اقدامات لازم برای 
کاهش تورم فراهم شده تا دستمزد واقعی کارگران و قدرت خرید 

آنان افزایش یابد.
حجت الله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در گفت وگو با 
خبرنگار حوزه رفاه و تعاون خبرگزاری برنا، درباره بررسی دستمزد 
کارگران برای سال ۱۴۰۱، اظهار کرد: مهمترین خواسته کارگران 
در زمینه مزد، حفظ قدرت خرید و افزایش مزد واقعی آنان است که 
حفظ قدرت خرید کارگران به دو طریق افزایش مزد و کاهش نرخ 
تورم امکان پذیر است. وی با اشاره اینکه مهمترین عامل در کاهش 
قدرت خرید کارگران افزایش نرخ تورم است، افزود: افزایش حداقل 
مزد در سال های گذشته با توجه به رشــد نرخ تورم خنثی شده و 
حتی در برخی موارد درآمد واقعی کارگران بیش از افزایشات مزدی 

کاهش یافته است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: از زمان استقرار دولت 
سیزدهم با تغییر در سیاست های اقتصادی با هدف کاهش روند نرخ 
تورم از یک سو و اعتمادسازی بین دولت و مردم و جلوگیری از بروز 
عوامل شکل گیری انتظارات تورمی، زمینه ساز کاهش تورم فراهم 
می شود تا دستمزد واقعی کارگران و قدرت خرید آنان افزایش یابد.

عبدالملکی بیان کرد: در ســال جاری کمیته مزد به عنوان بازوی 
مشــورتی شــورای عالی کار با حضور نمایندگانی از کانون عالی 
شوراهای اسلامی کار سراسر کشور، کانون عالی انجمن های صنفی 
کارفرمایی سراسری کشور، کانون عالی انجمن های صنفی کارگری 
کشور، وزارت صنعت معدن تجارت وزارت امور اقتصادی و دارایی و 
پژوهشگران به طور سه جانبه مقدمات تعیین حداقل مزد را فراهم 
می کند و با تشکیل حداقل ۸ جلسه کارشناســی و بیش از ۲۰۰ 
ساعت بحث و گفتگوی کارشناسی و اخذ نظرات و بررسی طرح های 
پژوهشی انجام شده است. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 
شورای عالی کار هم در اسفندماه سال جاری بعد از تعاملات گسترده 
با شرکای اجتماعی و با مطالعه و بررسی وضعیت و اقتضائات بنگاه 
های اقتصادی به تحلیل شرایط موجود می پردازد و با در نظر گرفتن 
حفظ اشتغال و صیانت از نیروی کار، تاکید بر وضع حداقل مزد در 
انطباق هر چه بیشتر با معیشــت کارگران و افزایش بیش از پیش 
قدرت خرید این قشــر زحمتکش اقدام خواهد کرد، تا با کاهش 
شکاف درآمدی حاصل از سیاســت هاب مزدی گذشته، موجبات 

رضایتمندی کارگران و برقراری عدالت واقعی تحقق بخشد.

رئیس انجمن مددکاری اجتماعی کشور تاکید 
کرد، دانش آموزان استثنایی به دلیل شرایط 
خاصی که دارند بای در اولویت اختصاص بودجه 
قرار گیرند. سیدحسن موسوی چلک روز یکشنبه در گفت  وگو 
با خبرنگار ایرنا افزود: یکی از حوزه های مهم در مجموعه وزارت 
آموزش و پرورش، سازمان آموزش و پرورش استثنایی است. این 
سازمان با افراد و گروه های خاصی سر و کار دارد؛ افرادی که در  

شرایط خاصی به سر می برند.  
وی ادامه داد: طبق قانون حمایت از حقوق افراد دارای معلولیت و 
وظایف قانونی سازمان آموزش و پرورش استثنایی، برنامه ریزی 
برای دسترسی آنها به آموزش به شکل های مختلف یکی از 

اولویت های مهم است.  
رئیس انجمن مددکاری ایران با بیان اینکه جمعیت تحت 
پوشش دانش آموزان استثنایی با جمعیت دانش آموزان عادی 
فاصله زیادی دارد، افزود: نباید فراموش کنیم که دسترسی و 
حق آموزش برای همه گروه ها است. وقتی نیم نگاهی به بودجه 
آموزش و پرورش  می کنیم متوجه می شویم کمتر از ۲۴۳ 
میلیارد تومان برای آموزش و پرورش استثنایی در کشور است.   
وی خاطرنشان کرد: نیم نگاهی به لایحه بودجه کل کشور در 
سال ۱۴۰۱ داریم. این لایحه را دولت به مجلس فرستاد. در 
سال ۱۴۰۱ این بودجه به کمتر از ۲۸۴ میلیارد تومان می 
رسد. معنای ساده این است که رشد بودجه آموزش و پرورش 
استثنایی از رشد بودجه کشور کمتر است و ۷.۴ درصد رشد 
در این بودجه وجود دارد.   موسوی چلک افزود: همه می دانیم 
کودکانی که در مدارس مرتبط با آموزش و پرورش استثنایی 
خدمات دریافت می کنند نیازمند توجه بیشتر هستند. این نکته 
قابل تاملی است و متاسفانه در بودجه ۱۴۰۱ این موضوع مورد 
توجه قرار نگرفته است. وی ادامه داد: این وضعیت روی کیفیت 
آموزش و ظرفیت سازی های جدید برای مخاطبان و دانش 
آموزان جدید تاثیر می گذارد. همچنین روی آموزش و پروش 
استثنایی نیز تاثیرگذار است و سایر فعالیت های این حوزه نیز 

اثرات منفی را دریافت می کنند.  

رئیس مرکز تشخیص  و پیشگیری از جرایم 
سایبری پلیس فتا انتظامی کشور، نسبت به 
کلاهبرداری و سوءاستفاده از کودکان و نوجوانان 
در سایت های درج آگهی هشدار داد و گفت: مجرمان سایبری 
با سوءاستفاده از عدم آگاهی های سایبری کودکان و نوجوانان 
و اشتیاق آنان برای خرید، اقدام به کلاهبرداری می کنند. 
سرهنگ دوم علی محمد رجبی در تشریح این خبر اظهار داشت: 
سایت های درج آگهی از جمله دیوار به دلیل ارائه خدمات رایگان، 
میان کاربران فضای مجازی پرطرفدار هستند و به دلیل همین 
امر شاهد حضور گسترده کلاهبرداران در این سایت ها هستیم.

به گزارش ایرنا، وی افزود: کودکان و نوجوانان نیز از جمله 
کاربرانی هستند که در سایت های درج آگهی حضور دارند و 
این امر احساس خطر نسبت به آسیب های فضای مجازی را 
افزایش می دهد زیرا کودکان و نوجوانان به دلیل شرایط سنی 
خاص، حساس ترین و آسیب پذیرترین گروه در جامعه هستند 
و کلاهبرداری از آنان علاوه بر ایجاد آسیب های روحی و روانی 
می تواند در آینده تبعات منفی برای خانواده ها و به تبع آن جامعه 
داشته باشد. رییس مرکز تشخیص و پیشگیری از جرایم سایبری 
به ترفندهای مجرمان سایبری در این سایت ها اشاره کرد و 
گفت: مجرمان سایبری در سایت های واسط با هویت جعلی و 
با سوءاستفاده از عدم آگاهی های سایبری کودکان و نوجوانان و 
اشتیاق آنان برای خرید، اقدام به کلاهبرداری می کنند. سرهنگ 
رجبی در تشریح این موضوع گفت: کودکان و نوجوانان به منظور 
خرید اکانت ها و دستگاه های بازی، اغلب بدون اطلاع خانواده ها 
به سایت های درج آگهی مراجعه می کنند و کلاهبرداران نیز 
با تبلیغات جذاب و تخفیف های چشمگیر آنان را به دام خود 

می کشانند.
 رییس مرکز تشخیص و پیشگیری از جرایم سایبری 
پلیس فتا انتظامی کشور ضمن اشاره به اثرات و آسیب های 
کلاهبرداری های اینترنتی از کودکان و نوجوانان از قبیل ایجاد 
بی اعتمادی و اضطراب در آنان؛ به خانواده ها توصیه کرد: 
وقت بیشتری را به فرزندان خویش اختصاص بدهند و با بالا 
بردن دانش و سواد سایبری، کودکان خود را در فضای مجازی 

همراهی کنند.

معاون روابط کار وزیــر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی ظرفیت علمی کشور را بی بدیل 
توصیف کرد و گفت: ایران اسلامی قابلیت 
تامین نیروی حرفه ای کار و نخبگان ۱۵ 

کشور همسایه را دارد.
به گزارش ایرنا، علی حســین رعیتی روز 
پنجشنبه در یادواره شــهدای کارگری 
مازندران با تاکید بر ظرفیت های جوانان 
خلاق ایرانی ، افــزود: جامعه کار و تولید 

کشور ما با استفاده از جوانان خلاق و ایده پرداز توانست تحریم و جنگ اقتصادی را 
پشت سر بگذارد و امید است با ادامه این روند ما پیروز این جنگ اقتصادی باشیم.

وی همچنین به موقعیت جغرافیایی و مهم ایران در منطقه اشاره کرد و بیان داشت: 
موقعیت خاصی که ایران اسلامی در غرب آسیا و شمال آفریقا دارد می تواند زمینه 
صادرات انبوه را فراهم کند و ما می توانیم با استفاده از این ظرفیت جامعه کار و کارگری 

و نخبگان، نیاز ۱۵ کشور همسایه را تامین کنیم.
معاون وزیر کار با بیان اینکه امروز دشمن همه تلاشش را در حوزه جنگ اقتصادی انجام 
می دهد، تاکید کرد: این شرایط بحرانی برای جوانان ما فرصت سازی کرده است تا با 
استفاده از نبوغ و تلاش خود برای سرپا نگه داشتن کارخانه ها تلاش کنند و مشکلات 
تولید را به حداقل برسانند. رعیتی فرد جامعه کار و تولید را با ارزش ترین قشر جامعه 
دانست و گفت: این قشر چه در پیروزی انقلاب و چه در دفاع مقدس و حتی امروز در 
جنگ اقتصادی تلاش کرده اند تا کشور را از بحران نجات دهند هرچند که خودشان با 

مشکلات معیشتی رو به رو هستند ولی اجازه ندادند چرخ تولید متوقف شود.

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
در ادامه نشست امروز شورای عالی قوه 
قضاییه به دادستان کل کشور ماموریت 
داد با همکاری سازمان زندان ها و شورای 
حل اختلاف حداکثر تا پایان سال جاری، 
نسبت به تعیین تکلیف محکومان قدیمی 
پرونده های قصاص که در مواردی حتی 
بیش از سه دهه اســت در زندان به سر 

می برند اقدام کند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با بیان اینکه اگر، ولی یا اولیای دم در مرحله 
اول راضی به صرف نظر از قصاص نشدند، نباید ناامید شوند و باز هم باید اقدام کنند، 
تصریح کرد: در خصوص محکومان قصاص قدیمی که در زندان هستند، اما اولیای دم 
نه حکم را اجرا می کنند و نه رضایت می دهند چنانچه اولیای دم عذر موجهی ندارند، 
ماده ۴۲۹ قانون مجازات اسلامی تکلیف را روشن کرده و امکان اخذ تضمین مناسب 
و آزاد کردن این نوع از زندانیان محکوم به قصاص فراهم است؛ البته تشخیص تضمین 
مناسب با قاضی است. حجت الاسلام و المسلمین محسنی اژه ای در همین رابطه به 
پرونده برخی از محکومین به قصاص که به دلایل مختلف از جمله عدم پرداخت فاضل 
دیه از سوی اولیای دم یا جهات دیگر چندین سال است که در زندان بلاتکلیف به سر 
می برند اشاره کرد و گفت: از یکی از استان ها که کسب اطلاع کردم متوجه شدم که 
محکومی از سال ۶۳ که مرتکب قتل شده و محکوم به قصاص گشته است، در زندان 
در وضعیت بلاتکلیفی به سر می برد که این امر آسیب های زیادی را به لحاظ روانی 

برای فرد محکوم ایجاد می کند.

 رئیس کمیته امداد گفت: پیشنهاد کمیته 
امداد برای افزایش حداقل ۴۰ درصدی 
مستمری مددجویان در سال ۱۴۰۱ از 
سوی کمیسیون بودجه مجلس شورای 

اسلامی تصویب شد.
به گزارش ایلنا، مرتضی بختیاری با حضور 
در کمیسیون بودجه مجلس شورای 
اسلامی به تشریح عملکرد کمیته امداد 
در خدمت رسانی به محرومان و نیازمندان 

پرداخت و افزود: در بودجه سال ۱۴۰۰ شاهد رشد ۶۷ درصدی مستمری مددجویان بودیم 
که کمک بزرگی به این خانواده های نیازمند انجام شد. وی با بیان اینکه متاسفانه در اثر 
تورم و شرایط اقتصادی، این افزایش مستمری تا حدود زیادی خنثی شده است، ادامه داد: 
در لایحه بودجه ۱۴۰۱ رشد ۲۰ درصدی مستمری برای مددجویان کمیته امداد آورده 
شده که رقم بسیار ناچیزی است و گرهی از مشکلات این اقشار محروم باز نمی کند. رییس 
کمیته امداد خواستار افزایش حداقل ۴۰ درصدی مستمری مددجویان برای سال آینده 
شد و اظهار کرد: براساس قانون، مستمری پرداختی به مددجویان باید معادل ۲۰ درصد 
حداقل حقوق مصوب وزارت کار باشد که حتی در صورت تصویب افزایش ۴۰ درصدی 
هنوز با این رقم فاصله دارد. بختیاری گفت: از مجلس شورای اسلامی انتظار داریم با این 
افزایش مستمری برای مددجویان کمیته امداد و بهزیستی موافقت کنند و شاهد اصلاح 
آن در بودجه ۱۴۰۱ باشیم. رئیس کمیته امداد با اشاره به کاهش اعتبارات حمایتی این نهاد 
در بودجه سال آینده، خاطرنشان کرد: سرانه فرانشیز درمان، سرانه کمک هزینه تحصیلی 

دانشجویان، ودیعه مسکن و سوء تغذیه کودکان زیر ۶ سال باید افزایش یابد.

معاونوزیرکار:
 ایران قابلیت تامین نخبگان ۱۵ کشور 

همسایه را دارد

اژه ای: 
در یکی از استان ها محکوم به قصاص از 

سال 63 هنوز در زندان است

رئیسکمیتهامدادخبرداد:
تصویب پیشنهاد افزایش ۴۰ درصدی مستمری 

مددجویان در کمیسیون بودجه مجلس

رئیس انجمن مددکاری اجتماعی:
دانش آموزان استثنایی در اولویت 

اختصاص بودجه قرار گیرند 

پلیس هشدار داد:
کلاهبرداری از کودکان و نوجوانان 

در سایت های درج آگهی
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کاغذ فرهنگ و هنرکاغذ جامعه
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بازیگر فیلم »مسخره باز« گفت: امسال هیچ 
فیلمی را در جشنواره فیلم فجر ندارم، فکر 
می کردم که شاید روشنایی به فجر برسد، 
اما اینطور نشد، به طور کلی هم جشنواره 
و جایزه برای من چندان جالب نیست. علی 
نصیریان، بازیگر سینما و تلویزیون درباره 
آخرین فعالیت های خود در عرصه بازیگری 
گفت: به تازگی چندین پیشنهاد برای بازی 
در تلویزیون و سینما دارم که باید همه آن ها 
را بررسی کنم، فعلا در حال مطالعه فیلمنامه 
این آثار هستم و باید دید در آخر چه خواهد 
شد.  آخرین بار برای بازی در فیلم سینمایی 
»روشنایی« به کارگردانی میکائیل کوشان 
جلوی دوربین رفتم، فیلمی اجتماعی که به 
مشکلات و معضلات روزمره می پردازد، بعد 
از آن فیلم هنوز کار تازه ای را قبول نکرده ام.

به گزارش میزان، این بازیگر پیشکسوت 
سینما درباره حضورش در فیلم »روشنایی« 
تاکید کرد: به نظرم فیلم جمع و جور و خوبی 
شده است، در این فیلم با »حسین پاکدل« 
همبازی بودم، این دومین تجربه کارگردانی 
کوشان بود، اما به طور کلی از پس فیلم 
برآمد.   بازیگر فیلم سینمایی »گاو« درباره 
دلیل کم کاری خود در سینما افزود: واقعیت 
از سویی خسته ام و حوصله هر کاری را 
ندارم، اثر باید خیلی جذاب باشد تا بازی در 
آن را بپذیرم، در ضمن دو سال گذشته کرونا 
نگذاشت سر پروژه خاصی بروم، اما حالا که 
این بیماری فروکش کرده اگر فیلمنامه 
خوبی به دستم برسد بازی می کنم.   بازیگر 
فیلم »مسخره باز« درباره احتمال حضورش 
در جشنواره فیلم فجر افزود: امسال هیچ 
فیلمی را در جشنواره فیلم فجر ندارم، فکر 
می کردم که شاید روشنایی به فجر برسد، 
اما اینطور نشد، به طور کلی هم جشنواره 
و جایزه برای من چندان جالب نیست، این 
اتفاقات برای جوانان جذابیت دارد، برای 
من همینکه یک نقش درست و تاثیرگذار 
را بازی کنم و مخاطب از من راضی باشد 
کافی است.     نصیریان پیرامون فعالیت های 
خود در سال آینده خاطرنشان کرد: باید دید 
بالاخره این کرونا تمام می شود یا نه، اگر با 
همین روند واکسن زدن مردم انجام شود 
امیدوارم که سال آینده با آرامش بیشتری 
بتوانم به بازیگری فکر کنم و نگران بیماری 

کرونا نباشم.  

»پوران درخشــنده« عضو هیات انتخاب 
چهلمین جشنواره فیلم فجر معتقد است 
با تماشای برخی فیلم ها متوجه می شویم 
هیچ تحقیق و نگارشی پشــت آثار وجود 
ندارد. به گزارش ایلنا به نقل از مرکز اطلاع  
رسانی روابط  عمومی جشنواره فیلم فجر، 
پوران درخشــنده درباره انتخاب فیلم ها 
در این دوره از جشــنواره گفت: جشنواره 
چهلم مانند باقی جشنواره ها مسیر خودش 
را رفته اســت. فیلم های متفاوت برای آن 
ساخته شده اســت، اگرچه بسیاری هنوز 
ساخت فیلم خود را تمام نکرده اند و بسیاری 
دیگر که می خواســتند فیلم بسازند هنوز 
فیلم نساخته اند؛ البته نیروهای جوان وارد 
این عرصه شــده اند و این موضوع را باید به 
فال نیک بگیریم زیرا آن ها می توانند افکار 

جدیدی را به سینما وارد کنند. 
کارگــردان فیلم »هیــس! دخترها فریاد 
نمی زنند« با اشــاره به اینکه چیزی که در 
این سال ها از سینما انتظار داشته ایم اتفاق 
نیفتاده اســت، تصریح کــرد: از زمانی که 
جشنواره فیلم فجر راه اندازی شد، عشق در 
این عرصه بوده است که این رویداد را سرپا 
نگه داشته است. در آن زمان سینما این قدر 
مادی نبود؛ نکته ای که اهمیت دارد این است 
که افرادی که در ســینما حضور داشتند، 
عاشق این کار بوده اند. در سال های اخیر از 
آن عشقی که اوایل برگزاری جشنواره فجر 
فیلم وجود داشت، خبری نیست، اگر عاشق 
سینما نباشــی نمی توانی برای آن تلاش 
کنی. دراین سال ها عشقی دیده نمی شود 
و به همین دلیل برای مردمی که حقشــان 
دانستن است و باید از آن ها در کارهایمان 
حرفی بزنیم و فیلمی می سازیم که ربطی به 
آن ها ندارد. ممکن است این فیلم ها به لحاظ 
تکنیک اثر درستی باشند، اما مخاطب در این 

نوع کارها جایگاهی ندارد. 
درخشــنده تصریح کرد: توجه به سینما 
بسیار مهم است، برخی از کارها را که تماشا 
می کنیم، معلوم اســت که پشت آن هیچ 
تحقیق و نگارشی نیست؛ پی می بریم در این 
آثار هیچ غرق شدنی در فضای روایت وجود 
ندارد. فیلمسازی کار سختی است که عشق 
به آن می تواند تمام این موارد را اصلاح کند.

رئیس موسسه فرهنگی اکو به مناسبت سال نو میلادی گفت: در 
سال ۲۰۲۲ مرزهای جغرافیایی را کنار می گذاریم تا پلی از فرهنگ 
به سوی صلح و دوستی در میان ملت های این حوزه تمدنی دیرین 
بسازیم. به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی موسسه فرهنگی اکو، 
شماره دهم و یازدهم گاهنامه رویدادهای فرهنگی اکو، به عنوان 
 ECI News ویژه نامه سال نو میلادی در دی ماه ۱۴۰۰، با عنوان
Letter با شعار بی خبر از هم نمی مانیم، در ۲۰ صفحه، به صورت 

تمام رنگی، در قطع روزنامه ای و به زبان انگلیسی منتشر شد.
در این شماره که نگاهی دارد به مجموعه فعالیت های فرهنگی 
این نهاد بین المللی در سال ۲۰۲۱، قریب ۱۳۰ خبر از رویدادهای 
تاریخی، فرهنگی، اجتماعی، ادبی، ورزشی و هنری افغانستان، 
جمهوری آذربایجان، ایران، قزاقستان، قرقیزستان، پاکستان، 
تاجیکستان، ترکمنستان، ازبکستان و همچنین اخبار موسسه 

فرهنگی اکو، به صورت متمرکز منتشر شده است.
پلفرهنگبهسویصلحودوستیدرحوزهتمدنیاکو

سرور بختی رئیس موسسه فرهنگی در پیام تبریک به مناسبت 
سال نو مسیحی )۲۰۲۲( در این ویژه نامه تاکید می کند: ما در 
موسسه فرهنگی اکو در سال ۲۰۲۲ مرزهای جغرافیایی را به کناری 
می گذاریم تا پلی از فرهنگ به سوی صلح و دوستی در میان ملت های 
این حوزه تمدنی دیرین بسازیم. مطمئن هستم در سراسر جهان 
هم انسان های نیک اندیش فراوانی حضور دارند که شریک افکار ما 
هستند و از همین جا صمیمانه ترین تبریکات خود را به سوی آن ها 
روانه می کنم که جملگی سفیران فرهنگ، عشق و دوستی در جهان 
هستند. گاهنامه ECI News Lette درصدد است تصویری روشن 
و امیدبخش از رویدادهای فرهنگی کشورهای عضو اکو را در کنار 
یکدیگر به نمایش گذاشته و پیام دیپلماسی فرهنگی منطقه را به 
مراجع دیپلماتیک، وزارتخانه ها، دانشگاه ها، مراکز علمی، آموزشی، 
فرهنگی و گردشگری، موزه ها و کتابخانه های ۱۰ کشور عضو اکو و 

نیز سایر سازمان های بین المللی برساند.

انتشارویژهنامهموسسهفرهنگیبهمناسبت
سالنومیلادی؛

مرزهای جغرافیایی را در سال ۲۰۲۲ 
کنار می گذاریم

علینصیریان:
خسته ام و حوصله هر 
کاری را ندارم، اثر باید 
خیلی جذاب باشد تا 
بازی در آن را بپذیرم

پوراندرخشندهعضوهیاتانتخاب
چهلمینجشنوارهفیلمفجر:
خانه نشین شدن 

عاشقان سینما

به مناسبت بزرگداشت دومین سالگرد شهادت سردار شهید سلیمانی، 
همایش »مدافع آزادی، امنیت و زندگی مسالمت آمیز پیروان ادیان« 
برگزار می شود. به گزارش ایلنا، به مناسبت بزرگداشت دومین سالگرد 
شهادت سردار شهید سلیمانی، همایش »مدافع آزادی، امنیت و زندگی 
مسالمت آمیز پیروان ادیان« )۱۳ دی ماه( در سازمان فرهنگ و ارتباطات 
اسلامی برگزار می شود. سیزدهم دی ماه مصادف با ترور ناجوانمردانه 
شهادت سردار شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی است. پاسداشت یاد و 
خاطره و تبیین و ترویج آرمان ها و ارزش هایی که این شهید والامقام که 

عمر پر برکت خود را صرف آن ها کرد، وظیفه همه آزادگان جهان است.

همایش »مدافع آزادی، امنیت و زندگی 
مسالمت آمیز پیروان ادیان« برگزار می شود

به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی ساترا، هشتمین 
جلسه کمیسیون تنظیم مقررات رسانه های صوت و 
تصویر فراگیر روز یکشنبه ۱۲ دی در سالن جلسات 
حوزه ریاست صدا و سیما برگزار شد. دکتر پیمان 
جبلی رئیس سازمان صدا و سیما، دکتر عیسی زارع پور 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات و حجت السلام 
محمد قمی رئیس سازمان تبلیغات اسلامی، دکتر 
سید محمد صادق امامیان رئیس ساترا، احسان 
قاضی زاده هاشمی عضو کمیسیون فرهنگی مجلس، 
رضا تقی پور رئیس کمیته صنعت کمیسیون صنایع 
مجلس شورای اسلامی، جواد بابایی معاون امور فضای 
مجازی دادستانی کل کشور، وحید جلیلی قائم مقام 
رئیس سازمان صدا و سیما در امور فرهنگی و دبیر 
ستاد تحول رسانه ملی، محمدرضا بهمنی رئیس مرکز 
توسعه فرهنگ و هنر در فضای مجازی از حاضران این 

جلسه بودند. 
در این جلسه که برای اولین بار با حضور وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات و معاونت وزیر ارشاد برگزار شد 
ابتدا گزارشی از اهداف و اقدامات ساترا ارائه شد 
سپس با درخواست ریاست سازمان صدا و سیما، اعضا 
درخصوص اولویت ها و دغدغه های فعالیت ساترا و 
جلسات کمیسیون تنظیم مقررات رسانه های صوت و 

تصویر فراگیر، به بیان نظرات خود پرداختند. 
رشداستانداردهابعدازورودساترا

رئیس ساترا در این جلسه ضمن ارائه گزارشی از 
عملکرد اخیر ساترا گفت: ایجاد ظرفیت نهادی و 
تثبیت قلمرو حکمرانی رسانه های نوین کشور، یکی از 

مهمترین اهداف شکل گیری ساتراست. 
وی افزود: در راستای این هدف هشت گام مهم بر 
داشته ایم؛ تعیین قلمرو، نظام مجوزهای عمومی، 
نظام مقررات گذاری، ابزار های حقوقی و قضایی و 

نشان سازی از جمله این گام هاست. 
امامیان در ادامه جلسه اقدامات دیگری از ساترا را بیان 
کرد و گفت: برای اولین بار هفت پلتفرم کاربرمحور 
صوت و تصویر فراگیر را رده بندی کردیم که اگرچه یک 
اقدام اولیه است اما نمایی از وضعیت بازار صوت و تصویر 
فراگیر را به ما نشان می دهد. در گزارش دیگری که از 

رسانه های نمایشی محتوای حرفه ای منتشر کردیم 
مشخص شد که بیش از ۵۰ درصد از استفاده مردم به 
سریال های ایرانی اختصاص داشته است که این نشان 

از اهمیت محتوای ایرانی روی پلتفرم ها دارد. 
رئیس سازمان تنظیم مقررات رسانه های صوت و 
تصویر فراگیر در خصوص ارزیابی فعالیت محتوایی 
ساترا تاکید کرد: با همکاری یک تیم تخصصی خارج 
از سازمان و با در نظر گرفتن شاخص های ۱۷گانه 
محتوایی، وضعیت محتوای سریال ها را مورد ارزیابی 
قرار دادیم که نشان از رشد استانداردها بعد از ورود 
ساترا به حوزه پروانه انتشار محتوا بوده است؛ البته قبول 
داریم که تا نقطه مطلوب فاصله داریم.  وی در پایان 
خبر از همکاری با سایر کشورها را داد و تاکید کرد: 
در راستای همکاری های بین المللی، تفاهم نامه های 
همکاری با کشورهایی مانند چین به امضا رسیده 
است که اگر ساماندهی شوند نتایج مطلوبی دربر 

خواهند داشت. 
فعالیترسانههایکوچک

رئیس رسانه ملی در این جلسه ضمن تاکید بر تقویت 
جبهه واحد فعالان فرهنگی کشور با سازمان صدا و 
سیما گفت: رویکرد ما استفاده از ظرفیت همه نهادها 
و تشکل هایی است که در حوزه فرهنگی فعالیت 
می کنند و تلاش می کنیم که سازمان صدا و سیما از 

ظرفیت آن ها استفاده حداکثری کند. 
جبلی ادامه داد: در موضوع رسانه های صوت و تصویر 
فراگیر مسأله قاعده گذاری در رقابت بسیار مهم است و 
باید به نحوی پیش رفت و تنظیم گری کرد تا بازیگران 
کوچک هم بتوانند فعالیت کنند و شرایط برای رشد و 

توسعه آن ها نیز مهیا باشد. 
لزاماتفضایمجازی حمکرانیباتوجهبها

حوزهفناوریاطلاعات
عیسی زارع پور، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
با تاکید بر توجه به الزامات فضای مجازی گفت: 
حمکرانی بدون توجه به الزامات فضای مجازی 
حوزه فناوری اطلاعات میسر نیست و مواجهه فعال 
با این ابزار الزامی است؛ به تعبیری امروزه حکمرانی، 
حکمرانی پلتفرمی است. بنابراین دولت باید ورود 
داشته باشد.  وی افزود: اگر در حوزه تنظیم گری، همه 
ظرفیت ها هم پای کار بیایند بازهم عقب هستیم. 

بنابراین قلمروها باید مشخص باشند تا با وفاق پیش 
رفت. شناخت درست باعث مدیریت درست می شود 
و مانند یک فرصت می توان از آن بهره مند شد.  رضا 
تقی پور، رئیس کمیته صنعت کمیسیون صنایع 
مجلس شورای اسلامی نیز در این جلسه با اشاره به 
اقدامات ساترا در دو سال گذشته گفت: تلاش می کنیم 
با همکاری دستگاه هایی که عضو کمیسیون هستند 
به دغدغه های فرهنگی کشور پاسخ مناسبی دهیم تا 
بتوانیم با قاعده گذاری، در چارچوب فرهنگی کشور 

عمل کنیم. 
افزایشمحتوایبومی

وحید جلیلی، قائم مقام رئیس سازمان صدا و سیما 
در امور فرهنگی و دبیر ستاد تحول رسانه ملی هم در 
این جلسه بیان کرد: یکی از وظایف حاکمیت، افزایش 
محتوای بومی است و نباید تنظیم گری فقط در فعالیت 
سلبی خلاصه شود. در این زمینه می بایست راجع به 
بایدها هم حرف زد و بحث تولید را وسیع تر از تولید 

حرفه ای دید. 
احسان قاضی زاده هاشمی، عضو کمیسیون فرهنگی 
مجلس نیز بیان کرد: در حال حاضر با وجود اسناد و 
قوانین بالادستی که فعالیت تنظیم گری ساترا مورد 
تأیید قرار گرفته است، ما نیز آمادگی خود را برای تهیه 
و تثبیت ساترا به عنوان مصوب قانونی مجلس اعلام 

می کنیم.  حجت السلام محمد قمی، رئیس سازمان 
تبلیغات اسلامی نیز در قسمتی دیگر از جلسه بیان 
کرد: ظرفیت این کمیسیون فراتر از مصوبات جلسات 
است. به نظر می رسد نقش شورا می بایست فراتر رود. 
شایسته است گزارش ها برای اعضا ارسال شوند و اعضا 
نظرات شان را در وقت مشخص شده اعلام کنند و 
آنچه نیاز به مباحثه دارد پیش از جلسات کمیسیون، 
جلسات مشورتی داشته باشند.  جواد بابایی، معاون 
امور فضای مجازی دادستانی کل کشور نیز اظهار کرد: 
تقویت رسانه های داخلی اهمیت ویژه دارد؛ به همین 
جهت می توان با حمایت سازمان صدا و سیما برخی 
از مسائل مالکیت فکری در رسانه های صوت و تصویر 
را حل یا در موارد خاص مثل مسابقه فوتبال لیگ 
قهرمانان آسیا در سال گذشته که سیگنال سازمان 
در اختیار رسانه ها قرار گرفت، از آن چشم پوشی کرد. 

در این جلسه مقرر شد نظر به طی فرآیند مفصل 
نظرخواهی تخصصی و عمومی در مورد دو پیش نویس 
دستورالعمل رقابت و تبلیغات در رسانه های صوت 
و تصویر فراگیر و دریافت نظرات مکتوب اعضا، 
پیش نویس نهایی طی مدت یک هفته مورد بررسی 
قرار گیرد و در صورت عدم دریافت نظرات اصلاحی 
مکتوب اعضای محترم، این دو دستورالعمل مصوب 

تلقی شده و جهت اجرا به رسانه ها ابلاغ شود.

فضای رقابت برای رسانه های کوچك تر باید فراهم شود
هشتمین جلسه کمیسیون تنظیم مقررات رسانه های صوت و تصویر فراگیر، یکشنبه ) ۱۲ دی( در سالن جلسات حوزه ریاست صدا و سیما 

برگزار شد

جبلی:

گزارش
ایلنا

رنا
: ای

س
عک

شوخی های  و  مضامین  تنگ  یره  دا
ننده شو«  استندآپ کمدی های »خندا
صدای بسیاری از مخاطبان این برنامه و 
البته کاربران فضای مجازی را درآورده 
و بسیاری به این مسأله انتقاد و اعتراض 

کرده اند.
یره تنگ مضامین و  شهروند نوشت: دا
استندآپ کمدی های  شوخی های 
از  بسیاری  صدای  شو«  ننده  »خندا
مخاطبان این برنامه و البته کاربران فضای 
مجازی را درآورده و بسیاری به این مسأله 
انتقاد و اعتراض کرده اند. با این حال برخی 
از کاربران نیز هستند که اعتقاد دارند 
دلیل اصلی این کمبود جز سانسور و 

خودسانسوری نیست.
شو«  ننده  »خندا مسابقه  روزها  این 
نه« را سر  یک بار دیگر برند »خندوا
زبان ها انداخته. مسابقه ای با محوریت 
بیست  حضور  با  استندآپ کمدی 
شرکت کننده- اغلب- تازه وارد که این 
روزها فضای رسانه ای و مجازی فارسی 
را تسخیر کرده و موضوع روز بسیاری 
از بحث ها و گردهمایی های خانوادگی 

نیز هست.
به رغم این فراگیری- و محبوبیت- اما 
ننده شو«  استندآپ کمدی های »خندا
در روزهای اخیر محل بحث و انتقادات 
بسیاری بوده. انتقاداتی که البته داوران 
برنامه و خود رامبد جوان نیز در برخی 
که  ند  هم عقیده ا منتقدین  با  آنها  ز  ا
استندآپ های این برنامه به یک سری 
موضوعات معدود و خنثی و کم خطر 
جرأت  بهتر  به عبارت  و  زند  می پردا
تر رفتن از  و جسارت کافی برای فرا
دایره تنگ مضامین و موضوعاتی چون 
مادر و دیگر  و  با پدر  رابطه کمدین 
اعضای خانواده اش یا خاطراتی درباره 
خواستگاری و سربازی را ندارند. آسیب 
بزرگی که مهم ترین مانع در جذابیت 
ننده  »خندا کمدین های  شوخی های 
شو« به شمار می آید، اما با این حال در 
فضای رسانه ای این سرزمین طبیعی 
نیم که حیطه  است. به خصوص اگر بدا
مضمونی اغلب استندآپ کمدی های موفق 
دنیا پیرامون موضوعات و شوخی های 
سیاسی، جنسی، فرهنگی، مذهبی و البته 
اجتماعی دور می زند، اما آیا کمدین های 
ما می توانند در این حیطه ها- به خصوص 
در تلویزیون- فعالیت کنند؟! پاسخ این 
سوال راز دایره تنگ مضمونی کمدی های 

تلویزیونی ما را افشا خواهد کرد!

فضایمجازیعلیهخندانندهها!
شوخی های  و  مین  مضا تنگ  یره  ا د
ننده  »خندا ستندآپ کمدی های  ا
ین  ز مخاطبان ا شو« صدای بسیاری ا
برنامه و البته کاربران فضای مجازی را 
درآورده و بسیاری به این مسأله انتقاد 
و اعتراض کرده اند. با این حال برخی از 
ند  ر ا د د عتقا ن نیز هستند که ا برا ر کا
نسور و  ین کمبود جز سا صلی ا دلیل ا
خودسانسوری نیست. به عبارت بهتر از 
دید این عده؛ کمدین های این برنامه- و 
خطوط  به دلیل  دیگری-  مه  نا بر هر 
قرمز فراوان و پررنگی که در رسانه ملی 
وجود دارد، ناچار از اتخاذ این رویکرد 
هستند و در واقع کمدین های تازه وارد 
این برنامه برای جلوگیری از نزول بلای 
و ممیزی که در دوره های  نسور  سا
گذشته سر چند تن از شرکت کنندگان 
نها در رأی گیری  آمد و باعث حذف آ
مردمی شد، چاره ای جز شوخی با خود 

و خانواده شان ندارند.
کاربری در این زمینه در توییتر اصل 
موضوع را در چند جمله به خوبی بیان 
کرده است: »حسن معجونی، رامبدجوان 
ننده  و امیرمهدی ژوله داوران »خندا
شو« مدام غر می زنند که کمدین ها در 
استندآپ کمدی هاشان چرا تنها با خود 
و خانواده شان شوخی می کنند! واقعا این 
بزرگواران نمی فهمند یا خودشان را به 
نفهمیدن می زنند که استندآپ کمدی 
در همه جای دنیا بیشتر بر دو نوع شوخی 
سیاسی-  شوخی های  است:  استوار 
اجتماعی و شوخی های جنسی. حالا 
داوران دغدغه مند بزرگوار بگویند بدبخت 

کمدین های تازه وارد خندوانه چگونه در 
این دو مسیر حرکت کنند؟! اصلا کدام را 

پی بگیرند: سیاسی یا جنسی؟«
دستبستهکمدینهایایرانی

که  کسی  اولین  کربلایی زاده،  امیر 
استندآپ کمدی را به صورت مستقل در 
ایران اجرا کرده نظرات صائبی در مورد 
استندآپ کمدی می تواند داشته باشد. 
این هنرمند »محدودیت های عرفی و 
فرهنگی« را یکی از مهم ترین دلایل 
مضامین یکنواخت و تکراری اجراهای 
تلویزیونی می داند: »در کشورهای دیگر 
موضوعات و مضامین استندآپ کمدی 
شامل نقد، ایجاد چالش یا برجسته کردن 
رفتارهای نادرست سیاسی، جنسی، دینی 
و اجتماعی است. وقتی مطرح کردن 
این سه تای اول در کشور ما با چالش 
روبه روست و دست استندآپ کمدین 
ایرانی برای گفتن از سیاست، جنسیت 
و مذهب بسته است، چه انتظاری از او- 
اجتماعی-  استندآپ های  اجرای  جز 
می توان داشت. همین هم باعث می شود 
استندآپ کمدین ایرانی کار دشواری برای 
طرح مسائل ناب، جدید و هیجان انگیز 

داشته باشد.«
این همان موضوعی است که امیرمهدی 
ژوله، یکی از داوران »خنداننده شو ۳« 
نیز آن را به زبانی دیگر مطرح می کند. 
ژوله با اشاره به اینکه »بسیاری از اجراها 
استندآپ نیست و خاطره گویی است« 
می گوید که »دلیل اصلی ضعف اجراهای 
کمدین های این برنامه این است که زمان 

و مکان ندارند.

»اسـپایدرمن: راهـی به خانه نیسـت« بـه فروش 
خود ادامـه مـی دهـد و انتظار مـی رود بـه زودی 
وارد فهرسـت پرفروش تریـن فیلم هـا در آمریـکا 

و دنیا شـود.
»اسـپایدرمن: راهی بـه خانه نیسـت« بـه زودی 
وارد فهرسـت متشـکل از ۱۰ فیلمی می شـود که 
عنـوان پرفروش تریـن فیلم هـا در آمریـکا را از آن 

خـود کرده انـد.
بـه گـزارش مهـر بـه نقـل از د رپ، در حالـی که 
هنـوز رقم فـروش در اولیـن هفته آخر سـال نوی 
میـلادی روشـن نیسـت اما بـا توجـه بـه فروش 
هفته کریسـمس می تـوان انتظار داشـت که این 

فیلم بـه موفقیـت خـود ادامـه دهد.
ایـن فیلـم کـه تـا همین جـا پرفروش تریـن 
محصـول سـونی شـده تـا آخـر ایـن تعطیـلات 
فروشـش را در داخـل آمریـکا بـه ۶۰۰ میلیـون 
دلار می رسـاند. بـه گفتـه سـونی ایـن فیلـم در 
شـب سـال نو ۱۵.۲ میلیـون دلار دیگـر فروخت 
و بـا توجه بـه اینکه بـه احتمـال زیاد در سـومین 
آخر هفتـه اکرانش رقم فروشـش بـه ۴۸ میلیون 
دلار می رسـد باید گفـت در مجموع فروشـش در 
آخر سـومین هفتـه اکـران بیـش از ۶۰۵ میلیون 
دلار خواهـد بـود. در سـطح جهانی نیـز این فیلم 

تـا پایان تعطیـلات آخر هفتـه از رقم فـروش ۱.۳ 
میلیـارد دلار عبـور خواهـد کـرد و وارد فهرسـت 
۱۵ فیلـم پرفـروش همـه دوران در سـطح جهان 
می شـود. با کسـب این ارقـام این فیلـم در چارت 
جهانـی بالاتـر از »دنیـای ژوراسـیک: سـلطنت 
سـقوط کـره« و »جنـگ سـتارگان: آخریـن 
جـدای« قـرار می گیرد کـه بـه ترتیب بـا فروش 
۱.۳۱ و ۱.۳۳ میلیارد دلار در سال ۲۰۱۸ و ۲۰۱۷ 
جایـگاه پانزدهـم و چهاردهـم پرفروش تریـن 

فیلم هـا را کسـب کردنـد.

دیگـر فیلـم پرفـروش در دوره تعطیلات سـال نو 
انیمیشـن »بخـوان ۲« اسـت کـه در دومین آخر 
هفتـه اکرانـش در جایـگاه دوم قـرار می گیـرد و 
پس از اکـران ۱۲ روزه خود در مجمـوع به فروش 
۸۹.۵ میلیـون دلار می رسـد. بـا این جایـگاه این 
انیمیشـن احتمالاً پرفروش ترین انیمیشن دوران 
پاندمی خواهد شـد. در حال حاضر ایـن عنوان در 
اختیار »افسـون« یا »انکانتو« دیزنی اسـت که در 
سال ۲۰۲۱ تا ششـمین آخر هفته اکرانش ۹۱.۲ 

میلیون دلار فروخته اسـت.

»اسپایدرمن« وارد فهرست ۱۵ فیلم 
پرفروش دنیا می شود

فضایمجازیعلیهخندانندهها:

چرا فصل جدید »خنداننده شو« موفق نیست؟
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مسـتند »اینجا کن اسـت، اینجا کن نیسـت« به جشـنواره بین المللی فیلم 
صوفیا منار بلغارسـتان راه یافت.

به گـزارش خبرنـگار سـینمایی ایرنـا از روابط عمومی سـازمان سـینمایی 
سـوره، مسـتند سـینمایی اینجا کن اسـت، اینجا کن نیسـت به کارگردانی 
علیرضا غفـاری بـه جشـنواره بین المللی فیلـم صوفیا منـار بلغارسـتان راه 

یافـت.
اینجا کن اسـت، اینجا کن نیسـت فیلمی درباره جوانی عاشـق سینماست. 
ایـن مسـتند واقع گـرا قصـه جوانی بـه نـام سـیاوش شـیری بـا حافظه ای 
شـگفت آور اسـت کـه محفوظـات ذهنـی اش دربـاره سـینما مخاطـب را 
شـگفت زده می کند. در خلاصه داسـتان ایـن فیلم آمـده اسـت: »جوانی از 

اهالـی کـن )از توابع شـهر تهـران( شـیفته هنر سینماسـت«.
جشـنواره فیلم صوفیـه منـار مخاطبان بلغـاری را بـا فرهنگ و سـنت های 
جهـان اسـلام آشـنا مـی کنـد و امسـال چهاردهمیـن دوره این جشـنواره 

برگـزار می شـود.
این رویـداد ژانویه هر سـال در صوفیـه و دیگر شـهرهای بزرگ بلغارسـتان 

برگـزار می شـود و بزرگتریـن رویـداد فرهنگـی در بالـکان اسـت. در ایـن 
جشـنواره بهتریـن فیلم های بلنـد، مسـتند و کوتـاه در خاورمیانه، آسـیای 
مرکـزی و شـمال آفریقـا، از جملـه موضوعـات انتخـاب شـده مربـوط بـه 
کشـورهای منطقـه و آداب و رسـوم اقـوام سـاکن سرزمین هایشـان ارائـه 

می شـود.
چهاردهمیـن دوره ایـن جشـنواره از ۱۴ تا ۳۰ ژانویـه برابر بـا ۲۵ دی تا ۱۰ 
بهمن برگـزار خواهد شـد. پخش بین المللی مسـتند اینجا کن اسـت، اینجا 

کن نیسـت توسـط مرکـز بین الملل سـوره انجام می شـود.

رقابت مستند ایرانی 
در جشنواره فیلم بلغارستان



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامــک شــما را دربــاره این صفحه مــی خوانیمپیامــک شــما را دربــاره این صفحه مــی خوانیم 67 سال چهارم | شماره پیاپی 1145 

سه شنبه  14 دی 1400

سال چهارم | شماره پیاپی 1145 
سه شنبه  14 دی 1400

کاغذ سلامت و روانشناسی

معـاون سـازمان بیمـه سـلامت ایـران گفـت: 
سـه اقـدام حمایتی در سـال جـاری نسـبت به 
گذشـته برای ارائـه خدمت بـه زوجیـن نابارور 

در دسـتور کار قـرار گرفته اسـت.
بـه گـزارش خبرگـزاری مهـر، مهـدی رضایی 
اظهار داشـت: در سـال گذشـته خدمات اصلی 
ناباروری از جمله IVF ،IUI و میکرواینجکشـن 
تحـت پوشـش بیمـه ای قـرار داشـتند کـه در 
سـال جاری ایـن خدمـات تحـت پوشـش قرار 

گرفـت.
وی افـزود: همچنیـن پوشـش ایـن خدمات در 

بخـش بسـتری و هـم سـرپایی بـه ۹۰ درصـد 
رسـید به طـوری کـه فرانشـیز یـا پرداخـت از 
جیـب بیمـار در سـال جـاری کاهـش یافتـه 
اسـت. این در حالی اسـت که در سـال گذشته 
میزان فرانشـیز پرداختی از سـوی بیمـار برای 
خدمـات تحـت پوشـش در بخش سـرپایی ۳۰ 
درصد بـوده که در سـال جـاری این میـزان به 

۱۰ درصـد کاهـش یافته اسـت.
رضایـی همچنیـن گفـت: در سـال های قبـل 
مبنـای پوشـش بیمـه ای تعرفـه دولتـی بـود 
کـه در سـال جـاری عـلاوه بـر تعرفـه دولتـی؛ 

تعرفه هـای مراکـز عمومـی نیـز تحت پوشـش 
قرار گرفـت و قـرارداد با مراکـز غیـر دولتی نیز 

اضافـه شـد.
ینکـه اعتبـار اختصـاص  وی بـا اشـاره بـه ا
داده شـده بـرای پوشـش خدمات نابـاروری 
نسـبت به سـال گذشـته بیش از ۸۰۰ درصد 
رشـد داشـته اسـت، افـزود: ایـن عـدد قابل 
نـد بخـش عمـده ای  ا توجـه اسـت و می تو
از مشـکلات مربـوط بـه پرداخـت از جیـب 
بیمـاران در امـر خدمـت رسـانی و درمـان 

نابـاروری را کاهـش دهـد.

معاون سازمان بیمه سلامت مطرح کرد؛

سه اقدام حمایتی بیمه سلامت از زوجین نابارور

خبرخبر

اســتادیار دانشگاه علوم پزشــکی ایران 
گفت: هر نوزادی که به هر دلیلی از شــیر 
مادر محروم است، می تواند از »بانک شیر 

مادران« استفاده کند.
به گزارش خبرگــزاری مهر، آرش بردبار، 
با اشــاره به تاریخچه تاسیس بانک شیر 
دانشگاه علوم پزشکی ایران، افزود: دانشگاه 
علوم پزشــکی ایران با توجــه به اهمیت 
تغذیه با شــیر مادر، بانک شیر را در سال 
۱۳۹۸ در مرکز آموزشــی درمانی شهید 
اکبرآبادی ایجاد کرد تا شیرهای پاستوریزه 
و ایمن در اختیار نوزادان نارس بســتری 
در بیمارســتان های سطح شــهر تهران 
قرار گیرد. همچنین خدمات سرپایی به 

نوزادان نیازمند شیر مادر هم ارائه شود.
این فوق تخصص نــوزادان اظهار کرد: در 
بانک شیر دانشــگاه علوم پزشکی ایران 
خدمات قابل توجهی از جمله مشــاوره 
شــیردهی برای تمام مادران بســتری و 
مراجعه کننده و آموزش شــیر دوشی و 

جمع آوری شیر ارائه می شود.
به گفته وی، در اختیار گذاشتن شیردوش 
برقی و دستی و ظروف جمع آوری شیر به 
مادران اهدا کننده، جمع آوری شیرهای 
اهدایی، غربالگری مادران اهدا کننده شیر 
و انجام آزمایشات سرولوژی و ایمونولوژی 
به طور رایگان برای مــادران اهدا کننده 
)شامل هپاتیت و ایدز( از دیگر خدمات این 
مرکز اســت. بردبار خاطرنشان کرد: بعد 
از دریافت شــیرهای اهدایی، آزمایشات 
میکروبیولوژی انجام و شیرهای اهدایی، 
پاستوریزه می شــوند و در مرحله بعد از 
شیرهای پاستوریزه، آزمایش کشت انجام 
می گیــرد. وی گفت: هر نــوزادی که به 
هر دلیلی از شــیر مادر محروم اســت یا 
شیر مادر در دسترس نیســت، می تواند 
از شیر اهدایی مادران دیگر که پاستوریزه 
شده در بانک شــیر مادران موجود است، 
اســتفاده کند. استادیار دانشــگاه علوم 
پزشکی ایران یادآور شــد: تمام نوزادان 
بیمار و نارس بســتری محروم از شــیر 
مادر در بیمارســتان، نوزادان پره مچور با 
وزن تولد پایین و نــوزادان با بیماری های 
متابولیک و گوارشــی و نوزادان در خطر 
NEC می تواننــد، از ذخایر بانک شــیر 

استفاده کنند.

معاون وزیر بهداشت:
کیت تشخیص اومیکرون 
در کشور طراحی و ساخته 

شده است
به گــزارش ایرنا از وبدا، ســعید کریمی 
روز یکشنبه در حاشیه پنجاه و پنجمین 
جلسه کمیته علمی کشــوری کرونا که 
در بیمارستان قلب شهید رجایی تهران 
برگزار شد، اظهار داشت: کیت تشخیص 
اومیکرون در کشــور طراحی و ساخته 
شده و کمبودی هم در این زمینه وجود 
ندارد چون تعداد زیادی در بین دانشگاه 
های علوم پزشــکی سراسر کشور توزیع 
شده و اگر پزشکی شک کند که یک مورد 
اومیکــرون وجــود دارد، حتما آزمایش 
انجام می شــود. وی افزود: از نظر علمی 
قابل قبول نیســت که همه تست های 
تشخیصی در کشور بر اساس تشخیص 
 PCR اومیکرون باشــد چون ابتدا تست
گرفته می شود و در موارد مشکوک، تست 
اومیکرون هم انجام می شود. مشکل اصلی 
کشور، کمبود کیت تشخیص اومیکرون 
نیست. معاون درمان وزیر بهداشت گفت: 
برای تشــخیص کرونا ابتدا باید تســت 
تشخیصی انجام شود و در برخی مواردی 
که تســت کرونا مثبت می شود، تست 
اومیکرون هم انجام می شود. اومیکرون 
چون علائم خفیفی دارد، ممکن اســت 
بیماران برای آزمایش مراجعه هم نکنند  
زیرا علائمی شبیه ســرماخوردگی دارد. 
وی یادآور شد: اومیکرون قدرت سرایت 
پذیری بسیار بالایی دارد و در کشورهای 
مختلف، خیلی سریع منتشر شده و مراکز 
درمانی سراسر کشــور نیز آمادگی های 
لازم را دارند. رســانه ها تمرکز بیشتری 
بر رعایت پروتکل ها در جامعه داشــته 
باشند چون مهمترین نکات در پیشگیری 
از اومیکــرون، همان مــوارد قبلی مانند 
رعایت فاصله گذاری، استفاده از ماسک، 
عدم حضور در تجمعات و تزریق دُز سوم 
کرونا است. کریمی تاکید کرد: افرادی که 
واجد شرایط تزریق دُز سوم واکسن کرونا 
هستند حتما سریعا نســبت به این کار 
اقدام کنند چون مطالعات زیادی شــده 
که نشان می دهد تزریق دُز سوم می تواند 
به شدت در مقابل اومیکرون موثر باشد 
و از بستری شدن و مرگ و میر بیماران، 

پیشگیری کند.

مدیرکل نظارت و ارزیابی فرآورده های غذایی 
و آشامیدنی سازمان غذا و دارو، در واکنش به 
وجود سموم شیمیایی و فلزات سنگین در 

محصولات کشاورزی، توضیحاتی ارائه داد.
به گزارش خبرگزاری مهر، فرامرز خدائیان، 
در ارتباط با برگشت یکی از محصولات 
کشاورزی صادراتی به کشور، گفت: آنچه 
مسلم است، اندازه گیری سموم و فلزات 
سنگین در محصولات کشاورزی به صورت 
دقیق در آزمایشگاه مرجع سلامت سازمان 
غذا و دارو انجام می شود. وی افزود: مردم به 
هیچ عنوان نگران سموم شیمیایی و فلزات 
سنگین در محصولات کشاورزی نباشند. 
زیرا، ما اجازه نمی دهیم این قبیل محصولات 

عرضه شوند.
خدائیان ادامه داد: این احتمال هست که 
محصول برگشت خورده از یکی از کشورهای 
همسایه، آفات زدگی باشد که می تواند به 
دلیل طولانی شدن زمان تشریفات گمرکی 
اتفاق بیافتد. وی گفت: هر کشور قوانین و 
استانداردهای خاصی در مورد محصولات 
کشاورزی وارداتی دارد که ممکن است با 
کشورهای دیگر متفاوت باشد، در این راستا 
کشور روسیه و اوراسیا نیز استاندارد و قوانین 
خود را دارند که به تازگی شرایط تغییر کرده 
است. خدائیان افزود: در مورد فلفل دلمه ای 
و فلفل های رنگی ۴ نوع سم که در گلخانه 

های ایران مورد استفاده قرار می گرفت در 
کشور روسیه ثبت نشده بود. مدیرکل نظارت 
و ارزیابی فرافرآورده های غذایی و آشامیدنی 
غذا و دارو، با اشاره به اینکه در قانون مسئول 
صدور گواهی بهداشتی )آفات، بیماری ها و 
علف های هرز( به عهده سازمان حفظ نباتات 
است، گفت: صدور گواهی ایمنی )باقی مانده 
سموم، فلزات سنگین و نیترات( به عهده 

وزارت بهداشت است.
خدائیان بای بیان اینکه گواهی ایمنی 
محصولات در همه کشورها وجود دارد و 

درجه اهمیت موضوع در برخی کشورها 
متفاوت است، گفت: براساس قوانین کشور، 
همه محصولات کشاورزی و غیرکشاورزی 
برای واردات رصد و سپس مجوز ترخیص 
را صادر می کند. خدائیان ادامه داد: بر اساس 
اعلام مسئولین مربوطه، برگشت اخیر 
محصولات کشاورزی از کشورهای مختلف 
به خاطر وجود سموم و آلاینده ها نبوده است 
و بحث آفات و بیماری های گیاهی مطرح 
بوده است که در حال رایزنی با کشورهای 

هدف صادرات هستند.

ایسنا نوشت: سازمان جهانی بهداشت 
گزارش  به  روزرسانی  در   )WHO (
اپیدمیولوژیک هفتگی بیماری کووید-۱۹ 
که امروز )چهارشنبه( منتشر شد، خطرات 
مربوط به سویه امُیکرون را در حد "بسیار 
زیاد" طبقه بندی کرده است. در گزارش 
سازمان جهانی بهداشت همچنین آمده 
است: آفریقای جنوبی کشوری که برای اولین 
بار سویه امُیکرون را شناسایی کرد، شاهد 
کاهش تعداد موارد ابتلا به این سویه است و 
احتمالا نشان می دهد که این افزایش فعلا به 

پایان رسیده است.
این سازمان جهانی در گزارش خود به چند 
نکته در مورد سویه امُیکرون اشاره کرده 

است:
۱. خطر کلی و نگرانی مربوط به کرونای 

امُیکرون هنوز بسیار بالا است.
۲. شواهد نشان می دهد که سویه امُیکرون 
در مقایسه با دلتا در مدت دو تا سه روز دو 

برابر می شود.
۳. موارد ابتلا به این سویه به سرعت در حال 
افزایش است و امُیکرون به سویه غالب در 

انگلیس و ایالات متحده تبدیل شده است.

۴. در حال حاضر موارد ابتلا به امُیکرون در 
آفریقای جنوبی کاهش یافته است.

۵. میزان رشد سریع سویه امُیکرون احتمالا 
ترکیبی از فرار سیستم ایمنی و سرعت ذاتی 

این سویه است.
۶. داده های اولیه از انگلیس، آفریقای جنوبی 
و دانمارک نشان می دهد که خطر بستری 
شدن ناشی از سویه امُیکرون در بیمارستان 

در مقایسه با نوع دلتا کاهش یافته است.
۷. داده های اولیه نشان می دهد که آنتی 
بادی های مونوکلونال ممکن است کمتر 

قادر به خنثی کردن سویه امُیکرون باشند.
 گزارش سازمان جهانی بهداشت همچنین 
حاکی از آن است: آمار کلی موارد ابتلا به 
کووید-۱۹ در هفته بین ۲۰ تا ۲۶ دسامبر 
نسبت به هفته قبل ۱۱ درصد افزایش یافته 
است که ایالات متحده با ۳۹ درصد، بیشترین 
افزایش را داشته و پس از آن منطقه آفریقا 
هفت درصد افزایش را گزارش کرده است. 
در منطقه جنوب شرق آسیا نیز گزارش 
ها همچنان از کاهش موارد جدید ابتلا 

حکایت دارد.

/دبیر کمیته علمی کشوری کرونا گفت: با توجه 
به اینکه هنوز اطلاعات کافی درباره مولن پیراویر 
وجود ندارد، این دارو مورد تصویب قرار گرفت و 
قرار شد اطلاعات بیشتری در مورد آن اگر وجود 
داشته باشد، به دست آمده و مورد ارزیابی قرار 

بگیرد.
به گزارش ایلنا، »حمیدرضا جماعتی« دبیر کمیته 
علمی کشوری کرونا در حاشیه جلسه این کمیته 
در جمع خبرنگاران گفت: جلسه امروز کمیته 
درباره درمان سرپایی بیماران کرونا بود. با توجه 
به اینکه چند دارو مورد تصویب سازمان غذا و دارو 
در کشورهای دیگر قرار گرفته است، بحث راجع 
به این بود که آیا این درمان ها به صورت سرپایی 

هم مورد استفاده بیماران ما قرار بگیرد یا خیر.
او افزود: یکی از آنها رمدیسیور بود. در مطالعات 
اخیر نشان داده شده بود که اگر ما استفاده از رم 
رسیور را از پنج روز بعد از ابتلای فرد به سه روز 
تبدیل کنیم و در بیماران سرپایی که واکسن نزده 
و در مرحله اولیه بیماری هستند، در هفت روز 
اول بیماری که سیستم ایمنی ضعیفی دارند، آن 
را استفاده کنیم، می تواند بیش از هفتاد درصد 
جلوی پیشرفت بیماری را بگیرد و از بستری 
بیماران در آی سی یو جلوگیری کند، به همین 

دلیل مورد تصویب قرار گرفت.
جماعتی در ارتباط با داروی مولنوپیراویر که 
داروی اختصاصی درمان کروناست، گفت: با توجه 
به اینکه هنوز اطلاعات کافی درباره مولنوپیراویر 
وجود ندارد و همینطور در مطالعات اخیر نشان 
داده شده است، تنها در حدود ۳۰ درصد در 
جلوگیری از پیشرفت بیماری اثربخشی داشته 
است، این دارو مورد تصویب قرار گرفت و قرار شد 
اطلاعات بیشتری در مورد آن اگر وجود داشته 
باشد، به دست آمده و مورد ارزیابی قرار بگیرد 
و اگر دیدیم که نتیجه بهتری داشت آن را هم در 

کمیته مورد بحث قرار دهیم.
او در ارتباط با داروی پکسلویید، که دیگر داروی 
اختصاصی درمان کروناست، گفت: در مورد این 
دارو هم بحث شد و این دارو در سازمان غذا و دارو 

در آمریکا مورد تصویب قرار گرفته است. البته این 
دارو در این جلسه مورد ارزیابی قرار گرفت، اگرچه 
سازمان غذا و داروی آمریکا این دارو را تصویب 
کرده است، اما این دارو هنوز در خود آمریکا 

منتشر نشده است.
دبیر کمیته علمی کشوری کرونا گفت: قرار شد 
با توجه به اینکه ممکن است با پیکی از کرونا در 
کشور مواجه شویم، قبل از وارد شدن به آن، این 
دارو را با توجه به مطالعات اثربخشی بالایش که 
حدود ۸۰ درصد است و اگر در افراد دارای خطر 
بیماری شدید در پنج روز اول بیماری به فرد 
مبتلا داده شود، می تواند جلوی بستری و مرگ 
و میر را بگیرد، به سازمان غذا و دارو برای تایید 

پیشنهاد شود.
وا افزود: مصوبه کمیته علمی به این صورت خواهد 
بود که آن را به سازمان غذا و دارو پیشنهاد دهیم 
که این دارو را به لیست داروهای کشور اضافه کند 
تا در صورتی که مطالعات بیشتری در ارتباط با آن 
آمد و با پیک های کرونا مواجه بودیم، اقدامات 
سنتز و ساخت آن در کشور آماده شده باشد و 

مورد تایید سازمان غذا و دارو باشد.
جماعتی در ارتباط با وضعیت شیوع امیکرون 

با اشاره به آمار ۳۴ مورد ابتلای به آن در کشور، 
گفت: از نظر مطالعات اپیدمیولوژی می گوییم که 
یک مورد ممکن است معادل تعداد بسیار زیاد 
افراد مبتلا برای مثال ده مورد از بیماری باشد 

و میزان ابتلا در کشور خیلی بیشتر از اینهاست.
جماعتی در ارتباط با گزارش ها از شیوع احتمالی 
این واریانت در کودکان گفت: طبق چیزی که 
مشاهده شده است، این بیماری بیشتر افراد 
جوانتر را درگیر می کند اما هنوز تاییدی نداریم 
که این بیماری در میان کودکان افزایش پیدا 

کرده باشد.
برای  تصمیمات  با  ارتباط  در  جماعتی 
واکسیناسیون سنین زیر ۱۲ سال گفت: پیشنهاد 
واکسیناسیون در سنین پایین تر از ۱۲ سال از 
طرف کمیته واکسن و کمیته علمی داده شده و 
اگر در ستاد کرونا مصوب شود آن کار هم انجام 

می شود.
او در پاسخ به این سوال که چه واکسنی برای این 
رده سنی مورد پیشنهاد قرار گرفته است، گفت: 
بهترین واکسن در دسترس ترین واکسن است. اما 
در حال حاضر واکسن سینو فارم و پاستوکووک 

برای این گروه سنی مورد تصویب است.

"سویه دلمیکرون" هنوز به 
صورت رسمی شناسایی نشده است

یکمقامسازمانغذاودارومطرحکرد؛

مردم نگران سموم شیمیایی نباشند

اومیکروندوسهروزه2برابرمیشود

به گزارش ایرنا از وزارت بهداشت، ازروز یکشنبه تا امروز دوشنبه 
۱۳ دی ماه ۱۴۰۰ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، یک 
هزار و ۶۷۷ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد 

که ۳۳۴ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۶ میلیون و ۱۹۸ هزار و 
۵۹۰ نفر رسید. طی ۲۴ ساعت گذشته، ۲۲ بیمار کووید۱۹ جان 
خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۳۱ 
هزار و ۷۰۲ نفر رسید. پس از گذشت ۶۶۶ روز، تعداد مرگ و میر 
روزانه در کشور، به کمتر از ۲۵ نفر رسید. آخرین بار ۱۷ اسفند 

سال ۱۳۹۸، تعداد مرگ و میر روزانه بیماران، ۲۱ نفر بوده است.
تا کنون ۶ میلیون ۴۲ هزار و ۵۸۹ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از 
بیمارستانها ترخیص شده اند. دو هزار و ۶۲۴ نفر از بیماران مبتلا 
به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت 
مراقبت قرار دارند. همچنین تاکنون ۴۲ میلیون و ۲۸۱ هزار و ۶۱۷ 
آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است. تاکنون ۵۹ 
میلیون و ۹۰۹ هزار و ۱۵۰ نفر دُز اول، ۵۲ میلیون و ۱۴۰ هزار و 
۴۰۵ نفر دُز دوم و ۸ میلیون و ۳۷۳ هزار و ۴۶۷ نفر، دُز سوم واکسن 
کرونا را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور 

به ۱۲۰ میلیون و ۴۲۳ هزار و ۲۲ دُز رسیده است.
در شبانه روز گذشته نیز ۴۱۹ هزار و ۵۸۵ دُز واکسن کرونا در 

کشور تزریق شده است.
به گزارش ایرنا، تلفات کرونا طی هفته های اخیر و پس از عبور خیز 
پنجم کرونا از کشور با توجه به رویکرد دولت سیزدهم در افزایش 
واردات واکسن واکسن و واکسیناسیون حداکثری روندی کاهشی 
داشته است. واکسیناسیون سراسری از ۲۲ بهمن سال گذشته در 
کشور آغاز شد. ویروس کرونا از اوایل اسفند ۹۸ در کشور شیوع 

یافت و تا کنون پنج خیز را پشت سر گذاشته است.
 خیز پنجم کرونا از ابتدای تیر ماه در کشور آغاز شد و وزارت 

بهداشت هشتم مهر ماه از عبور این خیز از کشور خبر داد.
این خیز در ۲۸ مرداد و هفتم مهر ماه به ترتیب شمار تلفات از 
یکصد و ۱۲۰ هزار نفر عبور کرد. همچنین رکورد تلفات روزانه 
کرونا در این مدت چندین بار شکسته شد و روز دوم شهریور ماه 
با ۷۰۹ مورد مرگ روزانه به بالاترین شمار تلفات از ابتدای شیوع 
کرونا در کشور رسید. وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
روز یکشنبه ۲۸ آذر ماه مشاهده سویه اومیکرون کرونا در ایران 

را تایید کرد. 

کاهش تلفات روزانه کرونا به کمتر از ۲۵ 
پس از 666 روز

فوت ۲۲ نفر دیگر

استادیار دانشگاه علوم 
پزشکی ایران مطرح کرد؛

کدام نوزادان می توانند 
از »بانک شیر مادران« 

استفاده کنند
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رئیـس اداره سـلامت نوجوانـان، جوانـان و مدارس 
وزارت بهداشـت ضمـن تشـریح پروتکل هایـی 
کـه بـرای رعایـت نـکات بهداشـتی و ضـد کرونا در 
مـدارس برقـرار اسـت، گفت: مدرسـه مکانی اسـت 
که کلیـه سیاسـت گذاران بر آن حسـاس هسـتند و 
به محض اینکـه احسـاس کنند لازم اسـت تغییری 
در سیاسـت های اتخـاذ شـده پیرامـون آنهـا ایجاد 

شـود، وارد عمـل خواهند شـد.
دکتـر گلایـل اردلان در گفت وگـو بـا ایسـنا، گفت: 
در بازدیدهایـی کـه از مدارس بـه عمل آمده اسـت 
و گزارشـاتی کـه مـا گرفته ایـم بحـث اسـتفاده از 
ماسـک در دانش آمـوزان و معلمین در حـد خوب و 
نه قابـل قبولی بـوده اسـت. یکـی از تاکیـدات ویژه 
مـا در بحث مـدارس موضوع تهویه اسـت کـه حتما 
بایـد برقـرار باشـد. از سـوی دیگـر حفـظ فاصلـه 
فیزیکـی ترجیحـا ۲ متـر فاصلـه و ۴ متر فضـا برای 

هـر دانش آمـوز ضـروری اسـت.
وی در تشـریح پروتکل هـای ضد کرونـا در مدارس، 
افـزود: همچنیـن بایـد کلاس هـای حضـوری 
فوق العـاده لغو شـده و از حضـور، تـردد و مراجعات 
متفرقـه بـه محیـط مدرسـه جلوگیـری شـده 
و اسـتراحت بیـن کلاس هـای دانش آمـوزان در 
حداقل سـاعت ممکن باشـد و سـاعت آغـاز و پایان 
مدرسـه به نحوی باشـد کـه از همزمان شـدن رفت 
و آمـد و ازدحـام آنهـا جلوگیـری شـود. قـرار دادن 
صندلی ، نیمکـت و کامپیوتـر باید به گونه ای باشـد 
که دانش امـوزان حداقـل با فاصلـه دو متـری از هم 

قـرار گیرنـد.
او بـا تاکیـد بـر لـزوم آمـوزش نـکات بهداشـتی 
بـه والدیـن،  بیـان کـرد: والدیـن از ایـن طریـق بـا 
نحـوه پیشـگیری از بـروز بیمـاری کووید۱۹ آشـنا 
می شـوند و در صورتـی کـه دانش آموز مبتلا باشـد 
و یـا علائمـی در او رویت شـود دیگر او را به مدرسـه 
نمی فرسـتند. از طرفـی مدرسـه هـم بایـد بـرای 

رسـیدگی به دانش آمـوزان و کارکنان مشـکوک به 
بیمـاری از قبـل برنامـه داشـته باشـد.

اردلان همچنین بر شست وشـوی مکرر دسـت ها در 
محیط مدرسـه، اسـتفاده از مواد ضدعفونـی کننده 
بر پایـه الکل برای افـراد حاضر در مدرسـه و... تاکید 
کـرد و افـزود: نیروهـای خدماتـی نیـز بایـد هنگام 
فعالیـت از لبـاس محافظتـی و ماسـک و دسـتکش 
اسـتفاده کنند. دانش آموزان باید وسـایل شـخصی 
بـرای اسـتفاده خود داشـته باشـند و گچ یـا ماژیک 
مـورد اسـتفاده معلـم و دانش آمـوزان جـدا باشـد و 
در صـورت امکان گـچ یا ماژیک شـخصی بـه همراه 

داشـته باشند.
وی افـزود: بـه طـور کلـی عـلاوه بـر پروتکل هـای 
اعلام شـده، بـر پروتکل هایی نظیر فاصلـه اجتماعی 
ایمـن، تهویه، شست وشـوی دسـت ها و اسـتفاده از 

ماسـک تاکیـد ویـژه داریم.
رئیـس اداره سـلامت نوجوانـان، جوانـان و مدارس 
وزارت بهداشـت در پاسـخ بـه سـوالی دربـاره رتبـه 
سـوم مـدارس در نقـض پروتکل هـای بهداشـتی،  
ضمـن اظهـار بی اطلاعـی از ایـن موضـوع، گفـت: 
اطلاعـات بیشـتر را باید بخش منتشـر کننـده آمار 
ارائـه دهنـد کـه ممکـن اسـت دسـتورالعمل هایی 
خـاص خـود را داشـته باشـند؛ ولـی ایـن آمـار از 
سـوی اداره ما منتشـر نشـده اسـت اما، در هر حال 
مـا پایش هـا و نظارت هـای زیـادی در کل کشـور 
داریـم و همـکاران مـا و آمـوزش و پـرورش نظارت 
بر مـدارس را انجـام می دهنـد. چک لیسـت های ما 
یک سـقف نمـره ای دارد که اگر نمـره کمتـر از این 
سقف کسـب شـود، تذکر داده می شـود و در صورت 
عمل نکـردن مدرسـه به تذکـرات، منطقـه آموزش 
و پرورش و سـتاد کرونا اقدامـات و مداخلات لازم را 

انجـام می دهنـد.
وی دربـاره دانش آموزانـی کـه پـس بهبـودی از 
کرونـا می خواهنـد بـه مدرسـه بازگردنـد، تصریـح 
کـرد: دانش آمـوزی کـه دوره بیمـاری را طـی کرده 
اسـت باید به پزشـک مرکز خدمات جامع سـلامت 
مراجعـه کنـد و پـس از انجام تسـت با پاسـخ منفی 

به مدرسـه بازگـردد.
وی در خصـوص تمهیداتـی کـه بـرای حضـور 
دانش آمـوزان دبسـتانی در مـدارس اتخـاذ شـده 
اسـت، تاکید کرد: سـاعت حضور ایـن دانش آموزان 
در مـدارس کمتـر بـوده و نظـارت معلمیـن و کادر 
مدرسـه هم بـر آنهـا بیشـتر اسـت و اولیا هـم کاملا 
توجیـه می شـوند و چـون سـاعت حضور کم اسـت 
مشـکلی برای آنها پیـش نمی آیـد؛ البتـه نمی توان 
گفـت در بازدیدهایـی کـه داشـتیم دانش آمـوزان 
ابتدایـی مشـکلی نداشـتند امـا آموزش هـای لازم 
بـرای رعایـت پروتکل هـا بـه آنهـا ارائـه می شـود تا 
به امیـد خـدا سـال تحصیلـی را ایمـن طـی کنند.

اردلان بیـان کـرد: مـدارس مکانی اسـت کـه کلیه 
سیاسـت گـذاران بـر آن حسـاس هسـتند و بـه 
محض اینکه احسـاس کننـد لازم اسـت تغییری در 
سیاسـت های اتخاذ شـده پیرامـون آنها ایجاد شـود 
وارد عمـل خواهند شـد؛ تاکنون نزدیـک ۷ پروتکل 
توسـط کلیه ذی نفعان نوشـته شده اسـت و همه در 
مـورد آن نگرانـی دارنـد و سـعی می کننـد بهترین 

اقدامـات در ایـن بخـش انجام شـود.
اول  تـرم  امتحانـات  برگـزاری  دربـاره  وی 
دانش آمـوزان نیـز بیـان کـرد: بدیهـی اسـت کـه 
برگـزاری امتحانات پروتـکل خاص خـود را دارد که 
ماننـد مراکـز تجمعـی اسـت. برخـی دانش آموزان 
غربالگـری می شـوند کـه مطمئـن شـوند بیمـاری 
خاصی ندارنـد و در بـدو ورود از این نظـر که علامت 
دارند یا خیر بررسـی می شـوند و یک خـود اظهاری 

دارنـد.
اردلان در این باره افزود: اسـتفاده از ماسک و فاصله 
اجتماعـی و حداقـل زمـان ممکـن بـرای برگـزاری 
امتحانات، اخـذ امتحان در اتاق ایزولـه از دانش آموز 
علامـت دار و.... همگـی اقدامـات لازم در این زمینه 

اسـت که مدیران مدارس بـه آن آگاه هسـتند.
وی گفـت: از دانش آمـوزان نیـز می خواهیـم بـه 
محـض تمـام شـدن امتحـان بـه منـزل بازگردنـد 
و از حضـور اضافـه در محـل، روبوسـی و در آغـوش 
کشـیدن یکدیگـر خـودداری کننـد تـا مشـکلی 

برایشـان پیـش نیایـد.

وضعیت استفاده از ماسك در بین دانش آموزان و معلمان
جزئیات پروتکل برگزاری امتحانات حضوری مدارس: 

گزارش
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در حالی که شایعات پیرامون وضعیت علیرضا 
بیرانوند قوت گرفته، باشــگاه پرسپولیس نیز 
به صورت رســمی مذاکره برای جذب او را آغاز 

کرده است.
به گزارش "ورزش ســه"، علیرضا بیرانوند پس 
از حضور در بلژیــک و پرتغال، حــالا باتجربه 
دروازه بانی در فوتبال اروپا پیشنهادات متنوعی 
را پیش روی خــود می بیند کــه در میان آنها 
تیمهای لیگ برتر خلیج فارس نیز هستند که به 

شدت استخدام وی را دنبال می کنند.
وکیل بیرانونــد مصطفی ســلیمانی می گوید 
که او علاوه بر ســه تیم از لیگ برتر ایران، از دو 
تیم پرتغالی هم پیشــنهاد دارد و شاید پس از 
بواویشتا، حضور در تیمی جدید از لیگ پرتغال 
را تجربه کند. وکیل بیرانوند بدون اسم بردن از 
نام این تیمها، می گوید که آنها در بین تیمهای 

خوب لیگ پرتغال هستند.
با این حال، جدی ترین مشتری داخلی بیرانوند، 
باشگاه پرسپولیس است. پرسپولیس که چهار 
فصل از حضور بیرانونــد در درون دروازه بهره 
برد، حالا به صورت رســمی مذاکره با این گلر 

ملی پوش و باشگاهش را آغاز کرده و در تلاش 
است تا با جلب نظر وی، اولین خرید زمستانی 

اش را انجام دهد.
شنیده ها حاکی از آن است که مجید صدری پس 
از گرفتن تائید یحیی گل محمدی، این مذاکرات 
را آغاز کرده اما نکته اصلی این است که به این 
سادگی ها رضایت نامه بیرانوند را صادر نخواهد 
شد و باشــگاه او به دنبال دریافت رقم رضایت 
نامه است. بنابراین رقیب متمول و لیگ برتری 

پرسپولیس، در این انتقال دست بالاتر را دارد.
سلیمانی در پاسخ به این ســوال که چه زمانی 
تکلیف بیرانوند روشن خواهد شد می گوید که 
تا حداکثر دو هفته وضعیــت بیرانوند برای دور 
برگشت فصل ۲۰۲۱-۲۰۲۲ مشخص می شود.

اگرچه هنوز رقم رســمی برای جذب بیرانوند 
اعلام نشده اما شــنیده ها حاکی از آن است که 
رقمی کمتر از یک میلیون دلار برای رضایت نامه 
وی از سوی باشگاه بواویشتا در نظر گرفته شده 
که تقریبا هیچ باشگاهی در ایران توان پرداخت 
آن را نــدارد. اما بیرانوند تــلاش خواهد کرد تا 
خودش رضایت نامــه را بگیرد و تیم بعدی اش 
را انتخاب کند. نکته مهم اینکه اگرچه بواویشتا 
به صورت قرضی بیرانونــد را در اختیار دارد اما 
باتوجه به قــرارداد این بازیکــن، می تواند بند 

خرید دائمی وی را فعال کند و به عنوان مالک، 
او را به تیم دیگری بفروشد. در غیر این صورت 
پرسپولیس علاوه بر بواویشــتا باید با آنتورپ 

بلژیک هم توافق کند.
آخرین حضور گلر شماره یک تیم ملی در ترکیب 
بواویشتا مقابل اســپورتینگ لیسبون بود که 
او در نیمه اول توانســت کلین شیت کند و در 
نیمه دوم به دلیل مصدومیت تعویض شــد. او 

در فصل جاری ۸ بازی برای تیمش انجام داده 
اســت. باوجود آغاز رســمی مذاکرات از سوی 
پرسپولیس، جذب بیرانوند در پنجره پیش رو 

»بسیار بعید« به نظر می رسد.
بیرانوند دو سال پیش و در حالی که لیگ ایران به 
تازگی پس از کرونا بازگشایی می شد، یک بازی 
در مقابل پیکان برای پرســپولیس انجام داد و 

سپس ایران را ترک کرد.

آغاز مذاکره صدری با تائید کادرفنی؛

علیرضا بیرانوند، بمب زمستانی پرسپولیس؟
گزارش

ورزش سه

رفسنجانی ها به زردپوشان آبادان 
رسیدند

در جریان هفته سیزدهم لیگ برتر فوتبال امروز مس رفسنجان میزبان 
صنعت نفت آبادان است.

رفســنجانی ها که در رقابت های این فصل لیگ برتر عملکرد خوی 
را از خود ثبت کرده اند بعد از تســاوی خارج از خانه به دنبال برتری 
مقابل تیم منصوریان و آن هم در زمین خود هستند. مسی ها که با 
۱۹ امتیاز جایگاه پنجم جدول لیگ را برای خود کرده اند در بازی های 
خانگی خود نتایج خوبی را کســب کرده انــد و امیدوارند بتوانند با 
پیروزی مقابل صنعت نفت به روند خوب خود ادامه دهند. شاگردان 
علیرضا منصوریان در تیم نفت آبادان نیز پس از پیروزی دلچســب 
مقابل آلومینیوم اراک و بهتر کردن شرایط خود در جدول لیگ حالا 
به دنبال کســب دومین پیروزی متوالی خود در لیگ بیست و یکم 
هستند. آبادانی ها با ۱۴ امتیاز در رده دوازدهم جدول رده بندی لیگ 

برتر قرار دارند.
سهبازیکنصنعتنفتآبادانبرابرمسرفسنجانغایب

هستند
مدیر تیم فوتبال صنعت نفت آبادان گفت: سه بازیکن این تیم در بازی 
برابر مس رفسنجان محروم و مصدوم هستند و نمی توانند تیم نفت را 
همراهی کنند. بهنام سراج روز شنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا بیان 
کرد: امید حامدی فر هافبک دفاعی ما به دلیل محرومیت این دیدار را از 
دست داد تا کادر فنی در خط میانی مجبور به استفاده از بازیکن دیگری 
شود. وی ادامه داد: فرزاد جعفری مدافع کناری تیم نیز هنوز به شرایط 

آرمانی نرسیده و به دلیل مصدومیت به این بازی دشوار نمی رسد.
مدیر تیم فوتبال صنعت نفت آبادان گفت:رضا جبیره مهاجم تیم نیز 
دومین بازیکن مصدوم است که نمی تواند در ترکیب تیم برابر مس 
رفسنجان به میدان برود.سراج بیان کرد:با وجود سه غایب هدف تیم 
ادامه روند نتیجه گیری است تا در جدول به شرایط بهتری دست یابیم. 
وی افزود: دیدار برابر مس رفسنجان شرایط خاص خود را دارد اما برای 
کسب امتیاز در این بازی امید زیادی داریم. تیم فوتبال صنعت نفت 
آبادان روز دوشنبه هفته جاری از هفته سیزدهم لیگ برتر میهمان 

مس رفسنجان خواهد بود.

مس شهربابک ۱ قشقایی شیراز ۱
نبرد دو تیم مدعی برای صعود به لیگ برتر در شــهربابک برنده 

نداشت و دو تیم به تقسیم امتیازات رضایت دادند.
به گزارش "ورزش سه"، نارنجی پوشان مس شهربابک در روزی 
که وحید رضایی ســرمربی باتجربه خود را به دلیل محرومیت در 
کنارشان نداشتند در هفته دوازدهم لیگ یک به مصاف قشقایی 
شیراز رفتند؛ قشقایی بعد از سه شکســت متوالی در لیگ یک و 
جام حذفی و اســتعفای مهدی رجب زاده به دنبال از ســرگیری 
روند صعودی خود بود و به ۳ امتیاز خارج از خانه مقابل مس نیاز 
مبرمی داشت. نیمه اول مسابقه جذاب و پرموقعیت دنبال شد و دو 
تیم فرصت های خوبی برای گلزنی داشتند اما این نارنجی پوشان 
مس بودند که در واپسین دقایق نیمه توانستند با گلزنی علیرضا 
قاسمی برنده به رختکن بروند تا قشقایی در آستانه تحمل چهارمین 
شکست پیاپی قرار گیرد. با توجه به شکست یک نیمه ای، بازیکنان 
قشقایی نیمه دوم را تهاجمی تر آغاز کردند اما خط دفاعی مس به 
خوبی توانست ایستادگی کند و ضربات بازیکنان قشقایی برگشت 
داده می شد تا این که در دقایق پایانی بازی افشین امیری توانست 
دروازه مس را فرو بریزد و گل تساوی را برای تیمش زد تا بازی با 

تساوی خاتمه یابد.

آرمان گهر که می توانست با عبور از سد پارس 
جنوبی جم نزدیک ترین تیم به منطقه خطر ۲۴ 
امتیازی و با صدرنشــین یعنی ملوان هم امتیاز 

شود اما این موقعیت خوب را از دست داد.
آرمان گهر می توانست با عبور از سد پارس جنوبی جم نزدیک 
ترین تیم به منطقه خطر ۲۴ امتیازی و با صدرنشــین یعنی 

ملوان هم امتیاز شود اما این موقعیت خوب را از دست داد.
به گزارش "ورزش سه"، نتیجه محتمل در این دیدار پیروزی 
آرمان گهر بود اما ایــن تیم میزبان بود که بــا گل دقیقه ۳۶ 
بلال آرازی به سه امتیاز بازی دســت پیدا کرد و با این نتیجه 
۱۴ امتیازی و یک پله در جدول رده بندی صعود کرد. آرمان 
گهر هم ۲۱ امتیازی باقــی ماند اما با دو پله ســقوط در رده 
چهارم جدول قرار گرفت. تســاوی ملوان در برابر سایپا بهانه 
خوبی بود که شاگردان قاسم شهبا با شکست پارس جنوبی با 
ملوان در صدر جدول رده بندی همسایه شوند و حتی با یک 
پیروزی خوب به دلیل تفاضل گل بهتر این تیم را کنار بزنند 
اما سیرجانی ها قدر این موقعیت خوب را ندانستند تا علاوه بر 
صدرنشین نشدن موقعیت دوم جدول را هم از دست بدهند. 
بدون شک چند هفته دیگر طول خواهد کشید که آرمان گهر 
بار دیگر این موقعیت را پیدا تا صدرنشینی را تجربه کند و برای 
جبران این شکست باید در بازی های پیش رو در نتیجه گیری 
بهتری عمل کند. به خصوص که در جدول رده بندی تنها تیم 
ملوان مدعی نیست. دو تیم مس کرمان و استقلال خوزستان 
که حضور در لیگ برتر را هم در کارنامه دارند در رده دوم و سوم 
جدول ایستاده اند و این موقعیت را به آسانی از دست نخواهند 

داد چون برای دست یابی به آن سختی کشیدند.

ســوپرگل مهرداد آوخ در کنــار گلزنی امین 
کاظمیان ســبب پیــروزی شــاگردان فرزاد 

حسین خانی در هفته دوازدهم لیگ یک شد.
به گزارش "ورزش ســه"، در یکی از مهم تریــن نبردهای 
هفته دوازدهم لیگ یک، تیم های مــس کرمان و رایکا بابل 
به مصاف هم رفتند؛ مسی ها با هدایت فرزاد حسین خانی در 
سودای حفظ روند صعودی خود در جدول بودند و رایکا برای 
نخســتین بار در این فصل علی لطیفی را روی نیمکت خود 
می دید و ســرمربی جدید بابلی ها در حفظ فاصله تیمش با 
منطقه قرمز جدول بود. مســی ها که ۸ بازی گذشته خود را 
بدون شکست پشت سر گذاشــته بودند، با توجه به شکست 
آرمان گهر در بازی نخست هفته، می توانستند با پیروزی در 
مقابل رایکا به رتبه دوم جدول صعود کنند و فاصله شــان با 
صدر را به حداقل برسانند و این مسئله سبب شد تا شاگردان 

حسین خانی نمایشی تهاجمی را از خود نشان بدهند.
ماحصل نمایش تهاجمی شاگردان حســین خانی در نیمه 
نخست سرانجام در دقیقه ۴۵ به یک ســوپرگل ختم شد؛ 
سوپرگلی که روی پاس حسین دوستدار توسط مهرداد آوخ 
با ضربه ای آکروباتیک به ثمر رســید، هر چند که بعد از گل 
تماشایی می رفت که دروازه مس با ضربه مهاجم رایکا گشوده 
شود اما تیرک دروازه مانع از آن شــد تا بازی در نیمه اول با 

برتری یک گله مس به پایان برسد.

افسوس شهبا از فرصتی که از 
دست رفت

لیگ یک؛ 
مسی های کرمان در یک قدمی 
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زمینه موسیقی  استرالیا -  - کاشف 
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 - گمشده  سهم  فیلم  کارگردان   -  1
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مشروطه3  عصر  روزنامه   - بینی  آب 
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- مخترع تلفن، گرفتنی از هوا - ماه 
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هیتلری،  آسیاب،حرف  سنگ  مبنا، 
بیماری   - مشك   - ها6  نازی  حرف 
سریلانکا  مردم  نژاد   - جرب  پوستی 
آن  با  را  لباس  رختشویی،  پودر   -  7
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سرسختی  یکدندگی،   - انگیز  حیرت 
 - افیون كشی  حقه   - ستیزگی9  و 
اجاق  نوعی  پزی،  اجاق کیک  شکوه، 
شهر  مذهبی،  شهر   - آبنوس   - گاز 

بزرگترین دریاچه - پدر  سوهان10 - 
غائب،  ضمیر   - پدر  بی  مرده، کودک 
 - مفرد11  شخص  سوم  ضمیر  وی، 
اسیر کردن  - سخت دل - همنشین 
گنده، نام سابق یزد - امیدوار كردن، 

یک   - انداختن12  تأخیر  به  را  كاری 
گیاه  گند   - خودمانی  یك  عامیانه، 
خالص13   - گیر  بهانه  آدم  زدنی   -
جنس  مذکر،  جنس،  دو  از  یكی   -
اثری   - یقه  نوعی   - قوی  ظاهر  به 

 - قارچ  نوعی   - ثمینی14  نغمه  از 
 - کنی  پاک  پنبه  ماشین  مخترع 
شرقی15  آذربایجان  سد  مرزی،  رود 
در  پهلوانی  نام   - مخمل  نوعی   -

سفید گل  یاسمن،   - شاهنامه 

جدول شماره ۱۱۴۵

مربی تیـم فوتبال مـس کرمان معتقد اسـت که 
رسـیدن این تیـم به بـالای جـدول و رتبـه های 
صعود نباید بـرای این تیـم در هفته هـای پیش 
رو فشـار فکری ایجاد کند که در نهایـت به برهم 

خوردن تمرکـز این تیم شـود.
به گـزارش روابط عمومی باشـگاه مـس؛ محمود 
محمـودی نیـا مربی تیـم فوتبـال مـس کرمان 

در پایـان بـازی تیـم هـای مـس کرمـان و رایکا 
کـه بـا پیـروزی دو بر صفـر مـس خاتمـه یافت 
گفت: هرچنـد سـه امتیاز این بازی سـبب شـد 
که بـا اختـلاف حداقلی نسـبت به صـدر جدول 
در جایـگاه دوم قـرار بگیریـم امـا کاملا هوشـیار 
هسـتیم که این موضوع تمرکز ما را بهـم نریزد و 
نباید اجـازه دهیم که ایـن رتبه برای مس فشـار 

فکری ایجـاد کند. محمودی نیا افـزود: ما مطابق 
برنامه ریزی هـای قبلی خود و هفتـه به هفته در 
کوران مسـابقات حرکت مـی کنیـم و برنامه دو 
سـاله برای صعود به لیگ برتر داریـم از همین رو 
باید بـا آرامش خاطـر و بیشـترین تمرکز ممکن 
در هفته های آتـی با حریفان روبرو شـویم. مربی 
مـس کرمـان با اشـاره بـه موقعیـت هـای گل از 
دسـت رفته تیم خـود در ایـن بازی گفت: فشـار 
مسـابقات لیگ یک بسـیار بالاسـت و اسـترس 
این بازی به واسـطه شـرایطش مـی تواند تمرکز 
حرفه ای تریـن بازیکنان را بهم بریزد. بهرشـکل 
ما تیم جـوان و یکدسـتی در اختیار داریـم و باید 
فضـای فکـری و فنـی کامـل را در اختیـار آن ها 
قـرار دهیم تـا بهترین عملکـرد را در زمیـن ارائه 

کنند. خوشبختانه در هفته های اخیر با حمایت 
همه جانبه ای کـه داشـتیم، تیم مطابـق انتظار 
نتیجه گرفته اسـت که باید این رونـد را بازهم به 

صورت هفتـه به هفتـه ادامـه دهیم.
محمودی نیـا تیم رایـکا را تیم جنگنـده و دونده 
ای دانسـت و گفت: هیـچ یک از بـازی های لیگ 
یک آسـان نیسـت و اگر شـرایط خـارج از زمین 
مسـابقه در تمرکـز شـما خللـی ایجـاد کنـد به 
شـدت تنبیه می شـوید... بچه های تیم ما نیز در 
این بازی بـا تمام تـوان برابـر تیم خـوب رایکا به 
میـدان رفتند و برنامـه های هجومـی و دفاعی را 
خیای خـوب در زمین پیـاده کردند کـه حاصل 
آن دو گلی بـود که به ثمـر رسـاندیم و دروازه ای 

که بـرای خود بسـته نگه داشـتیم.

نفـت مسـجد سـلیمان و گل گهرسـیرجان در 
هفتـه سـیزدهم لیـگ برتـر امـروز در مسـجد 
سـلیمان به مصاف هـم می رونـد. ایـن ۲ تیم که 
مسـابقه هفته گذشـته خود را با نتیجه تسـاوی 
به پایـان رسـاندند بـا توجه به شـرایط جـدول و 
نزدیـک بـودن امتیاز های تیم هـا بـه یکدیگر به 

پیروزی در این بازی نیاز ویژه ای دارند. شـاگردان 
قلعه نویـی که پـس از کسـر امتیاز بابـت حضور 
بازیکن غیـر قانونی خود نتوانسـتند پیـروزی در 
لیگ برتر کسـب کند اکنون با ۱۴ امتیـاز در رده 
نهـم جـدول قـرار دارند. نفت مسـجد سـلیمان 
هم با فراز کمالونـد با ۱۱ امتیاز در رده سـیزدهم 

جدول را جـای دارد.
کرارجاسمدیدارباگلگهرراهمازدستداد

بـه گـزارش "ورزش سـه"، کرار جاسـم کـه در 
دیدار نفت مسجدسـلیمان مقابل فجرسپاسـی 
شـیراز مصـدوم شـد و بـه همیـن خاطـر در 
بـازی بـا نسـاجی هـم غایـب بـود، بـه بـازی بـا 
گل گهـر سـیرجان نیـز نمی رسـد. مصدومیـت 
کرار جاسـم به حـدی اسـت کـه او بایـد فعلا به 
درمـان پـای خـود بپـردازد. بـه همین خاطـر با 

تشـخیص پزشـکان این هافبک عراقـی در بازی 
روز یکشـنبه با گل گهر سـیرجان هـم نمی تواند 

تیمـش را همراهـی کنـد.
نفت مسجدسـلیمان بـه غیـر از کرار جاسـم در 
بازی بـا گل گهر سـیرجان هاتف نـادری را نیز در 
اختیار نـدارد. نـادری که تـک گل تیمش مقابل 
نسـاجی را نیز به ثمر رسـاند، به دلیـل ۴ اخطاره 
شـدن و محرومیـت نمی توانـد بـرای تیمش در 

بازی ایـن هفته بـه میـدان برود.

 محمودی نیا: 
 رسیدن به بالای جدول نباید تمرکز 

ما را در ادامه راه برهم بزند



روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: 09131488684     43213684-85- 034
تلفنخانه کرمان: 034-32487477

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی
عکس: یاسر خدیشی

روابط عمومی: شیوا کرمی
 بازرگانی: زهره فرسنگی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

1145 پیاپــی  شــماره  چهــارم     ســال       1400 دی   14 سه شــنبه   

پیش چاپ و چاپ: مهدوی)03432134838(

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

فراخوان سی امین رقابت تصویرسازی 
Celsys ۲۰۲۲ منتشر شد.

مهلت: ۲۰ دی ۱۴۰۰
این مسابقه توسط Celsys ، یک شرکت نرم افزاری گرافیکی 

ژاپنی برگزار می شود. در صورت نیاز و تمایل می توانید از 
خدمات ویژه ی »دپارتمان های تخصصی فستیوارت« برای ثبت نام، 

واریز و دریافت هزینه های ارزی، ترجمه متون ادبی، طراحی 
پورتفولیو، پوستر و … استفاده کنید.

https://instagram.com/festivart.services

لاسرتای کوهستانی
مشخصات:فلس های زیر چشمی در تماس با دهان.فلس های جانبی 

چهارمین انگشت فاقد ریشه های مشخص ؛ ۲ ردیف منافذ رانی توسط فضایی کمتر از یک 
سوم اندازه هر کدام از هم جدا شده اند ؛ فلس های بالای چشمی و پیشانی توسط ۲ فلس 
بزرگ ) فلس های دانه ای نیستند ( از هم جدا شده اند.چهارمین انگشت با ۲ ردیف کامل 
از فلس های زیر انگشتی ؛ فلس های گلویی در تماس با دومین جفت از سپرهای زیر آرواره 
ای نیستند ؛ فاقد فلس کوچک بین سپر های جلو پیشانی ؛ ۴ یا ۵ جفت سپر زیر آرواره ای 

؛ فلس های روی دمی بطور مشخص تیغه دار نسیتند.۲۳ تا ۲۵ فلس گلویی ؛ ۶۲ تا ۶۷ 
فلس اطراف دهمین حلقه دمی .

رنگ آمیزی:ناحیه پشتی بطور یکدست قهوه ای تیره بدون نقاط یا لکه های چشمی؛ ۵ نوار 
طولی باریک روشن منقطع ، یکی دو شاخه ای روی گردن، ۲ نوار موازی ستون مهره ای 
بر هر طرف،یک نوار جانبی پشتی همراه با یک یا دو خال روشن منظم،یک ردیف از نقاط 
جانبی شکمی قهوه ای تیره که گاهی متمایل به یک نوار می شوند ؛ سطح رویی اندامهای 

حرکتی قهوه ای تیره با تعدادی نقاط روشن؛سطح رویی دم در قسمت ابتدایی قهوه ای و 
در قسمت انتهایی خاکستری مایل به قهوه ای روشن ؛ سطح زیرین دم و اندامهای حرکتی 

سفید مایل به زرد .
زیستگاه:نواحی کوهستانی، در دره ها،سراشیبی ها،با پوشش گیاهی استپی شامل بوته های 

پراکنده.
عادات و رفتار :روز فعال اند . در زیرزمینی و در شکاف سنگها مخفی می شوند ، از حشرات 

و عنکبوتها تغذیه می کنند .پراکندگی 
جهانی : ایران اندازه : نوک پوزه تا مخرج 

۵۹ میلیمتر دم ۹۵ میلیمتر
ملاحظات: این گونه برای اولین بار توسط 

رستگار پویانی )۱۹۹۵( از محل نمونه 
تیپیک آن از ایران، کوههای زاگرس،حدود 

۲۰۰۰ متری ، از مجاورت روستای سیاه 
دره ،در۶۰ کیلومتری شمال شرقی شهر 

کرمانشاه ،واقع دراستان کرمانشاه گزارش 
و توسط رستگار پویانی  )۲۰۰۱(بعنوان 
گونه جدید شناسایی و نامگذاری شده 

است./گروه کویرها و بیابان ها ایران

 تئوری انتخاب    
نویسنده: ویلیام گلسر

ترجمه: علی صاحبی- انتشارات: سایه سخن
کتاب تئوری انتخاب با عنوان فرعی درآمدی 

بر روان شناسی امید نوشته دکتر ویلیام گلسر 
است که علی صاحبی ترجمه آن را انجام 

داده است. این کتاب ارزشمند را می توان از 
جمله مفیدترین کتاب ها در زمینه روانشناسی 

دانست.

فراخوان
زیستمند

کتاب

ارزدیچیتال

اینفوگرافیکاخبارمعدن

عکسنوشت

فرماندار ریگان گفت:بر اثر بارش باران 
شدید و طغیان رودخانه ها، برق و راه 
ارتباطی ۱۰ روستای ریگان قطع شد 
و ۲۰ روستای این شهرستان نیز در 
محاصره سیلاب قرار گرفت.امین باقری 

افزود: جاری شدن سیلاب، برق و راه 
ارتباطی مناطق سیف الدینی، سرزه 
و کوهشاه ریگان شامل ۱۰ روستا را 

قطع کرد.
او از اعزام چهار اکیپ امدادی به منظور 

امدادرسانی به روستاهای گرفتار در 
سیلاب خبر داد و تصریح کرد: ستاد 
مدیریت بحران شهرستان ریگان در 
حالت آماده باش به سر می برند.فرماندار 
ریگان با اشاره به کاهش باران در این 
شهرستان از ساعتی قبل اظهار داشت: 
با کم شدن میزان بارش ها شاهد آغاز 

طوفان در ریگان منطقه هستیم.
باقری بیان داشت: بروز پدیده طوفان در 
ریگان بر شدت طغیان رودخانه ها افزوده 
است.وی همچنین گفت: لغزنده بودن 
راه روستایی میرآباد امام قلی موجب 
واژگونی یک دستگاه خودروی سواری 
در این محور و در نتیجه فوت یکی از 

سرنشینان این خودرو شد.

مسئول بسیج سازندگی سپاه ثارالله 
کرمان از اعزام ۳۷ گروه جهادی به 
هفته  مناسبت  به  محروم  مناطق 

مقاومت در کرمان خبر داد.
سرهنگ حجت پاداش در حاشیه 
مراسم اعزام گروه های جهادی در 
طرح شهید سلیمانی اظهارداشت: 
در دومین سالگرد شهید سلیمانی 

و در راستای ترویج مکتب شهید 
سلیمانی و به پاسداشت خدمات 
شهیدان در مناطق محروم یکی از 
برنامه های محوری اعزام گروه های 
ر و  جهادی به مناطق کم برخوردا

مناطق کم بردار است.
و گفت: به دلیل سیلی که دیشب  ا
گروه های  ز  ا تعدادی  د  دا روی 

جهادی در مناطق سیل زده مستقر 
شدند.

سرهنگ پاداش افزود: در حوزه های 
پزشکی، فرهنگی و آموزشی حدود 
8 گروه به حاشیه شهر کرمان اعزام 
می شوند و در کل استان ۳۷ گروه 
لغ بر ۷۰۰ نفر در حوزه های  و با

مختلف به مردم خدمات می دهند.

بارش باران و آبگرفتگی 
معابر عمومی قشم

در پی بارش ۱۰۰ میلیمتر باران در قشم، بسیاری از 
معابر و خیابان های مناطق مختلف این جزیره دچار 

آب گرفتگی شدید شد./مهر

عکس: مهر

رنا
: ای

بع
من

محاصره ۲۰ روستای ریگان در سیلاب 

مسئول بسیج سازندگی سپاه ثارالله کرمان:
اعزام ۳۷ گروه جهادی به مناطق محروم کرمان 

ارسال پنج اثر صنعتگران کرمانی 
برای داوری نشان بین المللی ازبکستان

هلال احمر: 3۲ خانوار کرمان 
در سیل دچار حادثه شدند

خبر

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشـگری و صنایع دستی استان کرمان 
از ارسـال پنـج اثر هنرمنـدان صنایع دسـتی ایـن اسـتان بـرای داوری و دریافت نشـان 

بین المللی کشـور ازبکسـتان خبر داد.
کاظـم حسـین زاده اظهار کـرد:»در حـال حاضـر آثار پنـج صنعتگـر در مرحله ارسـال 

مسـتندات بـرای داوری و دریافـت نشـان بین المللی کشـور ازبکسـتان قـرار دارد.«
معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشـگری و صنایع دستی استان کرمان 
افزود: »این آثار در بهمن ماه جاری برای داوری به کشـور ازبکسـتان و شـهر بخارا ارسال 

می شـود و در اسـفندماه جاری مورد داوری بین المللی قرار می گیرد.«
او با اشـاره بـه اینکه سـه اثر پتـه دوزی، یـک اثر خراطـی چوب و یـک اثر تذهیـب برای 
این داوری ارسـال می شـود ادامـه داد: »این آثار در سـال ۱۳۹8 نشـان ملـی مرغوبیت 
دریافـت کرده انـد و پـس از داوری در نمایشـگاهی کـه در شـهر بخـارا برپا می شـود به 
نمایش در می آیند.«حسـین زاده خاطرنشـان کـرد: »در حـال حاضر ۷۰ هـزار هنرمند 

چیره دسـت کرمانـی در ۱۰۰ رشـته و زیر رشـته صنایع دسـتی فعال هسـتند.«

مدیرعامـل جمعیـت هلال احمـر اسـتان کرمان بـا اشـاره به بارندگی های سـیل آسـا 
بویژه در جنوب اسـتان گفت: طبق گزارش هـای اولیه ۳۲ خانـوار در این حـوادث دچار 
حادثه شـدند و تاکنون بـه ۱۳۳ نفر نیز از طریق این جمعیت امدادرسـانی شـده اسـت.
رضا فلاح با اشـاره به اعـزام نیروهای امـدادی از مرکز و جنوب اسـتان بـه مناطق حادثه 
دیده افزود: شهرسـتان هـای رودبار جنـوب، منوجـان، قلعه گنـج و ارُزوئیـه در جنوب 

اسـتان دچار سـیل و آبگرفتگی معابر شـده اند.
او اظهار داشـت:همچنین ۱۲ خـودرو گرفتار در برف و کولاک در شهرسـتان سـیرجان 

توسـط نیروهای هلال احمر رهاسـازی شـدند.
مدیرعامل جمعیـت هلال احمر اسـتان کرمـان تصریح کـرد: عملیات امدادرسـانی در 

شهرسـتان های متاثر از سـیل، بـرف و کولاک ادامـه دارد.
آنطور که مسـئولان محلی اعلام کـرده اند عملیات تخلیه سـاکنان و اسـکان اضطراری 

در برخی روسـتاها از جمله در شهرسـتان قلعه گنج شـروع شده است.

آگهیاستخدامدراستانکرمان

موقعیت شغلی:تکنسین فوریت های پزشکی
شرایط احراز

جنسیت: خانم، آقا
نوع قرارداد: تمام وقت

حداقل دو سال سابقه کار
مزایا:
بیمه

حقوق و مزایای عالی
متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را به واتس اپ زیر ارسال 

نمایند و یا با شماره موبایل زیر تماس حاصل نمایند.
اطلاعات تماس
موبایل ۰۹۱3۱۵۱۱۰۵۱
واتساپ ۰۹۱3۱۵۱۱۰۵۱

موقعیت شغلی:مدیر بازرگانی
شرایط احراز

جنسیت: خانم، آقا
نوع قرارداد: تمام وقت
آشنا به زبان انگلیسی
سه سال سابقه فعالیت

مزایا: بیمه- حقوق عالی
پورسانت

متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را به واتس اپ زیر ارسال 
نمایند و یا با شماره موبایل زیر تماس حاصل نمایند.

اطلاعات تماس
موبایل ۰۹۱3۱۵۱۱۰۵۱
واتساپ ۰۹۱3۱۵۱۱۰۵۱

موقعیت شغلی: سرپرست فروش
جنسیت: آقا -خانم

نوع همکاری: تمام وقت
سابقه کار: مهم نیست

شرح شغل و وظایف
اداره دفتر منطقه ای کرمان

برنامه ریزی، سازماندهی و مدیریت وظایف محوله برای 
فروش جهت دستیابی به اهداف ماهانه و سالانه هر گروه 

محصول
ماموریت به مناطق تحت سرپرستی جهت ملاقات با مشتریان 

و پیگیری برنامه فروش
اطلاعات تماس: تلفن ۰3۴3۲738667
موبایل ۰۹363۱6۹۴۰۴

استخدام گلنان پوراتوساستخدام میلاد مهر حکیماستخدام میلاد مهر حکیم

خبر

خبر

در جلسـه عمومی شـورای شـهر کرمان 
مطـرح شـد کـه کارشناسـان حـوزه آب 
و قنـوات کرمـان بـه شـهرداری هشـدار 
دادند در شـهر کرمـان در نقـاط مختلف 
ماننـد مسـجد جامع امـکان فرونشسـت 

وجـود دارد.
محمد صـادق تقوی عضو شـورای شـهر 
کرمـان بـا توضیـح اینکـه کارشناسـان 
حـوزه آب و قنوات بـا حضور در نشسـت 
کمیسـیون خدمات شـهری در خصوص 
قنوات خشـک شـده و امکان فرونشست 
در شـهر کرمـان هشـدار دادند،گفـت: 

این کارشناسـان عنـوان کردنـد پیش از 
ایـن نیـز بـه شـهرداری،آب و فاضلاب و 
ارگان هـای دیگـر در ایـن رابطه هشـدار 
دادنـد اما مورد توجـه قرار نگرفته اسـت.

تقـوی ادامـه داد: کارشناسـان معتقدنـد 
آب شـرب کرمان از طریق قنـوات تامین 
می شـود و نیـازی به پـروژه هـای انتقال 

آب حداقل برای آب شـرب نیسـت.
ایـن عضـو شـورای شـهر در ادامـه از 
نگرانی کارشناسـان در خصوص سـاخت 
سـاختمان هـای بلنـد مرتبـه بـر روی 

بسـتر قنـوات سـخن گفـت.

علیرضـا نـادری، رئیـس شـورای شـهر 
کرمـان نیـز در این خصـوص گفـت این 
ادعـا بایـد توسـط کارشناسـان فنـی 
بررسـی شـود و نمی شـود با حرف طرح 
هـای عمرانـی را لغـو کـرد، کارشناسـان 
بایـد ایـن ادعـا را بـه صـورت عینـی بـه 

اثبـات برسـانند.
حسـین چناریـان، عضـو دیگـر شـورای 
شـهر نیـز در ایـن رابطـه گفـت متولـی 
آبـی  منابـع  مدیریـت  و  آب  تامیـن 
یـک دسـتگاه دیگـر اسـت و اظهارنظـر 
غیرکارشناسـی شـورای شـهر در ایـن 

رابطـه صحیـح نیسـت.
منصـور ایرانمنـش، رئیـس کمیسـیون 
عمـران و شهرسـازی شـورای شـهر 
نیـز گفـت: بـا تشـکیل کارگروهـی در 
از  اسـتفاده  بـا  عمـران  کمیسـیون 
کارشناسـان به موضوع خطر فرونشسـت 
خواهیـم پرداخـت، البته هر دسـتگاهی 
در ایـن موضـوع وظیفـه ای دارد و بایـد 
دسـتگاه های دیگر ماننـد آب و فاضلاب 
نیـز در مدیریـت ایـن موضـوع همکاری 
کنـد.در آخـر اعضـای شـورای شـهر 
تصمیـم گرفتنـد بحـران فرونشسـت 
شـهر کرمان را به عنـوان یـک پرونده در 
مرکز پژوهش های شـورای شـهر کرمان 

بررسـی شـود.

رئیس دادگستری کرمان در شب شهادت سردار 
سلیمانی با حضور در زندان مرکزی کرمان مشکلات 
آزادی ۷8 نفر از مددجویان را بررسی و دستورات لازم 

را صادر کرد.
یدالله موحد،در جریان ملاقات چهره به چهره با تعدادی 
از مددجویان زندان مرکزی کرمان گفت: دیدار با  ۷8 
نفر از مددجویان زندان مرکزی کرمان در راستای 
برنامه های دهه مقاومت در دادگستری استان کرمان 

انجام شده است.
او گفت:تلاش می شود که با استفاده از تسهیلات ارفاقی و 
ساز و کار های ارفاقی پیش بینی شده، نسبت به تخفیف 

مجازات و یا آزادی مددجویان واجد شرایط اقدام شود.
نماینده عالی قوه قضائیه در استان کرمان می گوید:این 
نشست با حضور مقامات عالی قضایی، مدیرعامل 
ستاد دیه استان، مدیرعامل انجمن حمایت زندانیان 
و رئیس بسیج حقوقدانان سپاه ثارالله تشکیل شده تا 
در چارچوب قانون نسبت به حل مشکلات مددجویان 

اقدام شود.
او گفت:جلسات متناظر با این نشست در شهرستان ها 
و با ارتباط ویدئو کنفرانس با مرکز استان برگزار شده تا 
مشکلات مددجویان در شهرستان ها نیز برطرف گردد.

به گفته موحد در استان کرمان در صدد تدوین لیستی 
از اسامی واجدان شرایط عفو به مناسبت دهه مقاومت 
هستیم که در صورت عنایت رهبر معظم انقلاب اسلامی 

اسلامی در ۲۲ بهمن ماه آزاد خواهند شد.
رئیس کل دادگستری استان کرمان با تاکید بر اینکه در 
تمامی عرصه ها از روح سردار سپهبد شهید حاج قاسم 
سلیمانی استمداد می طلبیم، گفت:سردار سلیمانی 
تمام عمر با برکت خود را در راه جهاد و مبارزه با مظاهر 
بی عدالتی، جرم و فساد سپری کرد و در نهایت به دست 
شقی ترین انسان عصر حاضر کره زمین به فیض بزرگ 
شهادت نائل آمد.موحد می گوید: امیدواریم که به 
برکت خون شهدا بتوانیم گره ای از مشکلات مددجویان 

زندان ها باز نماییم.

در نشست عمومی شورای شهر کرمان مطرح شد: 
خطر فرونشست، مسجد جامع کرمان را تهدید می کند

بررسی مشکلات آزادی
 78 زندانی در کرمان


